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TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU 
s-a întîlnit cu tovarășul Luis Corvalan,

secretar general al Partidului Comunist din Chile

Tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, s-a întîlnit, joi după-amiază, cu tovarășul Luis Corvalan, secretar general al Partidului Comunist din Chile, care, la invitația C.C. al P.C.R., face o vizită de prietenie in țara noastră.La întrevedere a luat parte tovarășul Virgil Cazacu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R.Mulțumind călduros pentru invitația de a vizita din nou România, tovarășul Luis Corvalan a transmis, din partea conducerii Partidului Comunist din Chile și a sa personal, un salut de prietenie tovarășului Nicolae Ceaușescu, tovarășei Elena Ceaușescu, celorlalți tovarăși din conducerea partidului, împreună cu cele mai bune urări.Subliniind satisfacția prilejuită de reîntîlnirea cu tovarășul Nicolae Ceaușescu, tovarășul Luis Corvalan a adresat Partidului Comunist Român, secretarului său general, întregului nostru popor, calde mulțumiri pentru solidaritatea activă manifestată față de lupta comuniștilor chilieni, a celorlalte forțe progresiste, pentru sprijinul politic și moral acordat acestora în vederea restabilirii drepturilor Vitale și libertăților democratice ale oamenilor muncii din Chile, pentru poziția principială în sprijinul cauzei drepte a poporului chilian, pentru ospitalitatea de care se bucură patrioții chilieni — refu- giați politici — stabiliți în țara noastră.Tovarășul Luis Corvalan a dat O înaltă apreciere realizărilor remarcabile obținute de poporul român, sub conducerea P.C.R.. a secretarului, său general,, in edificarea societății socialiste multilateral dezvoltate, activității desfășurate de Partidul Comunist Român, de România socialistă^ de președintele Nicolae Ceaușescu, pe arena internațională, pentru triumful

cauzei păcii, colaborării și înțelegerii între națiuni.Tovarășul Nicolae Ceaușescu, mulțumind pentru salut și sentimentele exprimate, a adresat tovarășului Luis Corvalan, conducerii Partidului Comunist din Chile un salut prietenesc din partea conducerii partidului nostru și a sa personal, împreună cu cele mai bune urări. Ma- nifestîndu-și satisfacția pentru noua vizită pe care secretarul general al Partidului Comunist din Chile o face în România, tovarășul Nicolae Ceaușescu a reafirmat solidaritatea comuniștilor români, a întregului nostru popor, cu lupta dusă de P.C. din Chile, împreună cu celelalte forțe progresiste, patriotice, pentru o dezvoltare liberă, independentă și democratică a națiunii chiliene.In cadrul întrevederii, s-a procedat la o informare reciprocă privind activitatea și preocupările Partidului Comunist Român și Partidului Comunist din Chile. S-au evidențiat, de asemenea, relațiile de strînsă prietenie și colaborare existente între Partidul Comunist Român și Partidul Comunist din Chile și a fost relevată hotărîrea comună de a le extinde și adinei, ceea ce corespunde intereselor celor două partide și popoare, slujește cauzei solidarității partidelor comuniste și muncitorești, a tuturor forțelor progresiste, antiimperialiste.'Secretarul general al Partidului Comunist Român și secretarul general al Partidului Comunist din Chile au efectuat un schimb do păreri cu privire la probleme actuale ale vieții internaționale. în acest context, a fost exprimată îngrijorarea față de situația internațională, subli- niindu-se necesitatea de a se acționa pentru oprirea înrăutățirii climatului politic mondial, pentru reluarea și continuarea politicii de pace, destindere, colaborare și respect al independenței naționale.în timpul convorbirii, s-a apreciat că. în actualele con

diții internaționale, se impune intensificarea eforturilor pentru soluționarea, pe cale politică, prin tratative, a tuturor problemelor litigioase dintre state, pornindu-se de la respectarea principiilor deplinei egalități în drepturi, independenței și suveranității naționale, neamestecului în treburile interne și avantajului reciproc, nerecurge- rii la forță și la amenințarea cu forța.Referitor la situația din Europa, s-a relevat necesitatea pregătirii temeinice a reuniunii de la Madrid, pentru ca ea să impulsioneze transpunerea îh fapt a documentelor semnate la Helsinki, să ducă la realizarea unor progrese efective în domeniul cooperării și securității europene, ceea ce ar prezenta o contribuție însemnată la politica de pace, destindere și colaborare internațională.Totodată, s-a considerat că instaurarea păcii în lume reclamă acțiuni energice pentru încetarea cursei înarmărilor, pentru oprirea amplasării de noi rachete, pentru trecerea la măsuri practice, concrete, de dezarmare și în primul rînd de dezarmare nucleară. A fost reliefată, de asemenea, importanța lichidării subdezvoltării și făuririi unei noi ordini economice internaționale.Relevînd profundele schimbări revoluționare și sociale care au loc în America Latină, tovarășii Nicolae Ceaușescu și Luis Corvalan au reafirmat solidaritatea Partidului Comunist Român și a Partidului Comunist din Chile cu lupta forțelor revoluționare și democratice de pe acest continent și au reliefat importanța solidarității și colaborării acestor forțe, atît pe plan național, cit și internațional, în lupta pentru independență și suveranitate națională, pentru dreptul popoarelor de a fi stăpîne pe bogățiile naționale, pe soarta lor. pentru pace și progres social.întrevederea s-a desfășurat Intr-o atmosferă de caldă prietenie și înțelegere tovărășească.
Joi au continuat în Capitală lucrările celui de-al II-lea 

Congres al consiliilor populare județene și al președinților 
consiliilor populare municipale, orășenești și comunale.

Sosirea în sala Congresului a tovarășului Nicolae 
Ceaușescu, a tovarășei Elena Ceaușescu, a celorlalți tovarăși 
din conducerea de partid și de stat a fost intimpinată cu 
vii și îndelungi aplauze și ovații, cei prezenți exprimîndu-și 
sentimentele lor de nețărmurită dragoste și prețuire față
de partid, față de secretarul 
delung „Ceaușescu — P.C.R.în ședința de dimineață, ale cărei lucrări în plen au fost conduse de tovarășul Radu Bălan, președintele Consiliului popular al municipiului Timișoara, au luat cuvintul tovarășii : Petre Barb, președintele Consiliului popular al municipiului Petroșani, județul Hunedoara, Lucreția Săbău, muncitoare la întreprinderea textilă Timișoara, județul Timiș, Marcel Dobra, președintele Cooperativei agricole de producție Gîr- bovi, județul Ilfov, Eugenia

INIȚIATIVELE Șl ACȚIUNILE
UTECISTE — SUB SEMNUL

PERMANENȚEI Șl AL EFICIENȚEIConfruntat în primele luni ale anului cu mai multe probleme, datorate lipsei de materii prime — fapt ce a determinat ne- realizarea principalilor indicatori economici — colectivul Combinatului de fibre artificiale Brăila a reușit să treacă momentele dificile, să recupereze restanțele acumulate și chiar să depășească, la unele sortimente, prevederile planului. Astfel, colectivul de muncitori, ingineri și tehnicieni din cadrul fabricii de celofibră au realizat sarcinile de plan pe 8 luni la producția fizică In proporție de 105 la sută, pre- lucrînd suplimentar peste 1 315 tone materie primă. La fel, se prezintă și tinerii lor colegi de la fabrica de cord care au livrat suplimentar 78 tone de fir tehnic. „Toate aceste realizări, succesele înregistrate în activitatea desfășurată în ultimele luni, sint — cum ne declara operatorul Aurel Țaga, secretarul comitetului U.T.C. — rodul acțiunilor întreprinse de colectivul unității, de tinerii de aici, în scopul utilizării la capacitate a mașinilor și utilajelor, organizării mai bune a întregii munci productive". în atelierul „textil-cord" 
al cărui colectiv este format în marea majoritate din tineri, în urma inițiativelor întreprinse de aceștia în sprijinul producției, 
tn direcția folosirii cu maximă 

său general. Se scandează in
i'1 „Ceaușescu și poporulBaraboi, președintele Consiliului popular al comunei Flămînzi, județul Botoșani, Nicolae Ganea, prim-vicepreședinte al Consiliului popular al municipiului București. Ana Mureșan, ministrul comerțului interior, Iosif Szasz, președintele Consiliului popular al județului Harghita, Alexandrina Mocanu, președintele Consiliului popular al municipiului Focșani, Pantelimon Găvănescu, prim-secretar al C.C. al U.T.C., ministru pentru problemele tineretului, Con

eficiență pe toată durata programului a mașinilor și utilajelor, productivitatea muncii a cunoscut creșteri însemnate de la o lună la alta, iar ritmicitatea producției s-a îmbuntățit continuu. Tot aici linia de bobinaj — pînă nu demult considerată un loc îngust pe fluxul de fabricație — a fost preluată în întregime
LA COMBINATUL 
DE FIBRE ARTI
FICIALE BRĂILA

de tineri. Despre eficiența aceste noi inițiative a uteciștilor ne vorbește tînăra operatoare Elena Bîrlădeanu, secretara organizației U.T.C. pe atelier : „Zilnic, pe linia tineretului realizările obținute sînt superioare prevederilor planului. Numeroși tineri precum Maria Roman, Veronica Jîjîe, Gherghina Tenie realizează peste prevederi 200—225 kilograme fir. Cum în centrul preocupărilor organizației noastre stă și gospodărirea cit mai rațională a materiilor prime, consumul specific de fibră pe tona de produs a fost substanțial redus". 

stantin Baltă, maistru la întreprinderea „23 August*' din Capitală, vicepreședinte al Comitetului Central al Organizațiilor Democrației și Unității Socialiste, Didina Bulboacă, președintele Consiliului popular al comunei Delești, județul Vaslui, Ion Ciorbă, prim-vicepreședinte al Consiliului popular al județului Cluj, Mihai Carainian, maistru la întreprinderea metalurgică Bacău, Ion Năstasc, directorul Stațiunii de mecanizare a agriculturii Cuza Vodă, jude
în paginile 2-3-4

• DIN CUVÎNTUL PARTICIPANTELOR LA 
DEZBATERI • LUCRĂRILE PE SECȚIUNI

Așa cum ne-am putut da seama răsfoind „caietul de evidență" al atelierului, o atenție deosebită este acordată aici calității produselor fabricate, întreaga cantitate de fir prelucrată întrunind toate caracteristicile tehnice cerute. Și nu mai puțin adevărat este faptul că la baza calității, a ritmicității înalte înregistrate, stă ordinea desăvârșită instaurată la fiecare loc de muncă. Pentru a înțelege mai exact insă modul de acțiune al tinerilor chimiști brăileni, secretul bunelor rezultate obținute de ei. să subliniem că starea generală a muncii desfășurate in întreprindere este dăruirea exemplară, puternica angajare în înfăptuirea tuturor comandamentelor aflate pe agenda zilnică. La aceasta se adaugă, desigur, gradul tot mai ridicat de pregătire a cadrelor unității, perfecționarea continuă a muncitorilor și specialiștilor, calificarea înaltă și policalificarea constituind obiective permanente de acțiune ale organizației U.T.C. Numai în prima parte a acestui an la cursurile de policalificare și perfecționarea calificării au fost cuprinși circa 300 tineri, alți 350 aflîndu-se înscriși în mo-
LUCIAN TUDOSE

(Continuare in pag. a V -a) 

țul Ialomița, Mihai Moraru, directorul întreprinderii „Pro- gresul“ din Brăila, Vasile Cornea, președintele Consiliului popular al comunei Iernut, județul Mureș.în continuarea ședinței, lucrările au fost conduse de tovarășa Maria Muntean, președintele Consiliului popular al comunei Ciugud, județul Alba. Au mai luat cuvîntul tovarășii : Gheor- ghe Boțea, președintele Consi-
(Continuare în pag. a IH-a)

IN ATENȚIA LUCRĂTORILOR DE PE OGOARE

Strîngerea producției 
acestui an și pregătirea 

viitoarelor recoltePrima decadă a lunii septembrie a coincis cu intensificarea acțiunilor de recoltare a produselor agricole de sezon, extinzîn- du-se. totodată, lucrările pregătitoare în vederea declanșării semănatului la grîu și orz. Ne aflăm astfel la începutul unei perioade hotărîtoare pentru stringerea în hambarele țării a tot ceea ce au rodit cimpul și munca oamenilor de la sate, precum și pentru asigurarea unor baze trainice realizării de producții mai mari în primul an al cincinalului 1981—1985. Așadar, celor două mari comandamente, aflate la ordinea zilei in programele actualei campanii de toamnă, trebuie să li se subordoneze intervenția hotărită a tuturor oamenilor muncii din agricultură, intr-un climat de ordine, disciplină și răspundere față de soarta recoltei.
LEGUME LIVRATE LA FONDUL PIEȚEI 

PESTE SARCINILE PREVĂZUTENe-am început raidul în bazinul legumicol Chișinău-Criș, județul Arad, pornind de la a- naliza datelor privind realizările de pînă acum, furnizate de către directorul Complexului de legume și fructe, tovarășul Petru Bodonea. Din capul locului, sînt de menționat depășirile înregistrate atît la producția legumicolă pentru industrializare, cit și pentru fondul pieței. Astfel, la industrializare, producția fizică a fost depășită cu 1,7 milioane Iei, iar producția netă cu 1,8 milioane. Beneficiul suplimentar obținut se ridică la 792 000 lei, principala sursă de realizare constituind-o reducerea cheltuielilor materiale și de producție la mia de lei cu 38 și respectiv 26 de lei. In expresie fizică, au fost livrate pen

ASTĂZI,
LA POSTURILE

DE RADIO
ȘI TELEVIZIUNE

Astăzi, în jurul orei 
11,00, posturile de ra
dio și televiziune vor 
transmite direct ședin
ța de închidere a ce
lui de-al ll-lea Con
gres al consiliilor 
populare.

tru perioada de iarnă conserve în plus: 163 tone de fasole păstăi, 300 tone castraveți, 65 tone roșii bulion, precum și alte sortimente. Nu există nici un produs la care să nu se fi realizat planul stabilit. O situație similară se prezintă și în cazul producției de compoturi și gemuri din fructe : 144 și respectiv 169 'tone depășire. Pentru fondul pieței din unitățile proprii s-au livrat produse suplimentare în valoare de 1,2 milioane lei. Din 3 400 tone legume, cumpărătorilor din cele 18 unitățt ale complexului, inclusiv piața din Arad, le-au fost livrate 4 723 tone. O substanțială contribuție
ION DANCEA

(Continuare in pag. a V -a)

TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU
a primit pe vicepreședintele Republicii
Arabe Egipt, Mohamed Husni Mubarak

Președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, a primit, joi după- amiază, pe Mohamed Husni Mubarak, vicepreședinte al Republicii Arabe Egipt, care face o vizită oficială in țara noastră.Oaspetele a transmis președintelui Nicolae Ceaușescu un mesaj de prietenie din partea președintelui Republicii Arabe E- gipt, Anwar El Sadat, împreună cu cele mai calde urări de sănătate și fericire. Mohamed Husni Mubarak a arătat că președintele R.A. Egipt l-a însărcinat să exprime, în numele său și alpoporului egiptean, profundemulțumiri și înalta prețuirepentru eforturile constante ale României, ale președinteluiNicolae Ceaușescu îndreptate spre înfăptuirea unei păci drepte și durabile în Orientul Mijlociu.Tovarășul Nicolae Ceaușescu a mulțumit pentru mesaj și a adresat, la rîndul său, președintelui Anwar El Sadat un salut prietenesc și cele mai bune urări de sănătate și succes, de pace și prosperitate poporului egiptean.în cadrul întrevederii, a fost exprimată satisfacția deosebită față de bunele relații care s-au stabilit și se dezvpltă între țările noastre, în deplină concordanță cu înțelegerile convenite cu prilejul dialogului româno- egiptean la nivel înalt de la București și Cairo. Totodată, a fost manifestată dorința comună de a extinde și aprofunda prietenia și conlucrarea fructuoasă dintre România și Egipt, pe plan politic, economic, teh- nico-științific și cultural, pre

cum și pe arena mondială, în interesul ambelor popoare, al cauzei păcii și înțelegerii internaționale.Au fost abordate unele probleme ale vieții internaționale, îndeosebi cele privind Orientul Mijlociu. în acest cadru, oaspetele a informat despre ultimele evoluții ale situației din această zonă, despre ce a intreprins și întreprinde R.A. Egipt în vederea realizării păcii în regiune.De ambele părți, s-a apreciat că actuala situație din Orientul Mijlociu impune intensificarea eforturilor pentru instaurarea unei păci globale, drepte și trainice, care să ducă la retragerea Israelului din toate teritoriile arabe ocupate în urma războiului din 1967, inclusiv din Ierusalimul arab, la rezolvarea problemei poporului palestinian pe baza dreptului său la autodeterminare — inclusiv la constituirea unui stat palestinian independent, în care să-și poată organiza viața în mod liber, potrivit aspirațiilor sale naționale legitime — la asigurarea independenței și integrității tuturor statelor din regiune. S-a subliniat în acest context că acțiunile u- nilaterale întreprinse de Israel în teritoriile ocupate, implantările de așezări în aceste teritorii, măsurile restrictive luate împotriva populației palestiniene. precum și hotărîrea de a declara întregul Ierusalim drept capitală a statului Israel — sinț contrare dreptului internațional și rezoluțiilor O.N.U., creează noi obstacole în procesul realizării păcii în Orientul Mijlociu.A fost reafirmată convingerea 

că în ansamblul măsurilor care pot contribui la instaurarea păcii în această parte a lumii, un pas înainte l-ar constitui convocarea unei conferințe internaționale sub egida și cu participarea activă și eficientă a Organizației Națiunilor Unite, la care să ia parte toate părțile interesate, inclusiv Organizația pentru Eliberarea Palestinei, Uniunea Sovietică șl Statele U- nite și alte state care pot contribui la soluționarea politică a problemelor complexe din O- rientul Mijlociu.Președintele Nicolae Ceaușescu și vicepreședintele Mubarak și-au exprimat îngrijorarea față de tensiunea actuală din relațiile internaționale și au subliniat necesitatea de a se acționa in vederea diminuării încordării, reluării și continuării procesului de destindere, soluționării pe cale politică a tuturor stărilor de conflict din diferite zone ale lumii, a adoptării de măsuri privind dezarmarea, și în primul rind de dezarmare nucleară, instaurării unei noi ordini economice mondiale.S-a subliniat și cu acest prilej necesitatea imperioasă ca guvernele, parlamentele, organizațiile politice, forțele progresiste din întreaga lume, opinia publică mondială să acționeze ho- tărît in vederea îmbunătățirii climatului internațional, rezolvării problemelor complexe ce confruntă umanitatea, pentru triumful idealurilor de libertate, independentă și progres pe planeta noastră.întîlnirea s-a desfășurat Intr-o atmosferă cordială, prietenească.



„SClNTEIA TINERETULUI" pag. 2 VINERI 12 SEPTEMBRIE 1980 z

Tovarășul PETRE BARB, președintele Consiliului popular al municipiului Petroșani, județul Hunedoara, a spus, printre altele: Am bucuria și satisfacția de a vA adresa, înainte de toate, tradiționalul nostru salut mineresc „Noroc bun", salut atît de familiar primului miner de onoare al Văii Jiului, tovarășului Nicolae Ceaușescu, salut cu care am avut cinstea și fericirea de a vă întimpina nu o dată în abatajele noastre, în pragurile caselor noastre. în discuțiile purtate de la inimă la inimă, pătrunse de o dragoste plină de grijă pentru destinele oamenilor muncii din a- cest vechi bazin carbonifer al țării. Minerii Văii Jiului vă sint pe deplin recunoscători, mult stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, pentru programul de construire a unor obiective industriale necesare ocupării forței de muncă feminine. Vă raportez că la Lupeni s-a extins întreprinderea „Viscoza“ și se află în stadii avansate de execuție țesătoria de mătase, Fabrica de confecții de la Vulcan, întreprinderea de tricotaje de la Petroșani și Fabrica de mobilă Petrila au intrat în producție. în toate aceste unități vor lucra peste 5 000 de femei, în majoritate soții și fiice de mineri. De asemenea, o amploare deosebită cunosc în continuare lucrările edilitar-gospodărești, construcția de locuințe, alte activități sociale și culturale. La toate acestea, adăugăm, cu recunoștință, creșterea substanțială a veniturilor bănești ale oamenilor muncii — minerii fiind cei dinții care au beneficiat de sporirea retribuțiilor —, creșterea consumului de produse alimentare, industriale, de uz general, îmbunătățirea gradului de confort. Sco- țind în evidență necesitatea că. In etapa actuală, consiliile populare să acționeze într-un spirit nou, revoluționar, să asigure neabătut promovarea principiilor socialismului, edificarea noii orînduiri în unitățile ad- ministrativ-teritoriale in care activează, vorbitorul a propus să se analizeze schimbarea denumirii consiliilor populare, in „consilii populare revoluționare" ori „consilii populare socialiste", pentru a răspunde mai bine și prin denumire misiunii lor de organe ale puterii revoluționare a poporului, ale orinduirii noastre socialiste. în acest context, vorbitorul a spus : Am reținut cu interes prevederile de lege referitoare la creșterea răspunderii organelor locale in educarea \ revoluționară, patriotică a populației, în formarea conștiinței socialiste. Trebuie, să recunosc autocritic că și noi avem neajunsuri în acest domeniu, nu reușim să asigurăm peste tot o activitate cultural-educativă permanentă, să combatem stările negative, să cultivăm la toți cetățenii dragostea de muncă, respectul față de lege, de principiile eticii și echității socialiste. Totodată, cred că și instituțiile centrale de educație,' mai ales televiziunea, cinematografia, presa centrală trebuie să ne sprijine mai bine in această muncă. la între-Timișoa- ma-
SABAU, împuter- tovarășe Nicolae transmit

Oamenii muncii de prinderea textilă din ra — români, germani, ghiari, sirbi și de alte naționalități —, pe care-i reprezint la acest înalt forum — spunea tovarășa LUCREȚIA ----------muncitoare, — m-au nicit, mult stimate secretar general Ceaușescu, să vă urarea lor de multă sănătate și viață lungă, satisfacția și mulțumirile noastre pentru modul strălucit în care conduceți destinele României socialiste, pentru grija permanentă pe care o manifestați pentru înflorirea națiunii noastre socialiste și creșterea bunăstării sale.Posibilitățile mari de care dispunem și-au găsit corespondent în condiții de muncă și de viață mai bune, în îmbogățirea vieții spirituale. Beneficiem de creșe și grădinițe pentru copii. Internate pentru elevi și stu- denți. Se aplică, așa cum a indicat conducerea superioară de partid, săptămîna de lucru redusă Ni se asigură astfel mai mult timp liber pentru familie, pentru creșterea și educarea copiilor, pentru autoinstruire.Să audă și domnii de la vocile „binevoitoare" ale unor posturi de radio străine care ne poartă de grijă și care, după ce și-au trădat patria, spumegă de furie la fiecare succes pe care-1 obținem. Să ia bine aminte că noi muncim pentru noi, pentru copiii ce vor forma generația societății comuniste, că patria reprezintă leagănul nostru sfint în care făurim și realizăm cele mal îndrăznețe planuri.Din propria noastră experiență cunoaștem că au loc dezbateri cetățenești asupra unor proiecte de decizii și programe de măsuri în județ, în localități. Cred însă că trebuie să se întărească obligația consiliilor populare ca in tot ce fac să se consulte cu oamenii muncii, să acționeze împreună cu ei, să răspundă direct în fața cetățenilor de munca lor.Faptul că ne aflăm azi aici, la cel de-al Il-lea Congres al consiliilor populare — arată tovarășul MARCEL DOBRA, președintele C.A.P. Gîrbovi, județul Ilfov — este încă o puternică dovadă a înaltului democratism al orinduirii noastre, confirmarea faptului că la noi totul se face prin oameni și pentru oameni, că ei participă direct la luarea hotărîrilor și la înfăptuirea lor.Transformarea socialistă a a- griculturii, inițiată și Înfăptuită de partid, ne-a schimbat din temelii destinul. Munca în cooperativa agricolă s-a dovedit a fi izvorul celor mai adinei schimbări petrecute în modul de gindire și de viață al foștilor exploatați.Creșterea producțiilor stă la temelia veniturilor sporite ale cooperatorilor și mecanizatorilor. Viața lor a urcat pe noi trepte, chipul comunei. în care atîtea generații au văzut lumina, s-a schimbat mult. în ultima perioadă s-a construit o 

școală cu 12 săli de clasă. 3 laboratoare și o sală de gimnastică. Se află în construcție o grădiniță pentru copii cu 240 locuri, în localitate au apărut primele blocuri de locuințe cu spații comerciale la parter.De la cei mai tineri, pînă la cei mai vîrstnici locuitori ai oo- munei noastre. — a spus tovarășa EUGENIA BARABOI, președintele Consiliului popular comunal Flăminzi, județul Botoșani — cu toții știm că marile prefaceri economice și social- culturale care au schimbat din temelii destinele țărănimii muncitoare, destinul întregului nostru popor se datoresc politicii revoluționare clarvăzătoare a Partidului Comunist Român. înțelepciunii cu care secretarul, său general, tovarășul Nicolae Ceaușescu, ne conduce de un deceniu și jumătate spre cele mai înalte culmi ale idealurilor noastre.Viața grea de altădată, umilința, sărăcia și foametea, de unde provine și denumirea de tristă faimă a comunei Flă- mînzi, au rămas doar în amintirea bătrînilor și în cărțile de istorie, ca simbol al asupririi și exploatării. Astăzi simbolurile vieții noastre sint altele, ele sint legate de socialism, de statul nostru revoluționar, de munca noastră liberă și este anacronic ca astăzi comuna noastră să se mai numească Flămînzi, purtind parcă stigmatul lumii vechi, de mult înlăturată de popor. V-am ruga, de aceea, mult stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, să se analizeze posibilitatea de a da o nouă denumire comunei noastre — poate „Victoria socialismului", poate „Socialismul victorios", oricum o denumire care să exprime starea înfloritoare de azi și de miine a localității noastre.A rămas vie în memoria și în inimile noastre vizita tovarășului Nicolae Ceaușescu în comuna Flămînzi. cu care prilej s-a jalonat dezvoltarea sa viitoare ca centru urban. Ni s-a alocat prin grija partidului, un volum de investiții de aproape 250 milioane lei, care vor fi materializate în construcția unei filaturi, unei secții de hrinzeturi, o moară, o brutărie modernă, 500 de apartamente, un cămin cultural, un liceu agroindustrial, o grădiniță cu 180 de locuri, o creșă cu 100 de locuri și multe altele. în realizarea cărora sîntem angajați deja cu toate forțele noastre.Prin grija șl preocuparea statornică a partidului, secretarului său general, care pun in centrul activității grija față de om, și în municipiul București, asemeni întregii țări, a crescut necontenit nivelul de trai al populației — sublinia tovarășul NICOLAE GANEA, prim-vice- președinte al Consiliului popular al municipiului București. Astfel, ca urmare a, sporirii veniturilor oamenilor muncii, îndeosebi pe seama majorării retribuțiilor, volumul vînzârilor de mărfuri a crescut cu 37 la sută, iar cel al prestărilor de servicii cu 35 la sută.Sîntem conștienți că rezultatele noastre ar fi fost și mai bune dacă în munca organelor locale ale puterii și administrației de stat nu s-ar fi manifestat și o serie de neajunsuri și deficiențe. Astfel, avem intir- zieri în înfăptuirea programului la construcția de locuințe ; ră- mineri in urmă se înregistrează în domeniile prestațiilor de servicii și al valorificării resurselor locale, serviciile nu răspund întocmai cerințelor populației, atît ca diversificare, cit și ca repartiție teritorială. Deși s-au înregistrat însemnate îmbunătățiri ale activității comerciale, în a- provizionarea populației se manifestă neajunsuri, cu deosebire în repartizarea judicioasă a fondului de marfă existent, precum și in modul de servire a cumpărătorilor ; în transportul in comun, trebuie să spunem că se mențin încă o seamă de deficiențe privind asigurarea ritmicității circulației în orele de vîrf, repararea și întreținerea parcului de mașini, respectarea de către întregul personal al I.T.B. a ordinii și disciplinei. .Recunoscind faptul că ne ocupăm insuficient de educație, de gospodărirea bazei materiale destinate acestei activități, de organizarea unor ample manifestări cultural-artistice și sportive, trebuie să spunem că la consiliile populare se înregistrează numeroase nemulțumiri ale cetățenilor față de programele ce se transmit la radio și televiziune. Sint de acord cu critica adusă de tovarășul Petre Barb cu privire la unele emisiuni de televiziune. Sint difuzate unele emisiuni neinteresante, rupte de viață, neconvingătoare, se programează prea multe filme occidentale, fără nici un mesaj educativ, dimpotrivă cu influențe nocive asupra tineretului.Se impune, atît din partea consiliilor populare cit și din partea organelor de miliție, procuratură și justiție, creșterea exigenței față de orice abatere de la legile țării. Societatea noastră promovează umanismul, etica și echitatea socialistă, grija față de om, este atentă ca oamenii să nu fie sancționați pe nedrept. Dar nu înțelegem de ce unele organe de stat au devenit blin- de, îngăduitoare față de cei care încalcă legea, comit acte antisociale, atentează la bunul public ori personal. Trebuie să acționăm hotărît împotriva oricăror manifestări de huliganism, de furt, de comportare necivilizată, pentru respectarea întocmai a principiilor eticii și echității socialiste de către toți cetățenii.Prin grija partidului, a secretarului său general, populația țării se hrănește mai bine, se îmbracă mai bine și mai frumos, dispune de o mai mare varietate de produse de folosință îndelungată, destinate înzestrării căminelor, ușurării 'muncii în gospodărie, ridicării gradului de confort — sublinia în cuvîntul său tovarășa ANA MUREȘAN, ministrul comerțului interior.Față de anul 1965, consumul mediu anual pe locuitor este de peste două ori mai mare la produse alimentare de bază, cum sint : carne și produse din car

ne. lapte și produse lactate, zahăr și produse zaharoase, ouă, legume și fructe proaspete și prelucrate, precum și' la țesături, confecții, tricotaje și încălțăminte. în același timp, gradul de înzestrare a populației cu bunuri de folosință îndelungată, este în prezent de două ori mai mare la aparate de radio, de șapte ori la televizoare și frigidere, de peste patru ori la mașini de spălat, de 23 de ori la autoturisme.Privind însă în mod autocritic munca noastră, a spus în continuare vorbitoarea, trebuie să recunoaștem că, deși avem multe rezultate pozitive, totuși mai persistă și unele neajunsuri in desfășurarea activității comerciale. Ministerul Comerțului Interior, organele comerciale locale nu au urmărit cu suficientă atenție repartizarea corespunzătoare a unor sortimente de mărfuri în profil teritorial, ceea ce a creat anumite carențe in a- provizionarea unor localități. Nu s-a acționat cu fermitatea necesară, pentru a-i determina pe unii furnizori, ministerele producătoare, care lună de lună înregistrează restanțe, să-și respecte obligațiile contractuale, în cadrul planului de stat. în același timp, în unele întreprinderi comerciale nu există încă o preocupare susținută în gospodărirea unităților și a fondului de marfă.Insuficienta folosire a unor spații comerciale, amplasarea șl dimensionarea nejustificată a unor unități și piețe, în anumite cartiere și locuințe, au generat efecte negative asupra nivelului de aprovizionare.Printr-o mai strinsă conlucrare cu consiliile populare, a spus vorbitoarea în continuare, ne vom preocupa de dezvoltarea rațională, echilibrată a rețelei comerciale, concomitent cu utilizarea mai eficientă a spatiilor existente. Totodată, vom acorda o atenție sporită îmbunătățirii activității personalului din comerț, educării și pregătirii sale profesionale în scopul asigurării unei serviri civilizate, cprecte și prompte a cetățenilor.Județul Harghita — arăta, printre altele, tovarășul IOSIF SZASZ, președintele Consiliului Din cuvîntul participanților la dezbateri
popular al județului Harghita, — ca dealtfel toate zonele României socialiste, a cunoscut in intreaga etapă ce a urmat anul 1965, anul învestiturii tovarășului Nicolae Ceaușescu în înalta funcție de secretar general al partidului, cea mai rodnică și densă perioadă de înfăptuiri. In acest sens, doresc să afirm că județul nostru ca urmare a amplului program de investiții, a fondurilor alocate pentru dezvoltarea tuturor ramurilor economiei, s-a transformat dintr-o zonă mai puțin dezvoltată într-un județ înfloritor, cu localități urbane și rurale în plină modernizare, asigurînd pe această bază realizarea în fapt a deplinei , egalități în drepturi a tuturor cetățenilor, indiferent de naționalitate.Edificator este că numai în perioada care a trecut de Ia primul congres al deputaților, producția industrială a crescut de aproape trei ori față de cea a întregului cincinal 1966—1970, iar media anuală a producției globale agricole pe această perioadă este mai mare cu peste 46 la sută. S-a înregistrat un salt important și în schimbarea înfățișării localităților urbane și rurale, dezvoltarea în- vățămîntului. culturii, ocrotirii sănătății, creîndu-se posibilități din ce in ce mai bune pentru continua creștere a nivelului de trai, material și spiritual, al celor ce muncesc, pentru care partidul și statul nostru depun eforturi. stăruitoare.Planul ce revine județului nostru în cincinalul următor este pe deplin realizabil, anga- jind, desigur, într-o măsură sporită forțele umane și materiale de care dispunem. în anul 1985 se va realiza o producție industrială de aproape 20 miliarde de lei, aproape dublu față de perioada pe care o încheiem. Paralel va spori considerabil și producția celorlalte sectoare, astfel îneît în 1985 producția totală pe un locuitor va fi de peste 72 mii lei, din care 52 mii lei în industrie, peste 10 mii lei în agricultură și aproape 11 mii lei in construcții, transporturi, servicii, in alte ramuri.Permiteți-mi în încheiere ca, în numele tuturor locuitorilor din județul Harghita, să asigur congresul deputaților, personal pe tovarășul Nicolae Ceaușescu, că vom face totul pentru ridicarea rolului consiliilor populare in vasta operă de edificare și înflorire a tuturor localităților județului și patriei, că toți cei ce trăiesc și muncesc în acest județ in plină dezvoltare — români și maghiari — își vor aduce contribuția, cu dăruire și abnegație, la înfăptuirea programului adoptat de cel de-al XII-lea Congres al Partidului Comunist Român.în cei 12 ani care au trecut de la reorganizarea administrativ- teritorială a țării, Focșani, un orășel destul de neînsemnat pe harta tării, a progresat extraordinar — a arătat tînăra deputată ALEXANDRINA MOCAN U, președintele Consiliului popular al municipiului Focșani. Producția industrială a crescut de peste 4 ori, într-un ritm mediu anual de peste 15 Ia sută. La finele acestui an județul Vrancea va dispune de capacități industriale pentru realizarea unei producții de 10 miliarde lei anual. Două treimi din populația sa locuiește în blocurile construite în ultimii 15 ani, existînd toate condițiile realizării prevederilor stabilite pe întregul cincinal, de 8 000 apartamente. Dispunem de noi spații comerciale, de un centru civic modern, de o aprovizionare tot mai bună, expresie a grijii partidului pentru viața celor ce muncesc.în final, doresc să formulez cîteva observații și propuneri :

— aș sublinia mal întîl necesitatea ca unele probleme mai mărunte, pentru a căror soluționare în prezent trebuie să decidă Comitetul executiv al Consiliului popular județean sau Biroul Consiliului popular municipal, să intre în competența președintelui, a prim-vicepre- ședintelui sau vicepreședinților ; un nomenclator al competențelor pentru președinți și vicepreședinți ar conduce la o mai mare operativitate în muncă ;— consider, de asemenea, că unele îmbunătățiri pot și trebuie aduse în activitatea Comitetului pentru problemele consiliilor populare și a altor organe centrale. Am în vedere prezența mai sistematică în județ a cadrelor acestui comitet, in vederea sprijinirii noastre concrete în clarificarea și soluționarea multor probleme pe care le avem și renunțarea pe această cale la desele convocări la nivel central, în special pe probleme de plan, cote și repartiții, construcții și sistematizare, convocări care de multe ori se fac de pe o zi pe alta și cu solicitarea multor situații scrise, ceea ce duce la birocratism și la folosirea ineficientă a unor cadre din aparatul consiliilor populare.Propunem, totodată, Comitetului pentru problemele consiliilor populare să analizeze problema construcțiilor de locuințe în județul Vrancea, singurul cu gradul 9 de seismicitate, in sensul creării posibilităților de diversificare a proiectelor tip care ne sint puse în prezent la dispoziție, limitate în prezent doar la 3 tipuri.în același timp, propunem realizarea unor proiecte unicate la care să fie antrenați proiec- tanții și constructorii locali, pentru realizarea în mai bune condiții a cerințelor urbanistice moderne, a unui nivel de civilizație tot mai înalt al municipiului Focșani, al întregului nostru județ.Urmînd cu încredere și devotament Partidul Comunist Român, avînd ca exemplu permanent activitatea neobosită a tovarășului Nicolae Ceaușescu, puternic stimulat de perfecționările aduse procesului de adîn- 

cire continuă a democrației noastre și conducerii științifice a societății, tineretul patriei, a spus, tovarășul PANTELIMON GAVANESCU, prim-secretar al C.C. al U.T.C., ministru pentru problemele tineretului, este puternic și responsabil angajat în întreaga activitate economică, politică și socială a țării. Ac- ționînd sub conducerea organelor și organizațiilor de partid, U.T.C. și U.A.S.C.R. se preocupă intens de creșterea contribuției tuturor tinerilor la realizarea sarcinilor actualului cincinal și pregătirea temeinică a condițiilor pentru trecerea la înfăptuirea obiectivelor cincinalului viitor. în acest scop, o atenție- deosebită este acordată acțiunilor consacrate unirii e- forturilor întregului tineret în activitatea entuziastă a tuturor oamenilor muncii pentru realizarea și depășirea indicatorilor planului producției fizice și nete, îmbunătățirea calității produselor și creșterea eficienței întregii activități economice. Totodată, organizațiile de tineret desfășoară 0 intensă activitate de muncă patriotică în sprijinul producției, pentru introducerea în circuitul economic a resurselor de care dispunem, precum și în cadrul șantierelor tineretului, ceea ce a făcut posibilă îndeplinirea planului U.T.C, pe acest an în cinstea marii sărbători naționale a poporului nostru de la 23 AugustFiind convinși că programele dezvoltării patriei pot fi îndeplinite numai de către oameni cu temeinice cunoștințe profesionale, Uniunea Tineretului Comunist, împreună cu ceilalți factori, a inițiat multiple forme de pregătire profesională a forței de muncă tinere, în special în sectoarele deficitare ale economiei naționale, dobîndind o experiență pozitivă în organizarea politehnicilor muncitorești, a cursurilor de pregătire intensivă, a concursurilor profesionale și olimpiadelor pe meserii.Cu toate acestea trebuie să menționăm că in activitatea desfășurată de C.C. al U.T.C., de organizațiile noastre s-au înregistrat și unele neajunsuri, în multe unități economice, cu deosebire în cele in care tineretul deține ponderea forței de muncă, sint tineri care nu-și realizează sarcinile de plan, încalcă disciplina de producție, realizează produse de slabă calitate, manifestă dezinteres față de activitatea întreprinderilor respective.Referindu-se la sarcinile ce revin organelor și organizațiilor U.T.C. pentru eliminarea lipsurilor manifestate, vorbitorul a spus:Sîntem ferm hotărîți ca în întreaga activitate politico-educa- tivă. de modelare spirituală șî morală a tineretului, să acționăm sistematic pentru generalizarea trăsăturilor înaintate ale omului de tip nou, pentru sporirea combativității față de tendințele și manifestărilor de carierism, astfel incit fiecare tî- năr al patriei noastre să se dovedească demn de a trăi în a- ceastă societate a muncii libere și conștiente, adueîndu-și contribuția sa creatoare acolo unde este mai greu, acolo unde țara are nevoie de cunoștințele și priceperea sa. împreună cu școala— principal factor de formare și educare a tinerei generații— vom acționa în vederea pregătirii temeinice a tineretului pentru muncă și viață, pentru însușirea celor mai noi cuceriri ale științei și tehnicii.Acționînd cu toată fermitatea pentru înfăptuirea sarcinilor ce ne revin, considerăm, totodată, că o contribuție mult mai însemnată în amplul proces de e- ducație a tineretului trebuie să aducă mijloacele de comunicare 

!n masă: presa, radioul, televiziunea, cinematografia, chemate să abordeze mai concret și mai convingător problematica specifică muncii și vieții tinerilor, prin forme și modalități de expresie calitativ superioare, care să răspundă, într-o manieră mai adecvată, intereselor și preferințelor tuturor categoriilor de tineri.Apreciem că noua calitate promovată cu atîta fermitate de secretarul general al partidului trebuie să-și găsească o reflectare mai mare în activitatea de creație artistică, în artă și literatură, în cinematografie, care trebuie să-și aprecieze munca nu după cantitate, nu după ceea ce traduc sau copiază din alte țări, ci prin contribuția pe care o aduc procesului de educație a poporului, prin felul în care reușesc să creeze opere durabile izvorîte din munca și viața oamenilor muncii din patria noastră. Tineretul patriei noastre are nevoie de opere care să prezinte istoria plină de glorie a neamului nostru, activitatea neobosită a comuniștilor, a poporului nostru pentru făurirea societății noi, socialiste.Conlucrînd mai bine cu consiliile populare, vom participa mai activ la organizarea și desfășurarea în condiții mai bune a activității tuturor localităților țării, asigurînd ca tinerii să fie in primele rfnduri ale acțiunilor obștești pentru dezvoltarea, modernizarea și înfrumusețarea satelor și orașelor patriei. Cunos- cîndu-ne propriile neajunsuri, și angajindu-ne la o muncă dinamică pentru a ne face datoria, apreciem că și consiliile populare trebuie să fie mai operative în rezolvarea unor probleme ridicate de tineri, cum ar fi accelerarea ritmului de construire a căminelor pentru nefamiliști, asigurarea unor servicii specifice tineretului, precum și folosirea optimă a tuturor spațiilor destinate activității cultural-educative. Pentru soluționarea a- eestor probleme vom antrena mai activ cei peste 1200 tineri deputați in consiliile populare, care au obligația de a desfășura o activitate mult mai intensă spre a-și spori contribuția lor și a tuturor tinerilor la îndeplinirea marilor obiective ce revin 

colectivelor de oameni ai muncii.Apreciind că recenta hotărire privind reducerea cheltuielilor militare și folosirea acestor fonduri în scopul accelerării progresului multilateral al țării și înfăptuirii programului de ridicare a nivelului de trai al poporului nostru constituie încă o expresie a grijii permanente a conducerii partidului și statului, a tovarășului Nicolae Ceaușescu personal pentru ca și tînăra generație să se bucure de minunate condiții șt viață, vorbitorul a spus: Pentru toate acestea, pentru atenția deosebită ce ni se acordă și aprecierile adresate la munca și activitatea lor, generațiile de tineri ale patriei își' exprimă recunoștința lor fierbinte față de partid și popor, față de tovarășul Nicolae Ceaușescu, cel mai iubit și stimat prieten și îndrumător apropiat al tineretului.în numele tuturor tinerilor României socialiste, români, maghiari, germani și de alte naționalități, reînnoim legămîntul nostru solemn in fața patriei, partidului și poporului, a dumneavoastră, mult iubite și stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, de a face totul, sacrificiul suprem dacă va fi necesar, pentru libertatea, independența și suveranitatea _ țării, pentru înfăptuirea neabătută a Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate și înaintare a României spre comunism.Tovarășul CONSTANTIN BALTA. maistru la întreprinderea „23 August" — București, vicepreședinte al Comitetului Central al Organizațiilor Democrației și Unității Socialiste, a arătat : Sint împuternicit să raportez Congresului consiliilor populare că angajamentul asumat pentru acest cincinal de colectivul întreprinderii „23 August" din București a fost realizat încă de la 26 iunie a.c., ceea ce ne-a permis să dăm țării și la export produse suplimentare în valoare de 3 miliarde lei.Punînd în balanță realizările noastre cu eforturile pe care Ie-a făcut statul pentru construcția și dotarea acestei puternice unități a industriei noastre socialiste, trebuie să declarăm cu răspundere că întreprinderea noastră nu produce încă la potențialul de care dispunem. Trebuie să remediem această necon- cordanță cu atit mai mult cu cit se fac atîtea eforturi pentru ridicarea nivelului de trai al muncitorilor. Ce deosebire mare între muncitorul de astăzi și cel de la uzinele lui Malaxa ! Astăzi muncitorul nu mai tremură de teamă că poate rămîne fără lucru, locuința Iui de astăzi este confortabilă, iar în hrana sa, carnea cu care muncitorul din trecut se întîlnea cel mult o dată pe săptămină se găsește acum în fiecare zi la masă.Toate acestea trebuie să ne determine să fim mai hotărîți în lichidarea lipsurilor, să ne fie mai clar că viața noastră mai bună depinde numai de rezultatele muncii noastre. în acest sens cred că și sindicatele, ar trebui să acționeze mai ferm atit pentru creșterea cantitativă și calitativă a producției, asigurarea de condiții tot mai bune de muncă, perfecționarea Dregă- tirii profesionale, cit si pentru a cultiva la toți muncitorii sentimentul răspunderii lor de proprietari. producători și beneficiari. Mai activ cred că trebuie să fie comitetul nostru sindical în înfăotuirea prerogativelor democrației muncitorești, ale au- toconducerii muncitorești. în înfăptuirea rolului ce revine adunărilor generale ale oamenilor muncii, ca forumuri de dezbatere si de afirmare a inițiativei muncitorești.Am aflat cu adîncă satisfacția 

de măsurile stabilite de Comitetul Politic Executiv ai C.C. al P.C.R. privind reducerea cheltuielilor de administrație și a altor cheltuieli ale statului cu circa 4 miliarde lei. Aceste fon-, duri urmează să fie folosite în scopul accelerării progresului multilateral al țării și înfăptuirii programului de ridicare a nivelului de trai al poporului.Dezvoltarea economico-socială și edilitar-gospodărească conferă treptat comunei noastre atributele specifice unei puternice așezări agroindustriale — sublinia tovarășa DIDINA BULBOA- CA. președintele Consiliului popular al comunei Delești, județul Vaslui. Prin contribuția unităților agricole și prin participarea cetățenilor la acțiuni edilitar-gospodărești au fost construite importante obiective economice și social-culturale.Trebuie însă să recunoaștem aici că puternica bază materială pe care partidul și statul au asigurat-o culturii cere stăruitor o activitate mult mai legată de viață, cu un mesaj politico-edu- cativ mult mai combativ, revoluționar. Am aduce aici o critică, în primul rind Consiliului Culturii și Educației Socialiste, pentru faptul că nu se preocuph permanent de felul în care sint folosite atîtea mijloace puse de stat în slujba educării oamenilor, nu organizează deplasarea Ia sate a unor formații profesioniste cu programe de un ridicat nivel artistic și de mare forță educativă. Așteptăm din partea organizatorilor Festivalului „Cin- tarea României" să ofere săteanului nu numai folclor, ci și manifestări cu conținut politic-edu- cativ, spectacole de teatru și film, de televiziune legate strins de munca și viața satului românesc contemporan. Multe din lipsurile existente aici se datoresc și consiliilor populare. Cred, de aceea, că Legea pentru organizarea și funcționarea consiliilor populare trebuie să specifice mai clar obligativitatea acestora de a-și asuma integral răspunderea muncii politico-educative și cultural-artistice în localități.

Și acum, pentru ca să arăt intreaga mea mulțumire, doresc ca, în încheiere, din toată inima mea și in numele tuturor locuitorilor din Vâsliri, să spun : Trăiască Partidul Comunist Român < Trăiască întregul Comitet Central, în frunte cu prea stimatul și prea iubitul nostru conducător, tovarășul Nicolae Ceaușescu 1îndeplinind prevederile cincinalului la producția industrială cu peste 4 luni mai devreme, puternic mobilizați de scrisoarea de felicitare adresată cu această ocazie Organizației județene de partid și tuturor oamenilor muncii de tovarășul Nicolae Ceaușescu, — arăta tovarășul ION CIORBA, prim-vicepre- ședinte al Consiliului popular al județului Cluj — sîntem ferm hotărîți să acționăm cu toată energia și priceperea noastră pentru a realiza pînă la sfîrșitul anului o producție industrială suplimentară de peste 11 miliarde lei.Raportîndu-ne cu exigență și responsabilitate la sarcinile mari care ne stau in față, trebuie să recunoaștem că realizările obținute sint încă sub posibilități, că din cauza unor neajunsuri nu asigurăm peste tot valorificarea potențialului din industrie, agricultură, din construcții, comerț și prestări de servicii, din unitățile social-cuiturale.înțelegind că principala cale de soluționare a problemelor multiple ale dezvoltării economice a județului rezidă in valorificarea la maximum a propriilor forțe, posibilități și rezerve, trebuie să spunem că au existat momente pe care le-am fi putut depăși mai ușor dacă întotdeauna ne-am fi bucurat de înțelegerea și receptivitatea necesară din partea unor ministere și organe centrale de sinteză. De asemenea, Comitetul executiv al consiliului popular județean simte nevoia unui ajutor mai direct din partea Comitetului pentru problemele consiliilor populare, mai ales in ceea ce privește generalizarea unor experiențe valoroase care s-au cristalizat în stilul de lucru al consiliilor populare, ca și pentru rezolvarea mai rapidă a unor probleme care intră nemijlocit în sfera de atribuții a acestui organism.Vom acționa, de asemenea, pentru a spori răspunderea consiliilor populare, a comitetelor de cultură și așezămintelor culturale in educarea revoluționară a maselor, pentru cultivarea respectului fată de lege, a opiniei de masă împotriva încălcării normelor de drept, a celor care nu muncesc, care vor să ducă o viață ușoară pe seama altora.în această ordine de idei, cred că și Radioteleviziunea, ziarele și revistele centrale, cinematografia și instituțiile culturale ar putea aduce o contribuție sporită la educarea civică a oamenilor muncii, la dezvoltarea combativității față de încălcările ce se produc de la normele de etică socialistă, față de manifestările de parazitism social, fată de cei ce caută să-și asigure fără muncă o viață îndestulată pe căi necinstite, prin speculă, abuzuri și alte forme străine modului nostru socialist de viață. /Mulți dintre cei prezenți aici au trecut, desigur, prin orașul și județul nostru — a spus tovarășul MIHAI CARAIMAN, maistru Ia întreprinderea metalurgică Bacău. Sint convins că fiecare a sesizat marile realizări ale oamenilor muncii băcăoani, pe toate planurile activității economico-soclale și, îndeosebi, pe tărîmul edilitar-gospodăresc și al construcțiilor de locuințe. Pornind de la programul ferm de soluționare a problemei locuințelor trasat de partid am convingerea că modificările 

aduse Legii privind dezvoltarea construcției de locuințe și Legii privind administrarea fondului locativ vor contribui, deopotrivă, la îmbunătățirea în continuare a condițiilor de locuit ale oamenilor muncii, la o mai rațională repartizare și gospodărire a fondului locativ existent, la creșterea mai rapidă a zestrei edilitare a fiecărei localități in parte.O adevărată revoluție industrială. a cunoscut în ultimii ani și întreprinderea metalurgică Bacău unde lucrez. Din cele 12 miliarde lei cit reprezintă producția industrială a municipiului Bacău in acest an, circa un miliard va fi realizat de unitatea noastră.Reprezentînd unu! din marii consumatori de materii prime și materiale, de energie și metal, am pus și vom pune un accent deosebit pe- reducerea acestor consumuri, principala cale de acțiune fiind modificarea tehnologiilor de fabricație, promovarea progresului tehnic, prin mobilizarea largă a întregului colectiv.în activitatea noastră mai există totuși unele neajunsuri. Îndeosebi in ceea ce privește realizarea ritmică a producției fizice, in utilizarea mijloacelor tehnice, în folosirea forței de muncă.Tovarășul. ION N’ASTASE, directorul S.M.A. Cuza-Vodă, județul Ialomița, a spus printre altele : Sîntem preocupați să ar plicăm tehnologii noi, modeme de reparare a utilajelor în cadrul unor ateliere specializate. Trebuie să spunem insă că in activitatea S.M.A. Cuza Vodă se fac simțite și unele neajunsuri și deficiențe. Se mențin încă diferențe apreciabile de producție între unitățile agricole, ca si intre fermele aceleiași unități, cu toate că pămintul este peste tot la fel de fertil iar irigațiile sînt extinse pe întreaga suprafață. Trebuie să recunoaștem că aici principala răspundere revine conducerii consiliului unic și implicit și stațiunii noastre. Dar nici noi, deputății, care laolaltă formăm consiliul popular, nu ne-am îndeplinit cu toată fermitatea atribuțiile și competențele pe care ni le conferă legea cu privire la folosirea integrală a pămîntului din incinta unităților și din vatra satului, pentru cultivarea acestuia în primul rind cu legume. Nu întotdeauna am efectuat un control exigent asupra modului în care se exploatează și se întrețin tractoarele și mașinile agricole. Mai avem mult de făcut pentru întronarea ordinii, a disciplinei în toate secțiile de mecanizare, așa cum dumneavoastră ati indicat de multe ortAm avut, tovarășe Nicolae Ceaușescu, marea cinste ca recent uzina noastră — întreprinderea de utilaj greu „Progresul" — in care activează peste 12 000 de oameni ai muncii, să primească vizita dumneavoastră— a arătat tovarășul MIHAI MORARU, directorul întreprinderii de utilaj greu „Progresul" Brăila. Așa cum v-am raportat, colectivul nostru a îndeplinit, încă de la sfîrșitul lunii iunie, prevederile actualului cincinal la producția industrială, urmînd să obținem, pină la finele anului, o producție suplimentară de peste două miliarde lei.Cu toate aceste realizări, nu putem trece cu vederea peste faptul că in activitatea noastră înregistrăm și deficiențe legate de asigurarea integrală a bazei materiale, respectarea riguroasă a disciplinei tehnologice, utilizarea deplină a capacităților de producție, timpului de lucru, că nu am realizat întreaga producție fizică.în încheiere, vorbitorul a avansat citeva propuneri.în vederea reducerii ciclului cercetare-producție, propun ca centrele de cercetare și proiectare să fie trecute in subordinea directă a unităților care le deservesc.în condițiile noului mecanism economico-financiar, cînd rolul de participate a creditului bancar la finanțarea cheltuielilor de producție a crescut considerabil, depășind uneori nivelul fondurilor proprii, cheltuielile cu do- binzile bancare in costurile de producție au căpătat o pondere însemnată. Propun să se studieze posibilitățile diminuării nivelului actual al dobinzilor la toate categoriile de credite — considerindu-1 foarte ridicat și nestimulator pentru unități.Propun să se studieze posibilitatea diferențierii nivelelor • de dobinzi aplicate în funcție de rezultatele Întreprinderilor.Reprezint o comună în care rezultatele obținute in unitățile industriale și agricole se datoresc muncii pline de entuziasm, de devotament a oamenilor muncii — români, maghiari —, care înfăptuiesc cu fermitate politica partidului și statujui nostru de dezvoltare armonioasă și echilibrată a tuturor localităților țârii, destinată realizării unui scop minunat în România : înlăturarea treptată a deosebirilor esențiale dintre sat și oraș, dintre munca fizică și munca intelectuală — releva tovarășul VASILE CORNEA, tinăr deputat, președinte al Consiliului popular al comunei Iernut, județul Mureș.Datorită sprijinului substanțial primit din partea statului, desfacerile de mărfuri către populație s-au ridicat la un volum de peste 300 000 000 lei pe cincinal, prestările de servicii la 34 456 mii lei. Pentru cei • peste 3 500 de elevi și preșcolari dispunem de 19 unități școlare, din care două licee — unul energetic și celălalt agroindustrial— pregătind cadre in domeniile energetic și îmbunătățirilor funciare.Mi se pare însă necesar să afirm aici că domeniul în care trebuie să acționăm cu precădere pentru a înfăptui tot ce ne propunem pe viitor este intensificarea educației politico- ideologice a cetățenilor. în vederea creșterii conștiinței lor civice, a întăririi respectului lor fată de normele conviețuirii sociale, fată de legile tării. De aceea, cred că e necesar ea organele de miliție să manifeste o atitudine mult mal combativă decît în prezent pentru aducerea la ordine a celor care în

calcă normele eticii socialiste. Nici cu ordinea, disciplina și răspunderea din unitățile noastre economice nu sintem pe deplin mulțumiți. Mai există chiul, indisciplină, absențe nemotivate, dezinteres pentru introducerea experienței înaintate, care grevează asupra productivității muncii, a calității ei.Astăzi, pe ogoarele cooperativelor noastre lucrate cu mijloace tehnice moderne obținem, ca și multe alte comune ale județului Dolj, producții de peste 6 000 kg porumb la ha, 4 500 kg griu, peste 3 000 kg floarea-soa- relul, 45 tone sfeclă de zahăr, a cuvSntul său tovarășul GHEORGHE BOȚEA, președintele Consiliului popular al comunei Drănic, județul Dolj.Drumul parcurs este uriaș și el demonstrează justețea politicii partidului nostru in transformarea socialistă a agriculturii și modernizarea ei pentru asigurarea unei vieți îmbelșugate a țărănimii.Hărnicia oamenilor, rezultatele economice se reflectă și în gradul edilitar-gospodăresc, de confort și civilizație realizat în satele comunei noastre. Cele patru școli generale, trei cămine culturale, cinci magazine u- niversale, complexul pentru prestări de servicii, dispensarul medical, creșa, oficiul poștal, locuințele pentru specialiști, centrala termică și alte dotări social-culturale, toate realizate în anii socialismului, sint tot atîtea mărturii ale bunăstării, progresului si civilizației statornicite definitiv în comuna noastră, ca dealtfel, pe tot cuprinsul patriei.Ca și ceilalți participant! la congres, a spus în continuare vorbitorul, am luat cunoștință cu multă bucurie de măsurile recente ale Comitetului Politic Executiv pentru reducerea cheltuielilor militare In acest an cu circa 2 miliarde lei, ca și a celor de administrație. Si aceste măsuri atestă consecvența cu care partidul și statul nostru acționează pentru întărirea continuă a orinduirii noastre socialiste, dezvoltarea economico-socială in ritm susținut a tării, pentru ridicarea continuă a nivelului de trai al maselor.Sînt de acord întru totul cu conținutul documentelor actualului congres și asigur conducerea partidului și statului că oamenii muncii din comuna noastră se angajează ferm, în frunte cu comuniștii, in lupta pentru realizarea actualului cincinal și transpunerea în viață a mărețelor obiective stabilite de Congresul al XII-lea al P.C.R.încă de la crearea sa, — a subliniat tovarășul CONSTANTIN ARSENI, președintele Biroului Comitetului Central al Organizațiilor Democrației și Unității Socialiste — Frontul Democrației și Unității Socialiste consfințește pe plan politic și organizatoric, unitatea poporului nostru. Nu doar o unitate dorită. Nu doar o unitate în perspectiva timpului, ci o unitate care confirmă opțiunea civică generală, o unitate reală, făurită pe plan politic și moral, pe planul relațiilor sociale, ca rezultat al transformărilor revoluționare petrecute in societatea românească in anii socialismului. Punem, în centrul activității noastre, concepția profund novatoare a tovarășului Nicolae Ceaușescu de a atrage în sfera activității politice și obștești, prin Organizațiile Democrației și Unității Socialiste, un cit mai mare număr de cetățeni, stimiț» larea lor în efectuarea un importante lucrări de interes obștesc și edilitar-gospodărești, de înfrumusețare a orașelor și comunelor, de mai buna gospodărire a avuției naționale.Deschisă tuturor fiilor arestul pămint, cu alte cuvinte democrației înseși, Organizația Democrației și Unității Socialiste este implicată direct în problemele și domeniile care privesc construcția socialistă a țării. A- ceasta este esența misiunii noastre și nu vom precupeți forțele noastre pentru a conecta, pe o bază organizatorică solidă, energiile celor mai variate categorii sociale la efortul general al țării.Subliniind dezvoltarea Industrială fără precedent, pe care Sibiul a cunoscut-o în anii construcției socialiste, cu deosebire după reorganizarea ad- minjstrativ-teritorială din 1968, precum și perspectivele ce se deschid în viitorul cincinal, tovarășul IOSIF ECKEN- REITER. prim-vicepresedinte al Consiliului popular al județului Sibiu, a apreciat ca deosebit de eficientă sarcina trasată recent, la ședința Comitetului Politic Executiv, cu privire la creșterea numărului personalului direct productiv și reducerea personalului auxiliar începînd cu elaborarea planului pe anul viitor.în cincinalul actual, a arătat în continuare vorbitorul. în județul nostru s-au dat in folosință peste 13 500 apartamente. Numai în 1979 am construit și am repartizat locuitorilor județului nostru cu 400 de apartamente mai mult decit prevederile planului, iar in 1980 preliminăm să realizăm circa 1000 apartamente mai mult decît în 1979. Am creat, de asemenea, pentru tineri 6 937 locuri în cămine de nefamiliști, iar pentru copii — 1 819 locuri în grădinițe, 94 săli de clasă, 1824 locuri în internate, 20 ateliere școală, 360 locuri în căminele studențești, un hotel cu 334 locuri, un magazin universal cu o suprafață comercială de 9 800 mp și altele.în patria noastră, toți locuitorii, fără deosebire de naționalitate, români, germani, maghiari, beneficiază de o deplină egalitate în dreptul la o viată mereu mai bună și mai prosperă. De aceea, mă simt cuprins de indignare cînd unii cetățeni de naționalitate germană, nepăsători fată de meleagurile unde s-au născut și au crescut ei și strămoșii lor, față de noua frumusețe a pămînturilor natale, față de perspectivele excelente de afirmare ce li se oferă, le părăsesc, orbiți de o Iluzorie realizare în străinătate.
(Continuare în pag. a IlI-a)
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LUCRĂRILE CELUI de al ii-lea congres al consiliilor populare
(Urmare din pag. a Il-a)Din toată inima țin să-mi exprim aici dezaprobarea față de astfel de gesturi, ca și dezgustul față de minciunile la adresa țării noastre rostite de „voci” radiofonice ale unor renegați. Să ne lase în pace !.Este de datoria noastră, a tuturor deputaților, să ne intensificăm munca de educare patriotică în rîndul maselor de cetățeni, să le arătăm acelora care vor să-și părăsească patria calea aventuristică pe care o apucă.Oprindu-se asupra prevederilor viitorului plan cincinal în profil teritorial, vorbitorul a spus : zestrea noastră urbană va spori substanțial în perioada 1981—1985, prin redimensionarea economică și edilitară a viitoarelor centre urbane prevăzute a se înălța în județul nostru, cum sînt Miercurea Sibiului, Seica Mare. Săliște și Dumbrăveni, Din cele aproape 4 miliarde lei destinați construirii a 22 mii apartamente, a numeroase obiective social-culturale, pentru mo? dernizarea de drumuri și pentru alte obiective — fonduri importante vor fi folosite pentru dezvoltarea noilor noastre centre urbane. Toate acestea vor avea multiple consecințe economico- sociale favorabile printre care stabilizarea și folosirea mai eficientă a forței de muncă, polarizarea întregii activități nomice și soCial-culturale zonele limitrofe.

diferite

eco- dinSîntem bucuroși să putem raporta și la acest congres că, sub conducerea, și. cu sprijinul permanent al partidului, datorită concepției novatoare, moderne și clarvăzătoare, a secretarului general, tovarășul Nicolae Ceaușescu. slujitorii școlii românești au dobîndit. în actualul cincinal, rezultate calitativ superioare în transpunerea în viață a complexului de măsuri privind dezvoltarea și perfecționarea continuă a învățămîntului, a arătat în cuvintul său tovarășa ANETA SPORNIC, ministrul educației și învățămîntului.Subliniind că în țara noastră B-a încheiat activitatea de organizare. pe baze moderne, a școlii de toate gradele, aplicîndu-se cu mai multă fermitate, măsurile referitoare la politehnizarea învățămîntului, la integrarea organică a acestuia cu producția și cercetarea științifică, cu practica social-politică, vorbitoarea a spus apoi: Eforturile noastre își găsesc expresia în nivelul tot mai ridicat de pregătire teoretică și practică al elevilor și studenților, în trăsăturile mo- ral-politice înaintate ce caracterizează tînăra noastră generație. Totodată, acestea își găsesc reflectarea în numărul mare de cadre pe care instituțiile de învățămînt le-au dat tuturor sectoarelor vieții economico-sociale. Numai în actualul cincinal învățămîntul a asigurat peste 1 280 000 absolvenți calificați sau specializați pentru diferite domenii de activitate. în același timp, prin cursuri de calificare au fost pregătiți aproape 1 700 000 persoane.Participarea învățămîntului la dezvoltarea economiei naționale are loc nu numai prin cadrele pe care le formează, ci, totodată, prin contribuția acestuia la realizarea directă a planului de producție, cercetare, proiectare și dezvoltare tehnologică. în perioada 1976—1980 valoarea activităților desfășurate în acest scop s-a ridicat la mai bine de 7,8 miliarde lei. în prezent, cadrele didactice și studenții din toate centrele universitare colaborează .la realizarea unui număr de pes- „e 160 obiective nominalizate in planul național unic de dezvoltare economico-socială a țării și la aproape 2 000 obiective din planul unitar al cercetării la nivel național sau departamental.Congresul al XII-lea al partidului a pus în fața școlii sarcini deosebite privind pregătirea și perfecționarea forței de muncă, în ridicarea generală a nivelului de cultură și civilizație al poporului nostru. Așa cum prevăd Directivele Congresului, va fi asigurată formarea profesională, prin toate căile de pregătire a circa 3 milioane de persoane, precum și reciclarea, a-

nuală a peste 2 milioane de oameni ai muncii, a arătat vorbitoarea, .subliniind, totodată, că, în vederea realizării acestor o- biective, învățămîntul dispune de tot ceea ce este necesar. Pentru toate acestea, pentru grija părintească pe care o manifestă față de pregătirea și educarea tinerei generații, aducem cele mai calde și respectuoase .mulțumiri tovarășului Nicolae Ceaușescu, ctitorul învățămîntu- lui modern românesc, revoluționarul ’ înflăcărat, care luptă neobosit pentru a asigura un viitor de pace și prosperitate fiilor țării — a spus vorbitoarea.îmi fac o datorie de onoare, a arătat ea în continuare, din a -sublinia în fața acestui larg forum contribuția valoroasă, sprijinul și îndrumarea permanente de care se bucură învățămîntul din partea tovarășei Elena Ceaușescu, remarcabil om politic și eminent om de știință. care, cu multă grijă, cu a- dînc umanism și înțelegere, ne ajută să rezolvăm complexele probleme cu care ne confruntăm.Subliniind necesitatea realizării unei structuri corespunzătoare în pregătirea forței de muncă, vorbitoarea a arătat că Ministerul Educației și învățămîntului, împreună cu celelalte ministere și organe centrale, cu consiliile populare va analiza, în perioada următoare, necesitățile de cadre, ' în perspectivă ale județelor, pe profiluri și meserii, co- relînd mai bine rețeaua școlară și cifrele de școlarizare cu cerințele pregătirii și folosirii forței de muncă, cu prevederile Programului-directivă de dezvoltare economico-socială a României în profil teritorial.în cadrul acestor preocupări, o atenție deosebită se va acorda asigurării muncitorilor calificați în meseriile de bază ale industriilor constructoare de mașini, metalurgică, minieră, petrolieră, chimică, construcții-montaj, precum și calificării întregii populații apte de muncă de la sate în meserii de bază din producția vegetală, creșterea animalelor. mecanizarea lucrărilor agricole, îmbunătățiri funciare, precum și cele necesare prestărilor de servicii irt mediul rural.Pentru asigurarea cadrelor în toate aceste profesii, vom organiza, împreună cu dumneavoastră, factorii de conducere pe plan local, cu toți deputății, cu organizațiile de copii și tineret, o intensă și largă activitate de orientare școlară și profesională. desfășurată pe tot parcursul anilor de școală, prin toate formele muncii didactice, la întîlni- rile cu comitetele cetățenești de părinți, cît și prin alte activități extrașcolare.Tovarășul FLOREA UNGHEA- NU, nicea, spus : primarul județul Sînt tinăr oraș al din ruinele de acum trei gendară din Pe unii prezenți consiliilor populare, poate să vă surprindă o asemenea afirmație, întrucit, am fost anunțat, ca primar al Zimnicei, care se știe, este o veche așezare dacică, în- crustînd in vatra neamului o virstă de 2 400 de ani. „Orașul reînceput eroic cu sfîrșitul” datează, de fapt, de puțină vreme, noua sa piatră de temelie fiind pusă în momentele atît de grele, de după cutremurul din martie 1977, de către dumneavoastră, mult stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, întemeietorul a tot ceea ce a realizat mai durabil și mai măreț țara noastră în ultimii 15 ani de istorie glorioasă.Sînt nenumărate în țară înfăptuirile care poartă însemnul gîn- dirii vizionare și ale duratei în timp a ceea ce zidim, proprii epocii numită pe drept cuvint epoca „Ceaușescu”. Ceea ce însă s-a petrecut în condiții oarecum normale în alte locuri, la noi situația a impus măsuri și acțiuni de excepție.Am simțit’ alături de noi sprijinul întregii țări, care, la chemarea dumneavoastră înflăcărată, ne-a oferit ajutorul material și uman neprecupețit, ce se regăsește in împlinirile edilltar- gospodărești, în obiectivele in-

orașului Zim- Teleorman, a primarul celui mai României, renăscut marelui cataclism ani, ca pasărea le- propria sa cenușă, dintre dumneavoastră, la acest mare forum al

dustriale ce configurează orașul Zimnicea de azi.Pentru toate mutațiile petrecute in orașul nostru, mutații care au transformat radical condițiile de muncă și viață ale oamenilor, vă adresăm aici, în acest mare sfat al țării, din adîncul inimii, cele mai calde mulțumiri, exprimăm sentimentele de aleasă dragoste și vie recunoștință, dumneavoastră, mult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu, ctitorul acestui nou oraș al României socialiste, si ne angajăm să înfăptuim punct cu punct întregul program de dezvoltare economico-socială a orașului, stabilit de partid.Înfățișînd rezultatele obținute de colectivul de muncă, în mijlocul căruia lucrează, tînăra ELENA PRODAN, tehnician la Combinatul de prelucrare a lemnului Drobeta-Turnu Severin, județul Mehedinți, a arătat că Combinatul de prelucrare a lemnului din Drobeta-Turnu Severin a realizat producția globală în proporție de 101,3 la sută, producția marfă — 101,4 la sută. Știind cît este de prețios lemnul și cit de greu crește pădurea, ne străduim să-1 folosim integral.Ca deputată în consiliul popular județean — a spus apoi vorbitoarea — trebuie să stărui mai mult și mai energic în rezolvarea unor probleme. Bună-

cestor condiții necesită ca toți cei ce răspundem în fața con- ■ ducerii partidului și statului, în fața întregii țări de producția agricolă, în primul rînd Ministerul Agriculturii și Industriei Alimentare, impreună cu Uniunea Națională a Cooperativelor Agricole de Producție și consiliile populare, să ne îmbunătățim- radical activitatea.în cincinalul viitor, va trebui să facem totul pentru obținerea unei producții de 27—28 milioane tone cereale, acest obiectiv stînd și la baza sporirii producției animaliere la 45—46 la sută din totalul producției agricole.în ultima parte a cuvîntului său, vorbitorul s-a referit la sarcinile ce revin Ministerului Agriculturii și Industriei Ali- metare, Uniunii Naționale a Cooperativelor Agricole de Producție și consiliilor populare în organizarea și extinderea activităților de mică industrie si a prestărilor de servicii în cadrul fiecărui consiliu unic, în fiecare comună.De asemenea, a spus el. menținerea și dezvoltarea caracterului agricol productiv al gospodăriilor populației sarcină importantă trebui să-i dăm o mai mare.

torii din filme ? De aceea, consider că presa, radioul, televiziunea, cinematografia trebuie să facă eforturi mai mari, să se implice mai mult în educarea cetățenilor, a tineretului, prin realizarea unor opere artistice cu un puternic mesaj educativ, în care să fie adus pe prim plan eroul zilelor noastre, muncitorul, țăranul, ostașul, intelectualul, omul de știință, care să constituie adevărate modele de comportare revoluționară în muncă, în viață, în societate.

reprezintă o căreia atențiefiu, în
va multadestAvînd cinstea să forum, reprezentantul localității celei mai recent vizitate de

Dezbaterile care au avut loc, criticile formulate, propunerile și angajamentele luate — a spus tovarășa SUZANA GADEA, președintele Consiliului Culturii și Educației Socialiste contribui la perfecționarea tico-educative, maselor largi în spiritul dragostei față de patrie' și partid, al atitudinii înaintate față de muncă, de consolidare a unității și frăției dintre oamenii muncii români, maghiari, germani și de alte naționalități, de promovare în viață a lor și normelor eticii ții socialiste.Exemplu grăitor al _ . atenției deosebite de care se bucură activitatea politico-edu- cativă și cultural-artistică din partea conducerii partidului și statului, din partea tovarășu-

vor intensificarea și activității poli- de formare a
principii- și cchită-grijii și

mal mult de activitatea căminelor culturale, a cluburilor, caselor de cultură, pentru - organizarea de educative care să activitate orașe și sate.în perioada care urmează — a spus vorbitoarea — vom acționa mai hotărît pentru a determina pe creatori și scenariști de a realiza filme cu un înalt mesaj patriotic, ne vom îngriji de difuzarea lor în toate localitățile țării pentru a contribui și mai eficient la educarea revoluționară a maselor. Ne vom preocupa și mai mult pentru depistarea sistematică și deplasarea mai ales a formațiunilor profesioniste, care să prezinte spectacole cu un bogat conținut în fața oamenilor muncii d? la orașe și sate pe baza programelor prevăzute la nivelul fiecărui județ. De asemenea, vom imbu- nătăți conlucrarea cu radioul și televiziunea pentru a asigura filme care să lor educative cetățeni.

manifestări politico- și cultural-artistice oglindească întreaga ce se desfășoară la

răspundă cerințe- ale- maselor deconstantă a par- statului nostru, a dumneavoastră personal tovarășe secretar general Nicolae Ceaușescu, pentru dezvoltarea în ritm susținut a economiei naționale — a spus tovarășul general-colonel VASILE MILEA, prim-adjunct al ministrului apă-

Preocuparea tidului și

Din cuvîntul participanților la dezbateri
oară, în domeniul învățămîntu- lui, în municipiul și in județul nostru s-au înființat multe licee cu profil industrial. Cred însă că Ministerul Educației și învățămîntului, celelalte ministere economice, trebuie să vină mai mult in sprijinul școlilor pentru informarea cadrelor și instruirea practică a eleyilor. în același timp, trebuie sporit controlul consiliilor populare județene asupra inspectoratelor școlare, a cadrelor didactice pentru a întări răspunderea lor asupra conținutului învățămîntului, a eficienței sale, asupra educării patriotice a elevilor.Experiența in județul nostru — a arătat în încheiere vorbitoarea —, unde s-a dezvoltat producția în școli, mă îndeamnă să propun de asemenea ca Legea privind dezvoltarea industriei mici să cuprindă o formulare care să prevadă că consiliile populare, împreună cu organele de învățămînt, vor realiza unele activități specifice micii industrii în cadrul practicii de producție a elevilor din școli și licee, in scopul realizării de produse industriale, îndeosebi bunuri de consum.Tovarășul ANGELO MICU- LESCU, viceprim-ministru al guvernului, ministrul agriculturii și industriei alimentare a spus : Bilanțul preliminar al rezultatelor obținute în îndeplinirea actualului cincinal arată că și agricultura și industria alimentară au adus o contribuție importantă Ia dezvoltarea economică a tării, la sporirea venitului național, au asigurat, în condiții corespunzătoare, aprovizionarea populației cu cantități mai mari de produse agro- alimentare, au contribuit la asigurarea cu materii prime a celorlalte sectoare ale industriei și au participat la livrarea de produse pentru export, a spus vorbitorul în cuvîntul său.Cu toate acestea, trebuiearăt că, în agricultură, sarcinile de plan n-au fost realizate an de an. avînd importante rămîneri în urmă în cincinalul care se încheie, ceea ce a influențat negativ dezvoltarea • însăși a agriculturii, realizarea programelor pe ansamblul economiei, în mod deosebit exportul, respectiv balanța de plăți interne. Totodată, trebuie să spunem deschis că rezultatele noastre nu s-au situat la nivelul bazei tehnico-materiale, al mijloacelor financiare și, în general, al sprijinului acordat de stat.în continuare vorbitorul

să

aspus : Punerea în valoare a a-

dumneavoastră — orașul mineresc Motru din Gorj — a spus tovarășul CONSTANTIN CAR- BUNARU, primarul acestui oraș — îmi îndeplinesc o datorie de conștiință față de oamenii muncii cu care v-ați sfătuit cum să dăm patriei mai mult cărbune, spunîndu-vă că în memoria și în inimile noastre sînt încă ' vii și insuflețitoare toate momentele intîlnirii cu dumneavoastră. în fapt, însuși forumul nostru atîc de larg și democratic, continuă acest dialog de zi cu zi purtat cu țara, cu masele de oameni ai muncii.Folosindu-mă de acest prilej, îngăduiți-mi să vă raportez, mult stimate tovarășe secretar general, că minerii din bazinul carbonifer Motru, înflăcărați de minunatul exemplu personal de muncă și viață pe care îl oferiți- ca „Miner de onoare al țării”, vor face iotul, nu vor precupeți nici un efort, pentru a da patriei cît mai mult cărbune.Avem, desigur multe de făcut pentru ridicarea continuă a calității vieții lui, inclusiv dezvoltarea cuințe. De modificările Legii nr. 4/1973, cu care vreau să-mi exprim deplinul acord, ca măsuri de primă importanță și vom acționa cu toată fermitatea pentru îndeplinirea sarcinilor ce ne revin în acest domeniu.Aș dori să ridic în Congresul consiliilor populare și următoarea problemă : Și în orașul nostru, ca pretutindeni în țară, se desfășoară o vie activitate cultural-artistică, au loc numeroase acțiuni educative, în cadrul Festivalului național „Cîntarea României”, competiții sportive de masă, desfășurate sub egida Daciadei, la care participă mii de cetățeni. Ne-am bucurat de vizita unor colective artistice prestigioase cum ar fi corul Madrigal, formația Song. Minerii, familiile lor, ne-au mulțumit pentru astfel de acțiuni, cu puternic caracter patriotic și educativ. Din păcate, în oraș pătrund pe alte canale și reminiscențe ale culturii burgheze, care nu rămîn fără efecte. Unele filme de pe marele și micul ecran, de pildă, abundă în scene de violență, din care tinerii noștri învață cum să se bată, cum se sparge o bancă sau alte acte de huliganism care nu au nimic comun cu modul nostru de viață. Să mai fie oare de mirare că se mai găseăc și în unele localități de la noi tineri care încearcă să imite spărgă-

locuitorilor Motru- în ceea ce privește construcției de lo- asemenea, consider ce se vor aduce

lui secretar Ceaușescu îl Iul național niei”. Inițiat ani . de către al partidului, Ceaușescu, festivalul integrează într-o adevărată mișcare poli- tico-educativă de masă milioane de cetățeni ai patriei, demon- strînd, odată cu resursele nesecate de creație și inventivitate ale poporului, unitatea sa de nezdruncinat în jurul partidului, al secretarului său general.După ce a arătat sarcinile organelor și instituțiilor de cultură în cadrul Festivalului „Cîntarea României”, vorbitoarea a spus : Putem afirma că, în prezent, se înfăptuiește o reală integrare a principalelor direcții ale activității politico- educative și culturale desfășurate în forme specifice de către consiliile populare, comitetele de cultură, de ceilalți factori care au răspunderi în acest domeniu. Subliniind aceste rezultate, doresc să relev faptul că, în obținerea lor, am primit un sprijin deosebit de prețios și fructuos din partea Elena Ceaușescu, eminent politic și savant de renume internațional — care, in această perioadă a îndrumat nemijlocit întreaga noastră activitate, mi- litînd pentru aplicarea unor înnoiri calitative cu multiple consecințe pozitive pentru viața cultural-artistică din țara noastră, fapt ce ne determină să-i exprimăm cele mai calde și respectuoase mulțumiri.Pornind de la realizările obținute, dar și de la neajunsurile care se mai manifestă in activitatea culturală — a spus în continuare vorbitoarea —, solicităm consiliilor populare să se ocupe

A DOUA ZI A LUCRĂRILOR
(Urmare din pag. I)liului popular al comunei Dră- nic, județul Dolj, Constantin Arseni, președintele Biroului Comitetului Central al Organizațiilor Democrației și Unității Socialiste, Iosif Eckenreiter, prim-vicepreședinte al Consiliului popular al județului Sibiu, Aneta Spornic, ministrul educației și invățămîntului, Florea Ungheanu, președintele Consiliului popular al orașului Zimnicea, județul Teleorman, Elena Prodan, tehnician la Combinatul pentru prelucrarea lemnului Drobeta-Turnu Severin, județul Mehedinți, Angelo Mi- culescu, viceprim ministru al guvernului, ministrul agriculturii și industriei alimentare, Constantin Cărbunarii, președintele Consiliului popular al orașului Motru, județul Gorj, Suzana Gâdea. președinte al Consiliului Culturii și Educației Socialiste, general-colonel Vasile Milca, prim-adjunct al ministrului apărării naționale și șef al Marelui Stat Major al Armatei, Arpad Fazekas, maistru la întreprinderea de piese de schimb Salonta, județul Bihor. Nela Ghebu, popular județulȘi în crărilor nesc, participanții, ciți ai oamenilor muncii de la orașe și sate — români, maghiari. germani și de alte naționalități —. au dezbătut in- tr-un puternic climat de lucru importantele probleme înscrise pe ordinea de zi.în cuvîntul lor, vorbitorii au înfățișat pe larg. în spirit critic și autocritic, activitatea desfășurată de consiliile populare, de

județul Bihor, președintele Consiliului al comunei Mihăești, Vilcea.cea de-a doua zi a lu- marelui forum cetățe- împuterni-

general Nicolae constituie Festiva- ,,Cîntarea Româ- în urmă cu cîțiva secretarul general tovarășul Nicolae

tovarășeiom

rării naționale și șef al Marelui Stat Major al armatei — este în mod strălucit demonstrată și de recenta hotărîre privitoare la sporirea fondurilor destinate înfăptuirii programului de ridicare a nivelului de trai al poporului prin reducerea cheltuielilor militare, de administrație și a altor cheltuieli ale statului.Ne exprimăm ferma convingere că această hotărîre slujește intereselor supreme ale națiunii noastre, deoarece dezvoltarea- orînduirii socialiste, creșterea forței economice a țării, constituie temelia întăririi capacității de apărare a patriei, sporește voința poporului și hotărî- rea sa de a-și apăra cuceririle revoluționare, independența suveranitatea națională.Sîntem convinși că prin valorificarea tot mai eficientă a competenței și capacității creatoare a comandamentelor și statelor majore, prin creșterea forței mobilizatoare a organelor și organizațiilor de partid și a celor de U.T.C., armata este în măsură să-și sporească capacitatea și forța combativă, să-și îndeplinească cu cinste, demnitate și maltă răspundere misiunile ce-i revin, de a apăra impreună cu întregul popor independența și suveranitatea patriei noastre.Pe baza nostru cu patriei, a Românieii strălucit fondator sînteți dumneavoastră, tovarășe comandant suprem, vom acționa cu toată hotărîrea pentru executarea întocmai a ordinelor ce ni le-ați dat de a extinde și adinei cooperarea între unitățile militare, subunitățile ■ de gărzi patriotice și detașamentele de tineret, prin

aplicațil și activități de instruire executate în comun, prin utilizarea cît mai eficientă a bazei materiale de instrucție de către toate forțele sistemului nostru de apărare.Angajată în efortul general al poporului de edificare a socialismului — operă căreia Congresul al XII-lea al partidului i-a fixat noi dimensiuni —, armata își aduce contribuția la dezvoltarea forțelor de producție și creșterea avuției naționale, participă umăr la umăr cu oamenii muncii, la înălțarea în actualul cincinal a 85 obiective industriale, la construirea Canalului Du- năre-Marea Neagră, a metroului din Capitală, a unui important număr de locuințe, la construirea și modernizarea de drumuri și căi ferate, la realizarea altor lucrări de interes național.Și în viitorul cincinal sîntem hotăriți să ne onorăm cu înalt simț al datoriei sarcinile ce ni se vor încredința, în economia națională, cu convingerea fermă că și pe această slujește poporul sale fundamentale.Parte integrantă noastre, oștirea este o prezență vie și în viața social-politică a țării.Creația culturală și științifică din armată, formațiile artistice și ostășești se integrează armonios in manifestările ce au loc în cadrul Festivalului național „Cîntarea României”, în viața spirituală a țării, în peisajul cultural-artistic al localităților.în încheiere, vorbitorul a spus : însuflețit de nobilele idealuri ale făuririi unei lumi mai drepte și mai bune, a unui climat <Je pace, înțelegere și încredere între popoare, pentru care militează cu pasiune revoluționară secretarul general al partidului nostru, întreaga națiune, personalul armatei susține cu fermitate politica externă a României socialiste de întărire a colaborării și solidarității cu toate țările socialiste, de amplificare a relațiilor cu statele în curs de dezvoltare, cu toate statele lumii.

cale armata și intereseleri societății

pentru toate utilajele și mașinile moderne din dotarea întreprinderilor.în continuare, vorbitorul • subliniat că proiectele de legi supuse dezbaterii congresului au o mare semnificație politică și socială. în aceste legi, a spus el, văd grija pentru perfecționarea activității consiliilor populare, pentru creșterea producției de bunuri materiale, dar și pentru aplicarea fermă a principiilor eticii și echității socialiste, pentru a situa la baza vieții fiecăruia munca și cinstea în losul societății.Noi știm că socialismul a tut aduce tuturor cetățenilor triei noastre o viață nouă, liberă și îmbelșugată, prin munca creatoare, entuziastă, plină de abnegație și dăruire a întregului nostru popor; în societatea noastră socialistă, unde dreptul de muncă este garantat prin constituție, este stimulată munca cinstită, înflorirea vieții tuturor oamenilor muncii numai pe baza veniturilor provenite din munca lor utilă pentru societate. Pe bună dreptate, statul nostru ocrotește și apără bunurile cetățenilor dobîndite prin muncă și manifestă o permanentă grijă ca, odată cu ridicarea nivelului de trai al populației, să nu se degradeze profilul moral al oamenilor, al cadrelor cu funcții de răspundere, în acest sens, apreciez în mod deosebit ihăsura cu privire la obligativitatea activiștilor de partid și de stat, a altor cadre cu funcții de răspundere de a declara bunurile de valoare proprietate personală.

fopupa-

și

concepției partidului privire la apărarea doctrinei militare a socialiste, al cărei

Unitatea în care îmi desfășor activitatea, piese de lonta, a spus tînărul FAZEKAS, maistru treprinderea de piese de schimb din Salonta, județul Bihor, reprezintă o realizare a anilor de după Congresul al IX- lea al partidului. Aici, români șî' maghiari, vorbim aceeași limbă — limba muncii înfrățite, a tehnicii avansate și acționăm în strînsă unitate pentru creșterea producției și eficienței economice.Pe baza indicațiilor date de dumneavoastră, mult iubite și stimate tovarășe «Nicolae Ceaușescu, cu prilejul vizitelor efectuate în județul Bihor, u- nitatea noastră s-a profilat pe producția pieselor de schimb auto. Putem afirma cu satisfacție că, într-o perioadă relativ scurtă, am reușit să promovăm tehnologii moddrne de fabricație.Conștienți de importanța uriașă, devenită imperativ național, a refolosirii pieselor de schimb prin recondiționarea lor, consider că guvernul ar fi bine să ajute mai concret efortul de recondiționare a pieselor de schimb. în acest sens, consider necesare dotarea și profilarea unor unități specializate, care să execute asemenea recondiționări

întreprinderea de schimb din Sa-ARPADla în-

au

depptați, de toți cei ce muncesc pentru realizarea prevederilor actualului cincinal și au dezbătut temeinic măsurile care se impun pentru transpunerea în fapt a sarcinilor înscrise în proiectul viitorului plan cincinal în profil teritorial. In același timp, vorbitorii au făcut numeroase propuneri de natură să ducă la perfecționarea în continuare a activității economico-sociale, la îmbunătățirea stilului și metodelor de muncă ale consiliilor populare, pentru atragerea maselor largi de oameni ai muncii la înfăptuirea neabătută a politicii partidului și statului de edificare a societății socialiste multilateral dezvoltate, de ridicare a patriei noastre pe noi culmi de civilizație și progres.După-amiază, dezbaterile continuat pe secțiuni.în SECȚIUNEA PENTRU PROBLEMELE INDUSTRIEI REPUBLICANE ȘI ALE DEZVOLTĂRII INDUSTRIEI MICI, dezbaterile au fost conduse, în prima parte a ședinței, de tovarășul Gheorghe Pană, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim secretar al Comitetului municipal București al P.C.R., președintele Consiliului popular municipal. în cadrul dezbaterilor au luat cuvîntul tovarășii : Ion Ciucu, Hoața Virginica, loan Drăghici, Seiea Florența, Ștefan Nicolae, loan Hîncu, Gheorghe Tîrla, Maria Ciobota, Ion Doldor, Angela Botioc, Kașsa Adalbert, Adriana Petrie, Vasile Sava, Margareta Taune, Steluța Padeanu.în continuare, lucrările au fost conduse de tovarășul Gheorghe 6prea, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim viceprim-ministru al guvernului. Au luat cuvintul to-

INDUSTRIE ALIMENTA- GOSPODARIREA A- dezbateri in prima Nicolae

varășii : Ioan Giura, Irina Do- roltci, Ion Constantinescu, Elena Ardeoan, Nistor Palcu, Maria Gligor, Tiberiu Marian, Ion Popa, Paraschiva Lăzărescu, Doina Boariu, Emil Ciuntu, Coralia Săndulescu și Valeriu Nicolescu. în SECȚIUNEA PENTRU A- GRICULTURA, silvicultura,ra șiPELOR.au fost parte deGiosan, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., președintele Marii A- dunări Naționale, au luat cuvîntul’ tovarășii : Dumitru Cristea, Ecaterina Brisc, Nicolae Doggen- dorf, Ion Damaschin. Petru Plăcintă, Emeric Incze, Leonița Dă- nescu, Cristian Hera, Vasile A- xinte, Teodor Maghiar, Ladislau Vercș, Gheorghe Jiga. Maria Su- chov, Vasile Donea, Mihail But- naru, Pantilimon Zorilescu, și Ion Iliescu.în cea de-a doua parte a ședinței, condusă de tovarășa Ale- * - —- - a]al

ale cărei conduse tovarășul

xandrina Găinușe, membru Comitetului Politic Executiv C.C. al P.C.R., prim secretar al Comitetului județean Bacău P.C.R., președintele Consiliului popular județean, au luat cuvîntul tovarășii : Teodor Roman, Virgil Chițoiu, Melenti Tuduce, Dumitru Restanția, Horia Marian, Eugenia Radu, Virgil Boboc, Vasilica Figioiu, Petru Lauer, Sofia Maxim, Ilie Tărășan, Alexandrina Bostan, Neli Bratu, Ion Toma, Marioara Siminiuc, Teodor Teleuan, Nineta lanopol, Emil Silvaș, Maria Dude, Traian Corduban, Nicolae Balosin și Va- leriu Olaru.în SECȚIUNEA PENTRU INVESTIȚII, CONSTRUCȚII INDUSTRIALE, AGRICOLE, LO-

al

CUINȚE ȘI ALTE OBIECTIVE SOCIAL-CULTURALE, PROIECTARE ȘI SISTEMATIZARE, ale cărei dezbateri au fost conduse de tovarășul Ion Dincă, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim viceprim- ministru al guvernului, au luat cuvîntul tovarășii : Letiția Ionaș, Miu Dobrescu, Aurel Costea, Aurel Dămăroiu, Elena Lucău, Viorel Bulgăreanu, Lorincz Andrei, Vasile Martin, Maria Rîm- bu, Corneliu Graur, Petru Barna, Alexandru Ciobanu. Șerban Teodor Antonescu, Gheorghe To- pîrceanu, Paul Popa, Lucia Malacca, Ștefan Mocuța, Ana-Ma- ria Nicoară, Vasile Dascălu, Mircea Ioan Popa, Dan Gheorghe Vasu, Gheorghe Neagu, Constantin Nițulescu, Nicolae Ionescu. Tiberiu Turcuș, Alexandru Daia, Gheorghe Chirilă, Ion Angheleanu, Gheorghe Mocanu, Letiția Turean, Nicolae Mitroi, Eugen Macovei, Constantin Șa- lanti, Vasile Rotar și Stelian Popescu.în SECȚIUNEA PENTRU DESCOPERIREA ȘI DEZVOLTAREA DE NOI SURSE ENERGETICE ȘI ECONOMISIREA ENERGIEI ELECTRICE, TERMICE ȘI DE COMBUSTIBIL ale cărei dezbateri au fost conduse de tovarășul Nicolae Constantin, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., viceprim- ministru al guvernului, președintele Comitetului de Stat al Planificării. au luat cuvintul tovarășii : Gheorghe Manta, Ion Antonică, Adela Vasilcan, Iulian Temelie, Gheorghe Buie, Teodor Spinean, Radu Scutelnicu, Aurel Rădulescu, Gheorghe Trif, Gavril Hosu, Gerda Ștefănescu, Viliam Heinz, Marin Nițu, Maria Nicolaescu, Aurel Bourceanu, Gheorghe Aldea, Marin Stoica,
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F *Alexandru Secheli, Gheorghe Honciuc, Ileana Radu, Stan Nicolae, Mircea Sîrbu. Eugen Dăs- călache, Tudor Voineagu, Farcaș Ludovic, Victor Murea, Vasilica Vîlcu, Marius Cojocaru, Repec, Maria Subțirelu,■ stantin Plăvițu, Vasile trescu, Virgil Ghindă, Rusan, Ștefan Sipoș, Gheorghe, Ion Mihăilescu,1 na Suhan. Zora Tamaș, Huszar, Nicolae Tetelea și tavlan Feneșan.în SECȚIUNEA PENTRUGATIREÂ FORȚEI DE MUNCA, ; INVAȚAMINT. CULTURA ȘI ! SANATATE, ale- cărei dezbateri au fost conduse, în prima parte, de tovarășul Leonte Răutu, membru al Comitetului Politic 1 Executiv al C.C. al P.C.R.. pre- ’ ședințe al Consiliului de condu- ’ cere, rector al Academiei „Ștefan Gheorghiu”, au luat cuvîntul 1 tovarășii : Nicolae Vereș, MariaRusu, Constantin Carata, Atena Vișoiu, Ion Schmit, Maria Stela ‘ Ghițescu, Ileana Bârțan, Eleo- 1 dor Popescu, luliu Furo, Oliver I Silviu î Tudor- nescu,■ stanțaîn continuare, dezbaterile■ fost conduse de tovarășul Petru • Enache, membru supleant al Co-■ mitetului Politic Executiv al C.C.al P.C.R., prim secretar al Co-■ mitetului județean Iași al P.C.R.,■ președintele Consiliului popular i județean. Au mai luat cuvîntul ’ tovarășii : Elisabeta Trăistaru,Dumitru Suciu, Iuliana Bucur, . Vasile Bolog, Ion Hobana, Ma- . ria Cebuc, Francisc Jeszenszky,■ Nicolae Ciobota, Cristea Chela- , ru. Constantin Stanca, Aurora , Stavarache și Paul Erdiis.

Mireea Con- Dumi- Ieronim Tudor Adi- luliu Oc-PRE-

Bărbos, Alexandru Vasile, Mohora. Georgeta Tripo- Maria Elena Bădilă, Con- Zamiira și Ghiță Floarea, au

în SECȚIUNEA PENTRU FINANȚE ȘI BUGET LOCAL, dezbaterile au fost conduse, în prima parte. de tovarășul Gheor- ghe Rădulescu, membru al mitetului C.C.te AuGheorghe Stoica, Aurelia Ada- mache, Vasile Dănău, Horia Tatu, Ion Iagăru, Victoria Văcăruș, Andrei Voileanu, Marin Lazăr, Constantin Maracu, Ileana Leor- dean, Matei Floricu, Ferdinand Nagy, Anghel Ștefănescu și Ion Hihu.în continuarea dezbaterilor, conduse de tovarășul Marin Ră- doi, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., adjunct al ministrului educației și învățămîntului, au luat cuvîntul tovarășii : Felicia Pleșu, Andrei Cristea, Barvara Ciuciuc, Nicolae Petrache. Szasz Irina, Constantin Dima, Marile- na Dăndărău, Mircea Popovici, Ileana Singiorzan, Constantin Sîrbu, Emilia Ignat, Ion Foriș, Constanța Bănuță, Stan Jirlăia- nu. Ion Brandibur, Elisabeta Drăghinov, Ioan Pop. Dumitru Dumitrescu, Steluța Iscru. Emil Tănase, Constantin Tudoran, Pica Baciu, Magyari Tiberiu, Petre Popescu, Constanța Mihail și Gheorghe Constantin.în SECȚIUNEA PENTRU GOSPODĂRIE COMUNALA ȘI GOSPODĂRIE LOCATIVA, ale cărei dezbateri au fost conduse în prima parte de tovarășul Vasile Bărbuleț, prim secretar al Comitetului județean Sibiu al P.C.R.. președintele Consiliului popular județean, au luat cuvîntul tovarășii : Viorel Șerban, Emilia Andrunache, Petre Lun

alal i luat PoliticP.C.R..Consiliului cuvîntul
Co-Executiv al vicepreședin- de Stat, tovarășii :

gu, Ioan Jianu, Viorel Răceanu, Nicolae Frânt, Ion Mija, Ion Neculai, Serban Valeriu, Ion Zamfir, Gal Ferenc, Gheorghe Cristina. Elena Georgescu, Attila Csatlos și Ion Popescu.în continuarea ședinței, condusă de tovarășul Gheorghe Ci- libiu, prim-secretar al Comitetului județean Vaslui al P.C.R., președintele Consiliului popular județean, au luat cuvîntul tovarășii : Dumitru Bălan, Ana Piștea, Gheorghe Săclăuș, Gabriela Grecu, Gheorghe Avram, Nicolae Constantinescu, Constantin Natu, Florica Nițescu, Gheorghe Cabuz, Axinia Ion, Ion Bejenariu, Gheorghe Picoș, Virgil Grigorescu, Filimon Gheorghe, Alexandru Heinrich, Vasile Petrache și Constantin Ionescu.în SECȚIUNEA PENTRU ACTIVITATEA ÎN COMERȚ ȘI ÎN DOMENIUL DEZVOLTĂRII SERVICIILOR PENTRU POPULAȚIE, ale cărei dezbateri au fost conduse, în prima parte a' ședinței, de tovarășa Ana Mu- reșan, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., ministrul comerțului interior, au luat cuvîntul tovarășii : Maria Chiriac, Ion Floare, Constantin Pleșa, Mihai Bunika, Elena Stănescu, Ion Ioanovici, Ion Gătejoiu, Aurica Zăuleț, Vasile Vieru, Ecaterina Popeneciu, loan Martin, Angelica Manole, loan Plugaru, Ion Mergea, Constantin Zmeu și Nicolae Bălan.în continuare, dezbaterile au fost conduse de tovarășul Petre Dănică, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim-secretar al Comitetului județean Timiș al

Tovarășa NELA GHEBU, primarul comunei Mihăești, județul Vîlcea, a arătat că in comună, numai în acest cincinal s-au construit peste 2 500 de case noi, că în majoritatea gospodăriilor există numeroase obiecte de folosință îndelungată care atestă înaltul grad de civilizație al sătenilor. Toate aceste realizări își au izvorul in activitatea creatoare desfășurată cu dăruire și abnegație de locuitorii comunei pentru transpunerea neabătută în viață a politicii înțelepte și clarvăzătoare a partidului.Cunoscînd bine posibilitățile noastre, exigențele etapei pe care o străbatem, realizările obținute pînă în prezent nu sînt pe măsură să ne mulțumească. Mai avem încă multe probleme de soluționat pentru ridicarea potențialului productiv al pă- mintului, pentru punerea în valoare a tuturor resurselor existente în localitate. Faptul că mai avem oameni, cei drept puțini la număr care nu participă lâ muncă, trăiesc sub influența practicilor ’’religioase, își mai însușesc din avutul obștesc, manifestă tendințe de nesocotire a legilor, de încălcare a normelor eticii și echității socialiste, demonstrează că gradul de conștiință nu este încă în pas cu transformările sociale, că atît noi, consiliul popular, cît și celelalte organe cu atribuțiuni în acest domeniu nu am acționat cu suficiență fermitate și exigență revoluționară pe linia prețioaselor dumneavoastră indicații de a face totul, ca nivelul de conștiință al oamenilor să fie în pas cu dezvoltarea economico- socială, dacă nu chiar cu înaintea acesteia.înțelegem necesitatea acționa mai ferm pentru rea muncii de educație, înlăturarea concepțiilor mistice, pentru lărgirea orizontului de cultură al oamenilor, în acest sens, sînt și eu de părere că în Legea de organizare și funcționare a Consiliilor populare să se prevadă expres că acestea asigură îndrumarea întregii activități politico-educative și culturale. desfășurată în instituțiile de educație și cultură, școli, cămine culturale și alte unități, asigură buna organizare a Festivalului național „Cîntarea României” și a altor acțiuni cultural-educative în scopul ridicării permanente a conștiinței socialiste a cetățenilor și al formării omului nou, constructor al societății socialiste și comuniste în Rorpânia.

un pasde a întări- pentru

P.C.R., președintele Consiliului popular județean. Au luat cuvintul tovarășii : Aurelia Dănilă,Ioan Rob, Valeria Marinescu, Ioan Laslău, Viorel Ștefănescu, Elena Gigă, Marin Adam, Maria Ghebosu, Fota Bitoleanu, Eleonora Nilca, Gheorghe Cazan, Ilie Silviu Oprin, Aurelia Șașca, Ion Constantin, Susana Saivan și Ion Chiorescu.în SECȚIUNEA PENTRU PERFECȚIONAREA ACTIVITĂȚII CONSILIILOR POPULARE. DEZVOLTAREA DEMOCRAȚIEI SOCIALISTE ȘI PARTICIPAREA MUNCII VIEȚII LE, ale conduse, varășul supleant Executiv secretar țean ședințele Consiliului popular județean, au luat cuvîntul tovarășii : Ion Albulețu, MariaBobu, Elena Cojocaru, Aurelian Vlad, Maria Tănase, Alexandru Crîsnic, Mihai Kovacs, Letiția Florișan, Maria Vesmaș, Ileana Bucurescu, Zinia Costea, Ion Apostol, Gheorghe Sandu, Zoica Ionescu, Maria Băică, Maria Poroșnicu și Elena Popescu.în continuare, lucrările ' au fost conduse de tovarășul Petre Lupu, membru al Comitetului Politic P.C.R., central de partid. Au luat cuvîntul tovarășii : Vasile Potop, Constantin Crișan, Elena Catri- na, Cornel Hărșan, Ion Argintarii, Maria Turcas, Iuliana Tănase. Niculina Becea, Vasile Suciu, Elinca Miloșcvici, Livia Busuioc, Floarea Teodorescu, Nicolae Socaci, Alexandra Militant, Alexandru Szabo, Elena Olteanu și loan Mitică.Lucrările congresului continuă.

SOCIALISTE OAMENILORLA CONDUCEREA ECONOMICO-SOCIA- cărel dezbateri au fost în prima parte, de folosit Szasz, membru al Comitetului Politic al C.C. al P.C.R., primai Comitetului jude- Harghita al P.C.R., pre- Consiliului

Executiv al C.C. al președintele Colegiului

J
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LUCRĂRILE CELUI DE AL ll-LEA CONGRES AL CONSILIILOR POPULARE
SECȚIUNEA PENTRU PROBLEMELE INDUSTRIEI 
REPUBLICANE $1 ALE DEZVOLTĂRII INDUSTRIEI 

MICILa lucrările secțiunii, conduce de tovarășul ILIE VERDEȚ, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim- ministru al guvernului, au participat 1915 delegați si invitați și au luat cuvintul 58 de tovarăși.Participanții au analizat și dezbătut, intr-o atmosferă de lucru și spirit de Înaltă responsabilitate comunistă, modul în care consiliile populare, deputății, toți oamenii muncii acționează pentru îndeplinirea sarcinilor de plan pe acest an și pe întreaga perioadă 1976—1980, a prevederilor viitorului plan cincinal in profil teritorial.în cadrul dezbaterilor a fost scos cu pregnanță in evidență rolul ce revine organelor locale în valorificarea complexă a resurselor materiale și de forță de muncă din județe, in Înfăptuirea politicii partidului de industrializare socialistă a țării. Exprimind gindurile si sentimentele cetățenilor patriei — români, maghiari, germani și de alte naționalități — vorbitorii au dat glas recunoștinței profunde față de partid, de secretarul său general, tovarășul Nicolae Ceaușescu, pentru grija permanentă pe care o poartă îmbunătățirii continue a condițiilor de trai ale poporului, pentru ridicarea la o viață nouă, înfloritoare, a tuturor județelor și localităților patriei noastre.Vorbitorii s-au referit pe larg la măsurile stabilite, la modul in care acționează consiliile populare, consiliile oamenilor muncii din întreprinderi și centrale pentru soluționarea problemelor ce se mai ridică în realizarea producției fizice, pentru recuperarea rămînerilor în urmă, în vederea asigurări) fondului de marfă destinat exportului, a utilajelor contractate, precum șl a produselor destinate fondului pieței. Ei au arătat că se impun a fi luate măsuri eficiente pentru folosirea deplină a capacităților de producție, sporirea gradului de valorificare a tuturor resurselor de materii prime, materiale, combustibili și energie, încadrarea strictă in normele de consum, gospodărirea cu grijă a fondurilor materiale și bănești, precum și pentru concentrarea pe șantiere a tuturor mijloacelor materiale și umane în vederea realizării capacităților de producție cu termene de punere în funcțiune în acest an.în cadrul dezbaterilor, un loc important a fost rezervat problemelor privind stabilirea celor mai eficiente măsuri in vederea Îmbunătățirii in continuare a activității menite să asigure valorificarea cu randament superior a resurselor materiale și de forță de muncă din județe, sporirea rolului și răspunderilor organelor locale față de dezvoltarea industriei in toate zonele țării pentru pregătirea temeinică a viitorului cincinal.Participanții au evidențiat necesitatea concentrării activității consiliilor populare, Întreprinderilor, centralelor și ministerelor pentru transpunerea exemplară in viață a sarcinilor stabilite de eel de-al XII-lea Congres al partidului, pentru realizarea în toate județele țării, la nivelul anului 1985, a unei producții in-
SECȚIUNEA PENTRU AGRICULTURĂ, SILVICUL
TURĂ, INDUSTRIE ALIMENTARĂ Șl GOSPODĂRI

REA APELORLucrările secțiunii la care au luat parte 1 442 de delegați și invitați, au fost conduse de tovarășul CONSTANTIN DASCA- LESCU, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R.. președintele Consiliului Organizării Econo- mico-Sociale.Cei 65 participanți la discuții au exprimat deplina lor adeziune la politica internă și externă a partidului și statului nostru, la istoricele documente ale Congresului al XII-lea, dind glas, și cu această ocazie, puternicului atașament fată de conducerea de partid, in frunte cu secretarul său general, tovarășul Nicolae Ceaușescu.Participanții la dezbateri au exprimat profunda lor satisfacție și recunoștință față de recenta Hotărire a Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., de a se reduce cheltuielile militare pe anul 1980 cu circa 2 miliarde lei, iar cele de administrație și alte cheltuieli ale statului cu aproximativ 4 miliarde, scoțindu-se in evidență că aceasta reconfirmă grija statornică a partidului și statului pentru accelerarea progresului multilateral al țării, pentru ridicarea continuă a nivelului de trai al maselor. Cu vie aprobare au fost primite și proiectele de legi supuse dezbaterii congresului, care creează premise pentru perfecționarea activității consiliilor populare, sporirea producției industriei mici, servirea in condiții mai bune a populației, întărirea în continuare a spiritului de etică și echitate socialistă.Subliniindu-se necesitatea întăririi exigenței și răspunderii consiliilor populare în conducerea agriculturii in profil teritorial. un accent deosebit s-a pus pe creșterea aportului lor la apărarea, conservarea și creșterea potențialului productiv al pă mintulu i.S-a evidențiat că, pe baza indicațiilor date la Consfătuirea de lucru cu cadrele de conducere din zootehnie, cu privire la dezvoltarea creșterii animalelor, au fost stabilite măsuri în vederea eliminării neajunsurilor care mai persistă în producerea, conservarea și folosirea furajelor. în organizarea proceselor de reproducție și selecție a animalelor. în realizarea producției și livrărilor la fondul de stat. 

dustriale pe locuitor de cel puțin 50 000 lei.Un Ioc de seamă în cadrul dezbaterilor l-a ocupat importanța pe care trebuie s-o acorde consiliile populare transpunerii in viață a prevederilor pentru dezvoltarea mai rapidă a industriei mici și artizanale, ale cărei producții vor fi in 1985 de cel puțin două ori mai mari față de anul 1980.O atenție deosebită a fost a- cordată în cadrul dezbaterilor problemelor aplicării noului mecanism economico-financiar, vorbitorii menționînd necesitatea Creșterii preocupărilor pentru realizarea producției nete, ca indicator de bază al planului. precum și pentru înfăptuirea bugetului propriu de venituri și cheltuieli al fiecărei unități economico-sociale. în acest cadru, ei au scos tn evidență importanta Întăririi autogestiu- nii economico-financiare, a creșterii inițiativei și a spiritului de bun gospodar al organelor locale pentru îmbunătățirea activității și rentabilizarea tuturor unităților.Participanții la dezbateri au formulat numeroase propuneri care se referă, în principal, la : îmbunătățirea laturilor calitative ale întregii activități din întreprinderi, asigurarea tuturor condițiilor pentru dezvoltarea în ritm susținut a industriei mici și artizanale, atragerea în circuitul economic și valorificarea superioară a resurselor materiile și e- nergetice existente în fiecare județ, îmbunătățirea procesului de aprovizionare tehnico-materială, perfecționarea metodologiei de planificare pentru mai buna corelare a sarcinilor de plan fizice și valorice la nivelul întreprinderii. creșterea rolului comisiilor de planificare teritorială.Participanții la lucrările secțiunii au exprimat acordul deplin cu materialele prezentate Congresului și cu proiectele de legi supuse dezbaterii și au dat o inaltă apreciere preocupărilor constante ale partidului și statului nostru, personal ale tovarășului Nicolae Ceaușescu, pentru dezvoltarea susținută a economiei țării, ridicarea continuă a nivelului de trai, material și spiritual al întregului popor, adinei rea democrației socialiste și atragerea tot mai largă a maselor de oameni ai muncii la conducerea întregii societăți.S-a exprimat adeziunea deplină la politica externă a partidului și statului nostru de extindere continuă a relațiilor de colaborare cu alte state și de dezvoltare neîngrădită a comerțului între țări, a cooperării economice și tehnico-științifice, pentru instaurarea unei noi ordini economice, internaționale, politică ce răspunde întru totul intereselor noastre naționale, consolidării păcii și securității în Europa și în întreaga lume. în acest context, participanții au dat o înaltă apreciere recentei hotă- riri a Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R. de reducere a cheltuielilor militare, precum și a celor de administrație, urmind ca fondurile respective să fie folosite in scopul accelerării progresului multilateral al țării și înfăptuirii programului de ridicare a nivelului de trai al poporului.

intensificării activităților de creștere și ingrășare a animalelor in gospodăriile membrilor cooperatori și ale țăranilor din zonele necooperativizate.Scoțînd in evidență importantele rezerve de sporire a producției existente și in celelalte sectoare de activitate, precum și căile de valorificare a acestora, participanții la discuții au subliniat următoarele sarcini prioritare în viitor :în industria alimentară — valorificarea superioară a materiilor prime, Îmbunătățirea calității produselor șl diversificarea sortimentală ; în silvicultură — asigurarea tuturor condițiilor materiale și organizatorice pentru dezvoltarea în ritmurile stabilite și exploatarea rațională a patrimoniului forestier ; valorificarea tuturor resurselor și produselor secundare pe care le oferă pădurea ; în domeniul apelor — buna gospodărire a resurselor, prevenirea poluării apelor, realizarea și darea la timp în funcțiune a lucrărilor hidrotehnice menite să prevină inundațiile și alte calamități.In cadrul dezbaterilor secțiunii au fost formulate critici la adresa unor ministere pentru modul in care iși îndeplinesc o serie de sarcini legate de domeniul agro-alimentar.Totodată, participanții au făcut numeroase propuneri legate de urgentarea punerii în funcțiune a sistemelor de irigații cu termen depășit, asigurarea mijloacelor materiale și bănești pentru efectuarea unor lucrări de regularizare a cursurilor de apă, de îndiguiri, desecări și combatere a eroziunii care depășesc posibilitățile locale, inventarierea tuturor terenurilor improprii pentru agricultură, plantarea și integrarea lor în patrimoniul silvic, acordindu-se agriculturii în echivalență terenuri ce se pot cultiva.în același timp, vorbitorii au făcut propuneri privind asigurarea bazei tehnice materiale in ritmurile prevăzute, dotarea corespunzătoare cu tractoare și mașini agricole.Alte propuneri se referă la sporirea aportului cercetării, realizarea unei mai bune integrări cu producția, accelerarea lucrărilor de creare a unor soiuri și hibrizi cu o perioadă mai scurtă 

de vegetație, asigurarea semințelor și materialului săditor cu valoare biologică ridicată pentru gospodăriile populației, omologarea și producerea în serie a mașinilor âgricole numai după proba de producție pe durata unei campanii agricole.Vorbitorii au subliniat, de asemenea, necesitatea îmbunătățirii formelor de pregătire și utilizare a, muncitorilor agricoli și a cadrelor de specialiști. înființării unei facultăți de zootehnie la Craiova, creșterii ponderii disciplinelor de conducere și organi-
SECȚIUNEA PENTRU INVESTIȚII, CONSTRUCȚII 
INDUSTRIALE, AGRICOLE, LOCUINȚE Șl ALTE 
OBIECTIVE SOCIAL-CULTURALE, PROIECTARE Șl 

SISTEMATIZARELucrările secțiunii Ia care au participat 980 deputați și invitați au fost conduse de tovarășul ION DINCA, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim viceprim- ministru al guvernului.Cei 64 de participanți la discuții au dat o inaltă apreciere inițiativei itovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al partidului, președintele Republicii Socialiste România, de a convoca cel de-a] II-lea Congres al consiliilor populare județene și al președinților consiliilor populare municipale, orășenești și comunale, preocupării consecvente a conducerii partidului și statului nostru pentru sistematizarea mai bună a teritoriului, pentru accelerarea procesului de urbanizare, pentru o mai judicioasă amplasare a obiectivelor de investiții și dezvoltarea multilaterală a tuturor localităților țării.S-a reliefat cu tărie faptul că actualul congres, prin conținutul și modul de desfășurare, constituie un forum larg de afirmare a democrației noastre socialiste, de participare Ia conducerea vieții economice și sociale a tuturor oamenilor muncii — români, maghiari, germani și de alte naționalități.Vorbitorii și-au exprimat recunoștința față de secretarul general al partidului pentru promovarea fermă a politicii de industrializare socialistă a tării și au reafirmat justețea liniei politice a partidului nostru pentru amplasarea rațională în teritoriu a forțelor de producție.Apreciind indicațiile prețioase date de tovarășul Nicolae Ceaușescu, la consfătuirile de lucru din acest an și la plenara lărgită a Consiliului Național al Oamenilor Muncii din luna iunie a.c., vorbitorii au abordat critic neajunsurile existente în desfășurarea activității de sistematizare, proiectare, pregătire și executare a lucrărilor de in-
SECȚIUNEA PENTRU DESCOPERIREA SI DEZVOL
TAREA DE NOI SURSE ENERGETICE Șl ECONO
MISIREA ENERGIEI ELECTRICE, TERMICE Șl DE 

COMBUSTIBILLucrările secțiunii, la care au participat 600 Ue deputați și invitați, au fost conduse de tovarășul NICOLAE CONSTANTIN, membru ui Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vice- prim-ministru al guvernului, președintele Comitetului de Stat ai Planificării.în unanimitate, participanții la dezbateri și-au manifestat deplina adeziune și aprobare față de documentele ce vor fi adoptate de congres, documente elaborate sub directa Îndrumare și eu contribuția hotăritoare a secretarului general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu.Subliniind importanța celui de-al doilea Congres al deputa- ților consiliilor populare județene și președinților consiliilor populare, cei 74 de vorbitori au exprimat angajamentul ferm pentru traducerea in viață a istoricelor hotăriri adoptate de Congresul al XII-lea al P.C.R., a „Programului directivă de cercetare și dezvoltare in domeniul energiei pe perioada 1981—1990 și orientările principale pînă în anui 2000“, astfel incit în viitorul apropiat România să devină independentă din punct de vedere energetic.în cadrul lucrărilor secțiunii au fost analizate pe larg problemele dezvoltării în ritm susținut a bazei energetice a țării, au fost evidențiate intr-un spirit de lucru, cu exigență, modalitățile de reducere a consumurilor de energie electrică, termică și de combustibili.Una din principalele căi de reducere a consumurilor de hidrocarburi pentru Încălzirea cvartalelor de locuințe, scoasă in evidență de participanții la dezbateri. o reprezintă restructurarea actualului sistem de asigurare a energiei termice prin înlocuirea centralelor termice mici și cu randamente energetice scăzute printr-o rețea cuprinzătoare de centrale de termoficare care
SECȚIUNEA PENTRU PREGĂTIREA FORȚEI DE 
MUNCĂ, INVĂȚĂMINT, CULTURĂ Șl SĂNĂTATELucrările secțiunii — la care au participat 526 de deputați și invitați — au fost conduse de tovarășa ELENA CEAUȘESCU, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim- viceprim-ministru al guvernului, președintele Consiliului Național pentru Știință și Tehnologie.în timpul celor două zile de dezbateri din cadrul acestei secțiuni, cei 58 de vorbitori au analizat, intr-un spirit de înaltă e- xigență, pe baza Programului prezentat în deschiderea lucrărilor secțiunii privind sarcinile ce revin consiliilor populare in perioada 1981—1985 in aceste domenii, realizările obținute pină 

zarea producției In cadrul programelor de invățămint.Participanții la dezbateri au asigurat conducerea partidului, personal pe tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, că vor acționa cu toată răspunderea pentru aplicarea fermă a hotărîrilor adoptate de Congresul al XII-lea al P.C.R., precum și cele ce se vor adopta de actualul Congres, in vederea îmbunătățirii întregii activități din agricultură, silvicultură, industria alimentară și gospodărirea apelor.

vestiții, răminerile In urmă atît în realizarea unor lucrări industriale, cît $i a celor de locuințe și soCial-culturale.O atenție deosebită a fost acordată adincirii autoconducerii muncitorești, autogestiunii și aplicării neabătute a noului mecanism economico-financiar în domeniul realizării investițiilor.Un loc central l-au ocupat propunerile referitoare la mai buna utilizare a resurselor locale în producția de materiale de construcții, economisirea combustibilului și energiei electrice, Înlăturarea risipei pe șantiere, aplicarea prevederilor legale privind sistematizarea teritoriului, dezvoltarea și închegarea urbanistică a viitoarelor centre agroindustriale, precum și a celorlalte localități din țară.O mare parte din propuneri au avut în atenție îmbunătățirea activității în executarea, proiectarea și sistematizarea lucrărilor de investiții. luarea unor măsuri care să ducă Ia întărirea ordinii și disciplinei in sectorul de transport pentru Întreprinderile de construcții.Participanții la discuții și-au exprimat adeziunea deplină față de modificările aduse legilor nr. 4/1973 și nr 5/1973, care vor determina o folosire mai rațională a fondului locativ de stat și vor stimula dezvoltarea construcției de locuințe și vînzarea către populație a locuințelor din fondul de stat, și față de proiectul legii privind dezvoltarea industriei mici, menită să contribuie la creșterea nivelului de trai al poporului și să asigure folosirea eficientă a forței de muncă.S-a exprimat, de asemenea, totala adeziune față de recenta hotărîre a Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R. de reducere pe anul 1980, a cheltuielilor militare cu circa 2 miliarde lei si a cheltuielilor de administrație și a altor cheltuieli ale statului cu ineă 4 miliarde lei. în sconul accelerării progresului multilateral al țării și al ridicării nivelului de trai.

să producă și energie electrică, sau prin centrale termice de zonă cu parametri ridicați.Numeroși deputați și invitați s-au referit, în intervențiile lor, la necesitatea intensificării acțiunii de amenajare a bazinelor hidrografice din județele din care fac parte, ca și la construcția unui număr cit mai mare de microhidrocentrale, la care să-și aducă contribuția și cetățenii din zonele respective. >■Participanții la dezbateri au făcut un însemnat număr de propuneri pentru introducerea pe scară largă a tehnologiilor de utilizare a noi surse de energie, prezentînd citeva din acțiunile și inițiativele menite să conducă la înlocuirea unor combustibili prețioși cu surse neconvenționale de energie.Din cuvintul participanților la dezbateri a reieșit preocuparea susținută a consiliilor populare județene, orășenești și comunale pentru atingerea principalului obiectiv al programului energetic — România să devină în cit mai scurt timp independentă din punct de vedere al energiei.Cu convingerea fermă că acest larg forum reprezentativ va avea o puternică influență asupra activității viitoare a organelor locale ale puterii și administrației de stat, participanții s-au angajat să militeze și in continuare, cu consecvență, pentru aplicarea în viață a istoricelor documente adoptate de Congresul al XII-lea al P.C.R., indicațiilor tovarășului Nicolae Ceaușescu, a tuturor documentelor ce vor fi adoptate de cel de-al II-lea Congres al deputaților consiliilor populare județene și al președinților consiliilor populare, prin aceasta contribuind la dezvoltarea eco- nomico-socială in ritm susținut a României socialiste, la ridicarea necontenită a nivelului de trai material și spiritual al oamenilor muncii din patria noastră.
In prezent și sarcinile de perspectivă izvorite din documentele Congresului al XII-lea al P.C.R., din indicațiile tovarășului Nicolae Ceaușescu referitoare la pregătirea forței de muncă, la dezvoltarea invățămintului, culturii și sănătății.în cadrul dezbaterilor s-a evidențiat faptul că Programul privind asigurarea, pregătirea și perfecționarea forței de muncă pentru perioada 1981—1985, elaborat din inițiativa și sub conducerea directă a secretarului general a! partidului, stabilește căile, mijloacele și măsurile pentru asigurarea necesarului de cadre în concordanță cu dezvolta

rea economieo-socială a patriei noastre în cincinalul următor.A fost scos in evidență cu pregnanță rolul pe care trebuie să-l aibă consiliile populare în sprijinirea, îndrumarea și controlul elaborării și realizării de către Întreprinderi a programelor de asigurare, pregătire și perfecționare a cadrelor. în acest sens s-a subliniat necesitatea a- sigurării pregătirii forței de muncă la nivelul exigentelor actuale, organizarea perfecționării permanente a pregătirii profesionale a oamenilor muncii.Un loc aparte In cadrul discuțiilor I-au ocupat problemele legate de folosirea deplină și eficientă a forței de muncă existente pe plan local.O altă problemă care a stat în atenția vorbitorilor a fost dezvoltarea invățămintului de toate gradele, corespunzător schimbărilor ce vor avea loc în structura economico-socială a țării, a fiecărui județ, în concordanță cu noile cuceriri ale științei și tehnicii contemporane.în cuvintul lor, participanții au dat o înaltă apreciere contribuției hotăritoare a tovarășului Nicolae Ceaușescu Ia perfecționarea și modernizarea invăță- mîntului românesc. Vorbitorii au relevat, tn același timp, succesele înregistrate în dezvoltarea invățămintului nostru la nivelul celor mai noi cuceriri ale științei și tehnicii contemporane, pe baza aportului hotăritor, de o inestimabilă valoare științifică, teoretică și practică, al tovarășei academician dr. ing. Elena Ceaușescu.în atenția vorbitorilor au stat, de asemenea, și probleme privind intensificarea activităților de orientare școlară și profesională, a multiplicării formelor de conlucrare a școlii cu familiile, cu organizațiile de copil șl tineret pentru sporirea aportului acestora la o mai reală orientare a elevilor spre meseriile și profesiile solicitate de economia națională, pentru creșterea influenței educative a întregului proces de invățămint, pentru educarea prin muncă și pentru muncă a tineretului în spiritul dragostei față de patrie, partid și popor. S-a relevat că integrarea îQvățămîntuIui cu producția și cercetarea științifică trebuie ridicată pe o treaptă superioară, un accent „ deosebit punîndu-se pe însușirea temeinică a cunoștințelor tehnologice și a deprinderilor practice, a celor de organizare a producției și a muncii, a activității productive a elevilor și studenților, pentru însușirea temeinică a meseriei încă în școală.Numeroși vorbitori au subliniat necesitatea îmbunătățirii permanente a activității de educare a maselor, asigurării unei noi calități, superioare, în întreaga muncă cultural-educati- vă, realizării în condiții de inaltă eficiență a sarcinilor ce revin în acest domeniu tuturor factorilor responsabili, sporirii eforturilor consiliilor populare, ale deputaților, pentru diversificarea și permanentizarea activității cultural-educative in rln- dul tuturor categoriilor de oameni ai muncii.Au fost relevate succesele înregistrate în organizarea și desfășurarea Festivalului național
SECȚIUNEA PENTRU FINANȚE Șl BUGET LOCALLucrările secțiunii, la care au participat 491 deputați și invitați, au fost conduse de tovarășul GHEORGHE RADULESCU, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Consiliului de Stat.Dind glas sentimentelor care animă întregul nostru popor, cei 71 de participanți la discuții au exprimat totala lor adeziune la politica internă și externă a partidului și statului nostru, înalta prețuire față de gindirea și activitatea creatoare a secretarului general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, față de grija permanentă care o poartă perfecționării întregii activități economice și sociale a patriei, lărgirii și adincirii democrației noastre socialiste, înfăptuirii neabătute a Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate și înaintare a României spre comunism.în cadrul dezbaterilor, care au avut un pronunțat caracter de lucru, vorbitorii au trecut în revistă o serie de realizări obținute în perioada care a trecut de la primul Congres al consiliilor populare privind dezvoltarea economiei locale — prin atragerea maselor largi de oameni ai muncii la realizarea sarcinilor de plan iu profil teritorial, asigurarea resurselor financiare necesare dezvoltării județelor și sporirii zestrei edilitare a localităților, aplicarea noului mecanism economico- financiar, întărirea autofinanțării in fiecare comună, oraș, municipiu și județ, prin dezvoltarea continuă a unităților de interes local, sporirea rolului beneficiului și a creditului bancar.Subliniindu-se necesitatea a- plicării mai ferme a prevederilor noului mecanism economico-

SECȚIUNEA PENTRU GOSPODĂRIE COMUNALĂ 
Șl GOSPODĂRIE LOCATIVĂLucrările secțiunii, la care au participat peste 500 deputați și invitați, au fost conduse de tovarășul LUDOVIC FAZEKAS, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., președintele Comitetului pentru Problemele Consiliilor Populare.într-o atmosferă însuflețitoare cei 62 de vorbitori au analizat modul in care s-a acționat pentru dezvoltarea și sistematizarea localităților urbane și rurale, pentru creșterea fondului dc 1W- 

„Cîntarea României", inițiat de secretarul general al partidului nostru, tovarășul Nicolae Ceaușescu. subliniindu-se, in a- celași timp, sarcinile ce revin consiliilor populare și instituțiilor de cultură in vederea creșterii eficienței educative a acestei mari manifestări naționale.Referindu-se la faptul că o populație sănătoasă, viguroasă reprezintă premisa esențială pentru o participare activă și eficientă a acesteia în procesul dezvoltării economico-sociale, vorbitorii au relevat că istoricele hotărîrî ale Congresului al XII-lea al partidului pun în fața consiliilor populare sarcini deosebite în domeniul ocrotirii sănătății.S-a subliniat că asigurarea unui spor demografic corespunzător și a unei proporții optime în structura populației impune măsuri ferme economico- sociale, sanitare și educative pentru stimularea natalității, îndeosebi în județele deficitare, măsuri pentru apărarea sănătății mamei și copilului, pentru creșterea capacității maternităților și a calității actului medical atît pentru mame, pentru copii, cit și pentru femeile șl tinerii care lucrează direct în producție.Un accent deosebit s-a pus pe combaterea fermă a factorilor care influențează negativ sănătatea publică — poluarea mediului ambiant și noxele profesionale. De asemenea s-a insistat pe asigurarea și menținerea de condiții corespunzătoare în unitățile de copii și școlari, prevenirea șl combaterea bolilor transmisibile, aplicarea riguroasă a programelor de sănătate pe termen lung, diversificarea acțiunilor de educație și cultură sanitară, atragerea populației la apărarea propriei sănătăți, cu accent pe alimentație rațională și combaterea deprinderilor nesănătoase (alcoolism, abuz de medicamente și automedicație, sedentarism, fumat), aprovizionarea ritmică, în tot timpul anului cu legume, fructe șl zarzavaturi.Referindu-se la proiectele de legi supuse dezbaterii congresului. vorbitorii au evidențiat justețea acestora, faptul că prin adoptarea lor se va perfecționa cadrul de înfăptuire a prevederilor Congresului al XII-lea, a orientărilor și indicațiilor tovarășului Nicolae Ceaușescu în direcția înfloririi continue a patriei noastre, a creșterii bunăstării și fericirii poporului. în unanimitate, participanții s-au declarat de acord cu aceste proiecte de legi.O inaltă apreciere au dat vorbitorii politicii internaționale a partidului și statului nostru, ho- tăririlor adoptate do Comitetul Politic Executiv al C.C. al P.C.R. în ședința din 9 septembrie a.c. cu privire la reducerea în acest an cu 2 miliarde lei a cheltuielilor militare și cu 4 miliarde lei a cheltuielilor de administrație. Participanții au subliniat consecvența cu care partidul nostru, secretarul său general, acționează pentru soluționarea în interesul popoarelor a problemelor lumii contemporane, pentru dezarmare generală și totală, pentru o lume a păcii și înțelegerii între popoare.
financiar și în activitatea consiliilor populare, vorbitorii au evidențiat căile și mijloacele de sporire a veniturilor proprii ale primăriilor, in vederea acoperirii pe plan local a cheltuielilor prevăzute.In cuvintul lor participanții au subliniat importanța deosebită a recentelor măsuri adoptate de Comitetul Politic Executiv al C.C. al P.C.R. privind reducerea pe anul 1980 a cheltuielilor militare cu circa 2 miliarde lei și diminuarea pentru acest an cu circa 4 miliarde lei a cheltuielilor de administrație și a altor cheltuieli ale statului, arătind că folosirea lor la accelerarea progresului multilateral al țării și înfăptuirea programului de ridicare a nivelului de trai al oamenilor muncii reflectă grija permanentă pe care partidul nostru o acordă utilizării judicioase a mijloacelor materiale, în vederea creșterii bunăstării întregului popor.în vederea îndeplinirii în bune condiții a sarcinilor ce revin consiliilor populare in domeniul financiar și al bugetelor locale, participanții la discuții au făcut o serie de propuneri care se referă la sporirea surselor de venituri ale primăriilor prin dezvoltarea mai accentuată a economiei in profil teritorial și îndeosebi a micii industrii și a prestărilor de servicii.In încheiere, participanții la lucrările secțiunii s-au angajat ca, prin mijloacele specifice activității consiliilor populare, să asigure stimularea inițiativelor si capacităților creatoare ale oamenilor muncii, antrenarea mai largă a maselor la înfăptuirea exemplară a sarcinilor stabilite de Congresul al XII-lea al partidului, a hotărîrilor ce vor fi adoptate de al II-lea Congres al consiliilor populare.
cuințe, a dotărilor social-cultu- rale, pentru dezvoltarea rețelelor de alimentare cu apă, de canalizare, modernizarea străzilor din orașe și sate, îmbunătățirea activității de prestări și servicii pentru populație, precum și pentru înfrumusețarea localităților prin antrenarea într-o tot mai mare măsură a locuitorilor la acțiuni gospodărești.în cadrul dezbaterilor din secțiune referitoare la proiectele de modificare a Legii nr. 57/1968 privind organizarea și! funcționarea consiliilor populare, a Le

gii nr. 4/1973 privind dezvoltarea construcției de locuințe și vin- zarea de locuințe din fondul de stat către populație și a Legii nr. 5/1973 privind administrarea fondului locativ și reglementarea raporturilor dintre proprietari și chiriași, precum și Proiectul de lege cu privire la dezvoltarea industriei mici, s-au făcut o serie de propuneri de îmbunătățire a acestor legi.în acest sens s-a propus instituirea dublei subordonări a activităților de gospodărie comunală și la nivelul municipiilor, orașelor și comunelor, acordarea celui de-al doilea credit pentru cumpărarea de locuințe pentru familiile al căror număr s-a modificat, introducerea in Proiectul Legii pentru dezvoltarea industriei mici a unei prevederi referitoare la asigurarea aprovizionării cu materiale la nivelul sarcinilor de plan, delimitarea prin lege a activităților ce intră in sfera industriei de cele din sfera serviciilor.Totodată, s-a subliniat tn mod autocritic necesitatea acordării
SECȚIUNEA PENTRU ACTIVITATEA ÎN COMERȚ Șl 
IN DOMENIUL DEZVOLTĂRII SERVICIILOR PENTRU 

POPULAȚIELucrările secțiunii, la care au participat 782 de deputați și invitați, au fost conduse de tovarășa CORNELIA FILIP AȘ, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vice- prim-ministru al guvernului.Cei 63 de vorbitori au dat o înaltă apreciere activității strălucite a tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele republicii, pusă in slujba dezvoltării și înfloririi patriei, ridicării ei pe noi trepte de civilizație și progres.Dezbaterile din secțiune au e- vidențiat realizările obținute în acest cincinal în sectorul comercial și rețeaua serviciilor către populație, in ridicarea continuă a nivelului de trai. Participanții s-au angajat să depună toate eforturile pentru a antrena oamenii muncii la îndeplinirea exemplară a sarcinilor ce le revin, in lumina documentelor Congresului al XII-lea al partidului, a prețioaselor indicații ale secretarului general al partidului și a hotărîrilor celui de-al II-lea Congres al consiliilor populare. în cadrul dezbaterilor s-a exprimat deplina adeziune față de documentele prezentate în plenul congresului.Participanții la dezbateri și-au exprimat adeziunea față de ho- tărirca Comitetului Politic Executiv al Comitetului Central al P.C.R. cu privire la reducerea cheltuielilor militare și diminuarea cheltuielilor administrative, angajindu-se să gospodărească cu mai mult simț de răspundere avuția națională, să traducă in viață Programul-directivă de creștere a nivelului de trai in perioada 1981—1985 și de ridicare continuă a calității vieții, a- doptat de Congresul al XII-lea al P.C.R.Relevind cu deosebită satisfacție faptul că asigurarea aprovizionării cu mărfuri a populației, dezvoltarea și diversificarea producției bunurilor de consum și a serviciilor constituie preocupări permanente ale conducerii de partid și de stat, vorbitorii s-au referit, in același timp, la problemele concrete ale activității lor și au formulat numeroase propuneri menite să determine îmbunătățirea și perfecționarea activității desfășurate de consiliile populare în domeniul aprovizionării populației, a organizării rețelei comerciale de prestări de servicii și turism.Numeroși participanți la discuții au arătat importanța afirmării princiDillor democrației socialiste și în acest domeniu, participării maselor de oameni
SECȚIUNEA PENTRU PERFECȚIONAREA ACTIVI
TĂȚII CONSILIILOR POPULARE, DEZVOLTAREA 
DEMOCRAȚIEI SOCIALISTE Șl PARTICIPAREA OA
MENILOR MUNCII LA CONDUCEREA VIEȚII 

ECONOMICO-SOCIALELucrările secțiunii, la care au participat 851 de deputați și invitați, au fost conduse de tovarășul IOSIF BANC, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., președintele Consiliului Central de Control Muncitoresc al Activității Economice și Sociale.în numele celor pe care-i reprezintă, cei 65 de vorbitori au dat o inaltă apreciere activității laborioase desfășurate de secretarul general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, în cei 15 ani de cind se află în fruntea partidului și statului, dind glas recunoștinței și prețuirii unanime pe care comuniștii, toți oamenii muncii din România socialistă, o poartă celui mai iubit fiu al națiunii noastre, pentru contribuția sa inestimabilă la progresul și prosperitatea patriei, pentru întărirea ei continuă, în deplină independență și suveranitate.în lumina măsurilor adoptate de Congresul al XII-lea. a indicațiilor tovarășului Nicolae Ceaușescu, vorbitorii au analizat cu responsabilitate și exigență modalitățile perfecționării continue a activității consiliilor populare, a stilului și metodelor lor de muncă.Vorbitorii au apreciat în mod deosebit preocuparea permanentă a conducerii partidului, personal a tovarășului Nicolae Ceaușescu, pentru' adincirea neîntreruptă a democratismului societății noastre, pentru' crearea cadrului organizatoric cel mai propice atragerii plenare a maselor la conducerea treburilor de stat și obștești. S-a subliniat, in acest sens, rolul deosebit ce re- 

unei atenții sporite dezvoltării și îmbunătățirii serviciilor de gospodărie comunală și locativă, calității acestora, valorificării tuturor posibilităților existente in scopul satisfacerii în mai mare măsură a cerințelor populației, al eliminării pierderilor in rețelele de alimentare cu apă și energie termică, creșterii gradului de mecanizare a operațiunilor de salubrizare în localități, ritmicității transportului in comun, întreținerii corespunzătoare și reparării fondului locativ de stat.Participanții la dezbateri și-au exprimat totala adeziune ia recenta hotărire a Comitetului Politic Executiv privind reducerea cu circa 2 miliarde lei a cheltuielilor militare pe anul 1980 și cu circa 4 miliarde lei a cheltuielilor de administrație și a altor cheltuieli ale statului pe acest an, manifestindu-și deplinul acord ca fondurile respective să fie folosite în scopul accelerării progresului multilateral al țării și înfăptuirii programului de ridicare a nivelului de trai al poporului.

ai muncii la acțiunile de studiere a cererii populației, acțiuni care sa furnizeze informațiile necesare orientării producției de bunuri de consum și prestărilor de servicii.O atenție deosebită a fost a- cordată calității- muncii prestate de lucrătorii din comerț, majoritatea vorbitorilor referindu- se la pregătirea profesionala a acestora, la ridicarea nivelului lor educațional, in spiritul eticii și echității socialiste, la îndrumarea și controlul activității de comerț, inclusiv la controlul oamenilor muncii. în acest spirit, s-au subliniat sarcinile ce revin consiliilor populare, sindicatelor, organizațiilor U.T.C., comitetelor și comisiilor de femei, organizațiilor democrației și unității socialiste, care trebuie să-și aducă o contribuție sporită la pregătirea politică și profesională a lucrătorilor din comerț in vederea întăririi ordinii și disciplinei, creșterii calitative a servirii populației, în concordanță cu exigențele civilizației socialiste.Numeroși vorbitori au subliniat necesitatea dezvoltării transportului urban în sensul modernizării lui și al extinderii celui electric, concomitent cu folosirea rațională a parcului de vehicule, perfecționarea fluxurilor de transport spre platformele industriale, spre unitățile care deservesc populația cu bunuri de larg consum, mai buna supraveghere și dirijare a circulației, Îmbunătățirea fluenței și ritmicității mijloacelor de transport.Referitor la dezvoltarea activității de turism și agrement, vorbitorii au propus realizarea unor noi capacități de cazare și alimentație, precum și mai buna utilizare a tuturor spațiilor existente. în același timp s-a cerut extindere»! zonelor de agrement din apropierea localităților prin soluții constructive, simple șl e- conomicoase, in primul rînd folosirea resurselor materiale locale.Analizind In spirit critic și autocritic activitatea desfășurată in domeniul comerțului și al dezvoltării serviciilor către populație, toți cei care au luai cuvintul au făcut numeroase alte propuneri in vederea înlăturării neajunsurilor existei S. în această direcție vorbitorii au arătat că un rol major revine consiliilor populare, subli- niindu-se necesitatea antrenării sistematice a tuturor deputați- lor, a maselor de cetățeni, la valorificarea posibilităților de îmbunătățire a activității de comerț și prestări de servicii către populație.

vine organelor locale ale puterii de stat in mobilizarea tuturor cetățenilor Ia Înfăptuirea politicii partidului, necesitatea întăririi continue a legăturii deputaților, consiliilor' populare cu masele, urmărirea exigentă a modului în care se acționează pentru transpunerea in practică a propunerilor oamenilor muncii, soluționarea problemelor ridicate de aceștia.în spirit autocritic, participanții la dezbateri au evidențiat totodată necesitatea unei preocupări mai susținute din partea consiliilor populare pentru dezvoltarea și diversificarea industriei mici, extinderea, diversificarea și îmbunătățirea calității prestărilor de servicii pentru populație, prin punerea in valoare în mai mare măsură a tuturor resurselor materiale și umane existente pe plan local.Discuțiile au pus in evidență, totodată, rolul educativ important deținut de activitățile de popularizare și însușire a hotărl- rilor de partid și a legilor țării atit de către aparatul consiliilor populare cît și de către cetățeni în vederea prevenirii oricăror încălcări ale legalității socialiste, pentru creșterea neîntreruptă a conștiinței socialiste a maselor.Participanții Ia discuții au relevat, de asemenea, însemnătatea pe care o are îmbinarea principiului centralismului democratic cu autonomia organelor locale ale puterii și administrației de stat și au formulat numeroase propuneri privind perfecționarea activității acestor organe in luarea deciziilor și tn soluționarea problemelor economico-sociale ale localităților.
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Convorbiri româno-egiptene TELEGRAMĂ MAI SÎNT TREI ZILE PÎNĂ LA DESCHIDEREA
Tovarășului MENGISTU HAILE MARIAM

Președintele Consiliului Militar Administrativ Provizoriu, 
al Comisiei pentru organizarea Partidului celor ce muncesc 
din Etiopia și comandant suprem al Armatei revoluționare 

a Etiopiei Socialist*

ADDIS ABEBACu ocazia celei de-a Vl-a aniversări a revoluției populare etiopiene, în numele poporului român și al meu personal vă transmit dumneavoastră și, prin dumneavoastră, guvernului și poporului etiopian, cele mai calde felicitări și urări de deplin succes în lupta pentru dezvoltarea independentă a țării pe calea progresului economic, social și cultural.îmi exprim convingerea că, în spiritul convorbirilor și al acordurilor convenite împreună la București, bunele relații de prietenie și colaborare existente intre România și Etiopia se vor extinde și diversifica continuu, în interesul ambelor noastre popoare, al cauzei destinderii, păcii, securității și cooperării internaționale.Vă adresez sincere urări de fericire personală, de progres prosperitate poporului etiopian prieten.
NICOLAE CEAUȘESCU

Secretar general 
al Partidului Comunist Român 

Președintele Republicii Socialista România

și

Tovarășului ARISTIDES PEREIRA
Secretar general al Partidului African 

al Independenței din Guineea-Bissau și Insulele Capului Verde
Președintele Republtcîî Capului Verde

PRAIA

Aniversarea Zilei naționale a țării dumneavoastră Îmi oferă plă
cutul prilej de a vă adresa cele mai calde felicitări.

Urez poporului prieten al Republicii Opului Verde prosperitate 
<1 noi succese pe calea dezvoltării economice și sociale indepen
dente a patriei sale.

NICOLAE CEAUȘESCU
Secretar general 

al Partidului Comunist Român 
Președintele R«publieii Socialista România

Excelentei Sale
Domnului NICOLAE CEAUȘESCU

Președintele Republicii Socialiste RomâniaAm primit cu reală plăcere mesajul pe care ați avut amabilitatea să mi-1 adresați cu ocazia festivităților prilejuite de ceă de-a XX-a aniversare a dobîndirii independenței' Gabontllui.Acest mesaj reprezintă o mărturie a legăturilor de prietenie eare leagă atit de fericit cele două țări ale noastre. La rîndul meu, adresez Excelenței Voastre cele mai vii mulțumiri.Cu cea mai înaltă considerație,
EL HADJ OMAR BONGO
Președintele Republicii Gaboneze
★ ★

Pedro Verona Pires, primul mi
nistru al Republicii Capului 
Verde, în care îi urează noi 
succese în activitatea consacra
tă dezvoltării economice și so
ciale independente a țării «ale.

★Cu prilejul Zilei naționale a Republicii Capului Verde, tovarășul Ilie Verdeț, prim-ministru al Guvernului Republicii Socialiste România, a adresat o telegramă de felicitare tovarășului
Inițiativele

și acțiunile uteciste

Joi dimineață au avut loc la București, la Palatul Victoriei, convorbiri între tovarășul Ilie Verdeț, prim-ministru al Guvernului Republicii Socialiste România, și Mohamed Husni Mubarak, vicepreședinte ai Republicii Arabe Egipt, consacrate Stadiului actual și perspectivelor de dezvoltare a raporturilor româno-egiptene, îndeosebi în domeniul economic.în timpul întrevederii a fost exprimata satisfacția pentru amplificarea și diversificarea raporturilor dintre România și Egipt, in spiritul înțelegerilor convenite cu prilejul întilnirilor dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu, președintele Republicii Socialiste România, și Anwar El Sadat, președintele Republicii Arabe Egipt.Au fost analizate, cu această ocazie, noi căi și modalități pentru dezvoltarea relațiilor româno-egiptene. subliniindu-se, de ambele părți, hotărirea de a se continua procesul de întărire a colaborării pe multiple planuri dintre România și Egipt;La convorbiri au participat din partea română tovarășii Gheorghe Rădulescu, vicepreședinte, al Consiliului de Stat, Dumitru Bejan, ministru secretar de stat la Ministerul Comerțului Exterior și Cooperării
La invitația ministrului afacerilor externe al Republicii Socialiste România, Ștefan Andrei, joi după-amiază a sosit in Capitală, intr-o vizită in țara noastră, Habib Chatti, secretar general al Organizației Conferinței Islamice.Pe aeroportul Otopeni, oaspetele a fost salutat de ministrul român al afacerilor externe, de alte persoane oficiale.în aceeași zi, tovarășii Ștefan Andrei și Vasile Pungan, ministru secretar de stat, s-au in- tilnit cu Habib Chatti.Cu acest prilej, a avut loc un schimb de vederi în legătură cu unele probleme actuale ale situației internaționale.Ministrul afacerilor externe a oferit un dineu in onoarea secretarului general al Organizației Conferinței Islamice.Ministrul afacerilor externe al Republicii Botswana, Archie Mogwe, care se află în țara noastră într-o vizită oficială, a avut joi o întilnire cu Ion Popescu, adjunct al ministrului minelor, petrolului și geologiei.Oaspetele a vizitat, de asemenea, întreprinderea „Semănătoarea" și întreprinderea A- gricolă de Stat „30 Decembrie".în continuarea vizitei pe care o întreprinde în țara noastra, delegația Frontului Popular Patriotic din R.P. Ungară, condusă

luatEconomice Internaționale, Gheorghe Dolgu, adjunct al nistrului afacerilor externe.Din partea egipteană au parte Ossama El-Baz, prim subsecretar de stat la Ministerul Afacerilor Externe, și Mohamed Wafik Hosny. ambasadorul Republicii Arabe Egipt la București.Convorbirile s-au desfășurat într-o atmosferă prietenească de lucru.în cursul dimineții, Mohamed Husni Mubarak, vicepreședinte al Republicii Arabe Egipt, a depus o coroană de flori la Monumentul eroilor luptei pentru libertatea poporului și a patriei, pentru socialism.După depunerea coroanei de flori, s-a păstrat un moment de reculegere. A fost vizitată apoi rotonda monumentului.
. ★In aceeași zi, primul ministru al Guvernnlui Republicii Socialiste România a oferit un dineu în onoarea vicepreședintelui Republicii Arabe Egipt.Tovarășii Ilie Verdeț și Mohamed Husni Mubarak au toastat in sănătatea președinților Nicolae Ceaușescu și Anwar El Sadat, pentru dezvoltarea in continuare a colaborării româ- ' no-egiptene.

spectacol la

din Istvan Sarlos, membru al Biroului Politic al Comitetului Central al Partidului Muncitoresc ’ Socialist Ungar, secretar general al Consiliului Național al F.P.P., a vizitat întreprinderea de calculatoare electronice, cartiere de locuințe și șantiere in construcție, precum și obiective social-culturale din București. Delegația a asistat, de a- semenea, la un Opera română.Joi după-amiază convorbirile intre mână, condusă de mara Maria Dobrin, președinte executiv al Consiliului Național al F.D.U.S., șl delegația ungară, condusă de tovarășul Istvan Sarlos. 7Ambasadorul R.P. Ungare la București, Rajnai Sandor, a oferit, cu acest prilej, un coctaiL

au continuat delegația ro- tovarășa Ta-

în aula Universității din Brașov s-au deschis joi lucrările celei de-a III-a Conferințe naționale de chimia și tehnologia silicaților și compușilor oxi- dici. Participă specialiști, cercetători, cadre didactice din în- vățămîntul superior, personal tehnic din unități economice din țară, precum și invitați de peste hotare.Joi după-amiază s-au încheiat la Suceava lucrările celui de-al VHI-lea simpozion național de genetică cu tema „Genetica populațiilor".

Tovarășul Ilic Verdeț, prim- miniștru al guvernului, a trimis o telegramă tovarășului Zhao Ziyang, premierul Consiliului de Stat al Republicii Populare Chineze, cu prilejul numirii in această înaltă funcție, prin care îi adresează, in numele Guvernului Republicii Socialiste România și al său personal, cele mai calde felicitări șl urări de succes deplin in munca de inaltă răspundere ce i-a fost încredințată, consacrată propășirii Republicii Populare Chineze.în telegramă se exprimă convingerea că prietenia frățească, solidaritatea și colaborarea multilaterală dintre România și China se vor dezvolta și aprofunda continuu, in interesul popoarelor român și chinez, cauzei socialismului și păcii. al

PRIMIRE LA
C.C. AL P.C.R.Tovarășul Virgil Cazacu, mem- . bru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., a primit joi după-amiază delegația de activiști ai Partidului Comunist Chinez, condusă de tovarășul Gian Xiaoguang, membru al C.C. al P.C. Chinez, prim- secretar al Comitetului regiunii autonome Guangxj — Zhuang al P.C.C., care, la invitația C.C. al P.C.R., a efectuat o vizită de prietenie și schimb de experiență in țara noastră.în cadrul convorbirii au fost evocate cu satisfacție bunele relații de prietenie și colaborare dintre partidele, popoarele și țările noastre, care, in spiritul înțelegerilor convenite cu prilejul întilnirilor și convorbirilor dintre tovarășul Nicolae Ceausescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și tovarășul Hua Guofeng, președintele Comitetului Central al Partidului Comunist Chinez, al stimei și respectului reciproc se dezvoltă continuu pe plan politic, economic și cultural-științi- fic, în interesul cauzei generale a socialismului, păcii și cooperării internaționale. Au fost a- bordate și unele aspecte ale vieții internaționale.La convorbire, desfășurată în- tr-o atmosferă tovărășească, de caldă prietenie, a participat Dumitru Turcuș, adjunct de șef de secție la C.C. al P.C.R.A fost de față Chen Shuliang, ambasadorul R.P. Chineze la București. tîn timpul vizitei în țara noastră, delegația de activiști ai P.C. Chinez a avut întilniri și discuții la comitetele județene de partid Vilcea, Sibiu, Brașov și Constanța, a vizitat întreprinderi industriale, unități agricole, obiective social-culturale și turistice din Capitală și județe.

ANULUI DE ÎNVĂȚĂMÎNT

Realizări și gînduri
sub semnul noii calitățiLiceul „C. Negruzzi" : ne în- timpină la intrare o fată și un băiat Îmbrăca ți in uniformă. Sînt primii elevi de serviciu pe anul școlar 1980—1981. Deși mai sint cîteva zile pini la 15 septembrie, el și-au preluat atribuțiile. Este primul semn că școala e gata să-și primească în orice clipă elevii. Deschidem ușa unei clase, alți liceeni a- ranjează pe bănci manualele ce păstrează încă mirosul cernelei tipografice. „în acest an, ne-au sosit din timp majoritatea manualelor și programelor școlare, ne spune prof. Eugen Virgolici, directorul liceului. Sînt condiții ca anul școlar să înceapă in mod corespunzător**. îl lăsăm pe tovarășul director să-ți continue dialogul cu președintele comitetului de părinți și cu cadrele didactice, să pună la punct ultimele amănunte ale unei colaborări obligatorii pentru buna desfășurare a formării tinerilor. Ne îndreptăm spre cartierele noi ale lașului. Noi sint și școlile in care pățim. Copiii care s-au mutat cu familiile in frumoasele blocuri din cartierele Galata șl Dacia au bucuria să înceapă școala în casă nouă. Nu sînt singurii din județ. „Numai în municipiul Iași, precizează prof. Domnița Murgoci, inspector general la inspectoratul școlar județean, intră in funcțiune trei școli noi și două cămine. în județ se deschid noi unități la Sinești, Bosia, Heleșteni, Plugari și Sco- binți-Sticlăria“. Dar noutățile sînt de fapt mai multe. Licee și școli generale mai vechi s-au Îmbogățit in această vară cu noi săli de clasă, laboratoare, ateliere școlare, săli de sport. Astfel incit, în noul an școlar, e- levii ieșeni vor avea la dispoziție 3 927 săli de clasă, 10 900
DIFUZAREA
Centrul de librării București a- 

nunță că de la data de 18 septem
brie a.c, se pun In vinzare In li
brăriile mal Jos enumerate ma
nualele școlare pentru clasele 
t—vni râmase disponibile după 
asigurarea integrală a comenzilor 
școlilor.

Sectorul I : librăriile nr. 3, 
calea Grlvițel 80 (tel. 30 34 87), nr.
12, Bd. Iile PintiUe 37, 79, 72, 18,
13, Bd. 1 Mal 174, tel. 65 41 75, nr.
14, Bd. 1 Mal 128, tel. 65 21 05, nr. 
74, Piața Romană 9, tel. 14 70 60, 
nf. 48, Calea Victoriei 40—46, tel. 
14 08 20 (această unitate difuzează 
manuale în limbile naționalităților 
conlocuitoare). 

tocuri de muncă în atelierele școală, 13 680 locuri in laboratoare, 14 500 locuri în internate și 16 300 locuri la cantine. La Miroslava, la Podul Iloaiei, la Tg. Frumos, Pașcani, Bivolari, ca de altfel în toate localitățile județului, școlile se înfățișează proaspete și îngrijite. Oricine le vizitează își dă lesne seama că nu este un lustru de moment, că pregătirile au însemnat multă, multă muncă. Firesc, primii care au pus umărul au fost elevii. „10 000 de fete și băieți din școli, ne spune Dumitru Nagîț, prim secretar al Comitetului județean Iași al
Raid-anchetă 

în județul Iași

U.T.C., au muncit în vacanță numai pe șantierele de construcție, extindere și modernizare a unităților școlare. Merită evidențiate mai ales organizațiile de la liceele „Tehno- ton“, „M.I.U., Miroslava, Podul Iloaiei, industrial 3, C.U.G., Național, Cantemir, Informatică".în raidul nostru asistăm la un moment emoționant : o foarte tinără directoare de întreprindere — Elena Ciobanu — predă ștafeta conducerii unei și mai tinere colege, Maria Ipate. Motivul nu este... pensionarea : directoarea a intrat la facultate 1 Misterul se dezleagă și pentru Cititor, dacă vă precizăm că ne aflăm in întreprinderea școală a Liceului industrial M.I.U. De ani de zile elevii nu numai că produc aici mărfuri de milioane (unele merg la export) dar se și
MANUALELOR ȘCOLARE

Sectorul II : librăriile nr. 25, 
Șoseaua Colentina 1—5, tel. 
42 84 85, nr. 27, Bd. Muncii 170, tel. 
44 38 91, nr. 53, Șoseaua Ianculut 7, 
tei. 42 27 58, nr. 131, Șoseaua Pan- 
eellmon, bloc 3.

Sectorul III ! librăria nr. 1, 
strada St. Gh. Nou 3, tel. 16 29 45, 
nr. 32, Bd. ion Șulea 79, tel. 
U 75 86, nr. 95. Calea Victoriei 12, 
tel. 13 85 88. nr. 102. Baba Novac, 
complex A-2, tel. 47 69 90, nr. 133. 
Bd. Macaralei 157.

Sectorul IV : nr. 6, Calea Șer- 
ban Vodă 43, tel. 23 87 05, nr. 7, 
Șoseaua Giurgiului 119, tel. 85 28 95, 
nr. 39, Aleea Stăruinței 1, tel. 
83 38 70, nr. 60 Șoseaua Olteniței 

autoconduc după modelul unei adevărate întreprinderi. Organizarea muncii de către elevi este o parte necesară a procesului de integrare a învățămintului cu cercetarea și producția. In raidul nostru am descoperit și alte elemente care confirmă că interesul pentru integrare constituie o dominantă a preocupărilor organizațiilor U.T.C. din școlile ieșene. Este o realitate oglindită și de evoluția în timp a producției și cercetării școlare. Iată citeva cifre semnificative : dacă în 1975 în cele 1 200 de cercuri științifice activau 65 000 elevi, în 1980 numărul acestora, aproape se dublează — 2 462 de cercuri, cu 120 000 de elevi. Aceeași dinamică înregistrează și producția realizată de liceeni : de la 17 000 000 lei in 1975, valoarea produselor crește in anul in curs la 39 milioane lei. „în planurile organizațiilor noastre U.T.C. urmărim in noul an mai ales ridicarea calității procesului de integrare a invățămintu- lui cu cercetarea și producția, ne spune elevul Radu Gaficea- nu, de la Liceul „C. Negruzzi": aplicarea în practică a celor mai noi cunoștințe științifice, includerea în fabricație a cit mai multor produse originale, concepute chiar de elevi". Recenta sesiune națională de comunicări științifice a adus ieșenilor 3 premii și 4 mențiuni. Este un succes pe care elevii doresc să-1 reediteze, și dacă se poate, să-l depășească. Dealtfel, gindurile și planurile elevilor cu care am vorbit sint subsumate in mod fericit ideii de calitate — semnul distinctiv al debutului noului an școlar.
M, BRAESCU 

M. ZVIRJINSCHI

71, nr. 71, Șoseaua Giurgiului 
129, nr. 106 Bd. Brincoveanu, bloc 
N.I.-1.

Sectorul V : nr. 43, Șoseaua A- 
lexandria, bloc L-5, nr. 92, Bd. 
Schitu Măgureanu 2, tel. 15 83 98.

Sectorul VI : nr. 44, Șoseaua 
Gluleștl 135, tel. 17 21 04. nr. 72, 
Bd. Păcii 140, nr. 90 strada Dru
mul Taberei 8, tel. 31 54 72, nr. 135 
Drumul Taberei, bloc C-8 (micro- 
raion 5).

Elevii claselor TX-XII liceu, sec
ția serală iși vor procura manua
lele prin școli. înscrierile în a- 
cest scop au loc in perioada 15—20 
septembrie 1980.

II. LEREA

(Urmare din pag. I)mentul de față la astfel de forme de perfecționare. Apoi, pe lingă aceștia, circa 450 de ute- ciști iși completează studiile la liceul industrial de chimie prin cursuri serale.Pentru a asigura o mai mare eficiență acțiunilor și inițiativelor întreprinse, de la 1 august întrecerea uteciștilor din întreprindere a fost organizată după noi criterii, corespunzător cărora se asigură o mai eficientă rezolvare a problemelor cu care se confruntă colectivul, o mai largă participare a tinerilor la realizarea tuturor sarcinilor de plan. Astfel, au fost preluate în execuție proprie, de către uteciști, numeroase repere și subansam- b’^-nccesare realizării unor importante utilaje tehnologice. Pină in prezent' au fost realizate instalații în valoare de

peste 10 milioane lei, multe dintre acestea fiind pină de curind importate. Totodată s-a pus un mai puternic accent pe recuperarea și recondiționareâ pieselor și subansamblelor uzate ale diferitelor mașini și utilaje introduse în reparație.Hotărît să acționeze eu forțe mereu sporite, să realizeze lună de lună Întocmai prevederile planului ia producția fizică, la toți ceilalți indicatori, colectivul de tineri de Ia Combinatul de fibre artificiale Brăila ridică, tot mai mult ștacheta performanțelor, realizările din primele schimburi ale lunii septembrie confirmind înalta dăruire â tuturor uteciștilor din cadrul unității brâilene. Confirmări materializate in importante cantități de produse livrate unităților beneficiare peste prevederi, in depășirea sarcinilor zilnice la fiecare loc de muncă.

încheierea lucrărilor reuniunii consultative a 
conducătorilor societăților de Cruce Roșie din unele 

țâri socialistelucrările a condu- de Cruce socialiste.Joț «-au încheiat reuniunii consultative cătorilor societăților Roșie din unele țări La lucrări au participat delegații ale societăților de Cruce Ro- rie din : Bulgaria, Cehoslovacia, Cuba, R. D. Germană, R.D.P. Laos, R. P. Mongolă, Polonia, România, Ungaria, U.R.S.S., R. S. Vietnam, precum și din partea Ligii Societăților de Cruce Roșie.Participanții au Schimb de activității levindu-se de lărgire multilaterale, s-a considerat că Anul Interna'
realizat un vederi in domeniul social-umanitare, re- noi căi și posibilități a colaborării bi și în acest context

I
Strîngerea producției acestui an

carnet rutier

AT ENȚIE, COPII I
Lunl dimineață se 

deschid cursurile 
noului an școlar, lu
cru demn de reținut 
și de conducătorii 
auto, care trebuie 
să-și reamintească o 
serie de obligații.

Dintre acestea, a- 
mintim grija pe care 
toți cei de la volan 
trebuie să o arate față 
de copii, pe care îl 
vor intilni nu numai 
în apropierea școlilor
— unde, atenție ! se 
va circula cu viteză 
redusă, adoptindu-se 
o manieră de condu
cere defensivă, 
cifică 
conduitei
— dar și 
roase alte 
nind sau 
Ia școală.
știți, copiii se anga
jează, din păcate des-

spe- 
exigențelor 
preventive 
pe nume- 
străzi, ve- 

plecînd de 
După cum

tal de de», în tra
versarea străzilor 
prin locuri nepermi* 
se și fără să se asi
gure, ei se joacă și 
sînt neatenți Ia flu
xul de pe suprafața 
carosabilă și nu a- 
preciază . dimensiuni
le pericolului. In a- 
reste condiții, con
ducătorilor auto le 
revine sarcina de a 
veghea Ia sănătatea 
și integritatea Copii
lor, circulind cu 
tențic sporită.

In altă ordine 
idei, reapariția _ 
trulelor de circulație 
școlare la intersecții, 
trebuie privită ct> 
maximă seriozitate și 
nu ea o joacă a co
piilor, cnm o, mai 
consideră încă mutțt 
conducători auto. Cei

a-

de 
pa-

de U volan sînt o- 
Migați să respecte 
semnalizările micilor 
agenți de circulație. 
Și, pentru că tot sin- 
tem la acest Capitol, 
amintim că și cadre
le didactice au obli
gația de a însoți pa
trulele de eirculație 
școlare, prezența lor 
lingă copii fiind ab
solut necesară.

Un , alt capitol îl 
constituie orele de 
muncă patriotică, 
prestate de elevi in 
cadrul campaniei de 
recoltare. Se impune 
6 atenție mare ații 
la îmbarcarea, cît și 
la debarcarea elevilor 
din mijloacele de 
transport cu care se 
deplasează, o grijă 
maximă la felul in 
eare se traversează 
șoselele din vecină-

suprafețelortaica 
agricole.

Ultimele recoman
dări — pentru pă
rinți, care sint rugați 
să-și educe copiii in 
spiritul prevenirii 
accidentelor de cir
culație, să le indice 
traseele optime către 
școală, preferind zo
ne cit mai puțin cir
culate și atenționin- 
du-i să se deplaseze 
numai pe trotuare.

Urind succes tutu
ror elevilor în noul 
an școlar, ii ini^tăm 
să parcurgă în fie
care săpiămină reco
mandările rubricii 
noastre, pe baza că
rora se vor familia
riza cu regulile de 
circulație și vor cu
noaște urmările di- 

, recte ale neglijenței 
pe căile rutiere.

RADAR 4*4

PARIU-. Doi conducători 
auto, Nicolae Pop și Dumitru Osui, ambii din Mediaș, 
se mindreau cu mașinile lor 
și se bateau cu pumnii fn 
piept că sint teribil de rapi
de. Pentru ca lucrurile să se 
limpezească, ei au făcut un 
pariu și, urcindu-se la volan 
— primul în autoturismul 
„Dacia 1 300" nr. 2-SB-5977, 
iar al doilea intr-un, „Aro" 
nr. 21-SB-3001 — s-du prins 
la întrecere. O cursă furibun
dă, un veritabil raliu, in plin 
centrul orașului Mediaș, pe 
o arteră de circulație foarte 
populată, s-a soldat cu ire
mediabila „sosire" lingă... a- 
geniul de circulație, care se 
afla deloc Intimplător pe tra
seu și care „arbitrase" Cursa 
cu... radarul ! Disputa s-a în
cheiat la egalitate, atit în ceea 
ce priveșe amenda dictată, 
cit și viteza cu care au fost 
înregistrate ambele autovehi-

cule : 102 km/h f Nu 
cine a cîștigat pariul, 
este cert c& el nu se va mai 
repeta ! • POPOSIT LA MO
TELUL COZI A, șoferul Paș- tiu Pleșa a băut vîrtos și, pe 
două cărări, se îndrepta spre 
camionul nr. 21-SB-2684, cu 
care venise și avea de gind 
să plece mai departe. Cetă
țenii aflați in preajmă, vă- 
zindu-l clătinindu-se, au în
cercat să-l împiedice să se 
urce la volan și, în cele din 
urmă, i-au luat cheile ma
șinii. Dar Pașttu Pleșa rtu 
s-a lisat I El s-a așezat, to
tuși, pe locul său din cabină 
și a făcut contactul direct 
cu... firele ! După care a de
marat vijelios. Au fost su- 
ficlenți doar 500 de metri ca 
să se intîmple ceea ce era de 
pret'ăzut, răsturnarea camio
nului Intr-un șanț de la mar
ginea drumului. Fugit în pri
mul moment de la locul acci-

știm 
dar

dentulul, dar depistat ime
diat, P.P. a refuzat exame
nul pentru recoltarea probe
lor alcoolice. Dar, evidenta și, 
măi ‘ 
te sc

ales, martorii, nu-l sca
de prevederile legii !

IN aceasta perioa- 
cind vizibilitatea s-a re- . 
mult, se impune o aten-

DA. 
dus 
tie deosebită la bicicliști, dar 
ți o atenție a acestora. In 
mod special, trebuie să poar
te, pe cît posibil, cît mai 
multe materiale reflectori
zante și să circule cit mat pe 
dreapta suprafeței carosa
bile.

Rubrică 
realizată de 

HORIA 
ALEXANDRESCU 

cu sprijinul I.G.M. 
DIRECȚIA 

CIRCULAȚIE

țional al persoanelor handicapate, anul 1981, inițiat de Adunarea Generală a O.N.U., va constitui și pentru societățile naționale de Cruce Roșie un prilej de lărgire a activității lor sociale.în cadrul dezbaterilor privind contribuția Crucii Roșii Ia cauza păcii, delegații au subliniat faptul că situația internațională actuală deosebit de complexă reclamă intensificarea activităților umanitare ale Crucii Roșii, care, fidelă principiilor sale fundamentale, poate reprezenta o forță importantă in efortul general pentru apărarea și întărirea păcii. Totodată, s-a evidențiat cooperării nale pentru o mai sporită la cauza păcii.Au fost dezbătute, de asemenea. aspecte ale activității societăților respective în perspectiva Conferinței europene a societăților de Cruce Roșie de la Budapesta și a XXIV-a Conferințe internaționale a Crucii Roșii de la Manila.Reuniunea s-a desfășurat intr-o atmosferă de înțelegere și respect reciproc.

(Urmare din pag. 1)
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La întreprinderea de contactoare Buzău
Foto : O. PLECAN

In balanța de legume și-au a- dus-o și producțiile obținute din gospodăriile populației care, prin cele 2 000 de tone contractate, au contribuit la diminuarea pagubelor pricinuite in acest an prin inundațiile Crișului Alb. Recapitulind, reținem deci că in ciuda calamităților, datorită bunei organizări a muncii, în toate cele 24 de unități cooperatiste și in cele două ferme C.A.P., legumele și fructele au fost recoltate la timp și fără pierderi.„Am avut grijă, menționează tovarășul director Petru Bodo- nea, să asigurăm zilnic întreaga forță de muncă necesară. La ora actuală, în fermele legumicole de pe raza noastră de activitate, numai numărul tinerilor din cadrul Consiliului unic agroindustrial Criș se ridică la peste 800. Lor li se adaugă alții, cite 250 în medie la Sîntana și in jur de 100 la Grăniceri și Si- mand. Pe de altă parte, capacitatea proprie de transport a- coperă în intervalul unei zile necesarul pentru cele 700—1000 de tone legume și fructe, la

COSTINEȘTI (prin telefon). 
$i in cea de-a doua zi de con

curs întrecerile contind pentru 
finalele „Cupei Scinteii tinere
tului la tenis" s-au caracterizat 
prin spirit de luptă și combati
vitate, prin dîrzenie și o mare 
ambiție și dăruire pentru obți
nerea victoriei. Ieri concurența 
au fost nevoiți să facă față unor 
eforturi deosebite dat fiind fap
tul că gu trebuit s<i susțină, mai 
ales cei care s-au calificat în. 
finale, cite 3 meciuri pe parcursul 
unei singure zile. Firește, doj 
zarea resurselor, starea nervoa
să au fost decisive in obținerea 
succesului. Ca in toate con
cursurile, multe dintre întilniri 
s-au încheiat cu rezultate-sur
priză, favoriții părăsind terenul 
învinși. Poate că omul cel mai 
supărat în urma unui asemenea 
eșec era acel mare animator al 
tenisului, buzoianul Constantin 
Bologan, al cărui fiu, Ion, pe care 

pregătit toată vara, n-a reu- 
să-și depună opțiunile pen- 

titlul de campion. Cindva 
mai scris despre acest fer- 

sprijinitor al tenisului, 
care acolo, in satul lui,

tineretului". Un alt om care dă
ruie cu o mare înțelegere multe 
ore și zile din timpul lui liber 
tenisului este maistrul lăcătuș 
loan Tothezan, de la „Industria 
Sirmei", Cimpia Turzii, care a. 
amenajat in cartierul său și în
grijește cu o mare pasiune te-

urmele Virginiel Ruzici. Pentru 
ediția din anul viitor, Marcela 
promite o mare revanșă.

Aprecieri elogioase din acest 
punct de vedere se pot face si 
la adresa ing. Constantin Nicolae 
care însoțește in calitate de 
instructor-antrenor sportivii ju-

Turneul final al
„Cupei Scinteii tineretului la tenis"

1980ediția a 7-a

Astăzi vom cunoaște
campionii

• Dispute pasionante în semifinale • Campionul de anul trecut 
învins de un finalist la prima participare • Talente autentice pentru 
tenisul de performanță.

ceă), Tothezan Marcela (Cluj) — 
Cherecheș Diana (Bistrița-Nă- 
săud) sau semifinala dintre Su- 
ciu Simona (Mureș) și Toma 
Daniela (Dîmbovița), ca o mare 
surpriză este considerată infrln- 
gerea campionului de anul tre
cut, blrlădeanul Gheorghe De- 
diu la cat. 15—19 ani suferită 1R 
fața constănțeanului Grigore Pe- 
tried Viorel care se află la pri
ma sa participare la marea fi
nală, cu 3 ani în urmă ocupind 
doar locul IV la etapa pe jude
țul Constanța.

lntrucît astăzi au loc finalele, și în jurul orelor prinzului vom 
putea cunoaște campionii „Cupei 
Scinteii tineretului la tenis", 
ediția a 7-a, 1980, să transcriem 
lista finaliștilor care-și vor dis
puta șansele în lupta pentru ti
tlu la diferitele categorii de 
vîrstă. Iată numele candidaților 
la titlul de campioni ai Dacia- 
dei la

Cat.nache 
tntîlni
lui dintre Suciu Simona (Mu
reș) și Toma Daniela (Dîmbo
vița) ; băieți : Rața Liviu 
(Alba) șl Căciulescu Cristian 
(Neamț).

Cat. J5—19 ani, fete : Racz Ildiko (Cluj) și Rîpaș Călina (Sibiuj ; băieți: Grigore Petrică Viorel (Constanța) și Alaci Anton.
Întrecerile finale se anunță 

deosebit de disputate Și pasio
nante.

.>care se mai adaugă mijloacele de transport oferite de I.T.A. și I.T.S.A.I.A.". în momentele de vîrf, îndeosebi la sfîrșitul lunii trecute, cind roșiile și ardeii, varza și alte legume, ajunseseră in perioada de coacere, depășind forțele proprii, organizațiile U.T.C. și organele locale au inițiat și desfășurat acțiuni de muncă patriotică în principalele ferme legumicole. Despre ele ne-a vorbit și secretarul comitetului c " U.T.C., Petru Bodirlău. fermei legumicole din reni, Karol Biro, ne-a despre cei 30 de elevi și de lucrători din aparatul de stat și cooperatist care în intervalul de numai' 6 zile au recoltat peste 10 tone de roșit Cu acest prilej i-am cunoscut și pe tinerii Ioan Mladin, Zoltan Tira, Iosif Nagy, Szilagy Csaky, Maria Lascu și Alexandru Tiisd aflați in grădina de zarzavat pe întreaga durată a vacanței. De fapt, ei s-au constituit intr-o veritabilă echipă in sarcina căreia a stat mai intîi de toate Încărcarea mijloacelor de transport și participarea la lucrările de combatere a dăunătorilor. în dreptul numelui lor figurează, zi de zi, realizări echivalente cu o normă și jumătate, două. Tehniciană Rafila Florica, delegată din partea C.L.F., ne mărturisea convingerea că ajutorul primit din partea lor și a celorlalți tineri în momentele de virf a permis plantatul celor 10 ha de varză de toamnă și a altor 10 ha de castraveți in culturi succesive intrate in aceste zile pe rod.

orășenescȘefulPădu- vorbit alți 50

E

TV
PROGRAMELE 1 și 2

10,30 Cintece patriotice șl revo
luționare.

în Jurul orei 11,00 — Trans
misiune directă: Ședința 
închidere a 
Congres al 
lare.

___  , , de 
celui de al II-lea 
consiliilor popu-

PROGRAMUL 1

tenis de cimp.
10—14 ani, tete : Nicoleta (Brăila) 
cu învingătoarea

Andro- se va 
meclu-

l-a 
țit 
tru 
am
vent 
omul
Lunca Frumoasă, a construit un 
teren cu forțe proprii în grădi
na sa. E supărat insă că n-a gă
sit un gazon bun. Dar va face 
el rost. Iar în ce privește sa
tisfacția muncii sale pentru te
nis, omul speră că cel mic, Da
niel, va răscumpăra intr-un vi
itor apropiat eșecurile fratelui 
său în mareq competiție de 
masă pentru tenis „Cupa Scinteii

renurile de tenis pe care atrage 
numeroși tineri. Dealtfel se Știe 
că această localitate, Cimpia 
Turzii, a dat sportului româ
nesc, tenismeni de' valoare, în
tre aceștia figurină la loc de 
cinste marea noastră campioană 
Virginia Ruzici. El speră ca 
Marcela, fiica sa, prezentă în 
concursul de la Costinești, tre- 
cind de primele două tururi, 
dar pierzind in sferturi la un 
scor strîns, în fața dimbovițen- 
cei Toma Daniela, va călca pe

dețului Vrancea. Vn animator 
dăruit trup și suflet tenisului. 
Printre elevii «di care au fdeut 
o figură frumoasă in competiție, 
dovedind tenacitate și notabile 
cunoștințe in acest concurs se 
numără Ion Florin, Caba Gina 
și Elena Nicolau, fiica sa.

Dacă pe lista celor mai fru
moase meciuri ale turneului se 
înscriu partidele dintre Baciu 
Gheorghe (Alba) — Dedlu 
Gheorghe (Vaslui), Vilceanu Da
niel (Garj) — lan Florin (Vrăn-

16.00 Telex. 16,05 Emisiune în 
limba germană. 18,00 Campiona
tul balcanic de baschet masculin: 
Grecia — Turcia. Repriza a II-a. 
Transmisiune directă de la Cluj- 
Napoca. 18.35 La volan — emisiu
ne pentru conducătorii auto. 18,50 
1001 de seri. 19,00 Telejurnal ® 
Congresul consiliilor populare. 
20.00 „Slăvim această țară** — 
program de cintece patriotice. 
20,15 Film artistic: „Orașul văzut 
de sus". Producție a Casei de Fil
me Unu. 21,50 Melodii populare. 
22.13 Telejurnal.
PROGRAMUL 2

16.00 Festivalul de folclor al ță
rilor balcanice. Selecțiuni din spec
tacolele prezentate de ansamblu
rile folclorice din Bulgaria, Gre
cia, Iugoslavia, Turcia șl Româ
nia. 16,30 O viață pentru o Idee: 
Gh. K. Constantinescu (1888—1950). 
Creatorul școlii românești de zoo
tehnie. 17,00 Arii și scene din one- 
rete do Ciprian Porumbescu, Ghe- 
rase Dendrino, Audran. MillScker. 
17,30 Blocnotes. Informații utilita
re. 17,50 Dicționar cinematografic. 
Comicul șl lumea Iul: Nino Man
fredi. 18,50 1001 de seri. 19,00 Tele
jurnal 0 Congresul 
populare. 20,00 Concert

VASILE CABULEA

consiliilor 
__ ______  ___  _______ simfonic, 
în pauză: Efigii lirice. 22,15 Tele
jurnal.



Puternic impuls prieteniei și cooperării A*i

rodnice româno-zambiene
I

Deși aflate Ia zeci de mii de kilometri distanță, Zambia lății de operare, cadru creat prin documentele de mare însemnătate semnate în urma întîlnirilor și convorbirilor la nivel inalt ce au avut loc in ultimii ani între cele două țări — în primul rind prin Tratatul de prietenie și cooperare semnat la Lusaka la 17 aprilie 1979. Vizita recentă efectuată în țara noastră, la invitația tovarășului Nicolae Ceaușescu și a tovarășei Elena Ceaușescu. de președintele Republicii Zambia, tovarășul Kenneth David Kaun- da. împreună cu tovarășa Betty Kaunda, a constituit o nouă expresie a bunelor relații care s-au statornicit și se dezvoltă între partidele, țările și popoarele noastre, precum și a voinței comune de a conferi noi dimensiuni solidarității, prieteniei și cooperării fructuoase româno- zambiene. Primirea deosebit de cordială și ospitalieră de care s-au bucurat 'înalții .oaspeți în cursul șederii în România, atmosfera de caldă prietenie, înțelegere și respect reciproc în care s-au desfășurat convorbirile ilustrează in mod grăitor a- ceastă voință, subliniată dealtfel și de cei doi președinți. Astfel. tovarășul Nicolae Ceaușescu arăta : „Putem afirma, cu deplin temei, că relațiile România și Zambia', Partidul Comunist Român și Partidul Unit al Independenței Naționale constituie un exemplu de relații întemeiate pe deplina egalitate. stimă și respect reciproc. Sînt pe deplin încredințat că, în cadrul convorbirilor pe care le-am început astăzi, vom identifica noi căi și mijloace pentru a da un impuls și mai puternic colaborării și cooperării româno-zambiene". La rîndul său, președintele Kenneth David Kaunda spunea : „Republica Socialistă România și Zambia sînt de mult timp prieteni apropiați. Noi cooperăm în numeroase domenii. A- ccste eforturi de a dezvolta cooperarea reciprocă subliniază profunzimea tovărășiei unește cele două popoare noastre. Ele demonstrează tărîrea noastră comună continua să acționăm dezvoltarea pe mai departe a relațiilor noastre excelente".După cum se menționează în principalul document al vizitei — Declarația comună România și Zambia au motive întemeiate de a privi cu deplină satisfacție prietenia și colaborarea fructuoasă ce se realizează între ele atît pe linie de partid cit și de stat. Ele au semnat o serie de documente de cooperare economică. Se intensifică

România și întrețin și' dezvoltă re- strinsă prietenie și co- care beneficiază de un deosebit de favorabil,

dintre dintre

care ale ho- de a pentru

și se extind contactele dintre partidele de guvernămînt, colaborarea dintre guverne, schimburile zațiile cale.narea actual ...și a modului în care au fost îndeplinite hotărîrile și înțelegerile convenite la întîlnirea precedentă la nivel înalt a pus în lumină posibilitățile largi de cooperare existente încă în domeniul politic, economic, tehni- co-științific, cultural, în toate celelalte domenii. Concluzia principală a dialogului a fost aceea că dezvoltarea relațiilor economice și. îndeosebi a cooperării în producție constituie elementul esențial al aprofundării raporturilor lor în viitor, cele două țări dispunînd de potențialul economic necesar în acest scop. Sporirea eforturilor pentru înfăptuirea înțelegerilor anterioare, reluarea activității societății mixte „Mokambo" și extinderea activității acesteia la explorarea și exploatarea zăcămintelor de cărbuni, nichel, plumb, fosfați, molibden, hidrocarburi și uraniu, impulsionarea cooperării în construirea a diverse obiective industriale in Zambia, extinderea și diversificarea schimburilor comerciale constituie obiectivele concrete prioritare asupra cărora forurile de decizie ale celor două țări își vor concentra atenția in viitorul imediat. Un pas in această direcție a fost realizat dealtfel în cursul vizitei, miniștrii de resort ai României și Zambiei semnînd un Aide-memoire pentru realizarea obiectivelor de cooperare economică și tehnică și dezvoltarea schimburilor comerciale.Rodnicia noului dialog româno-zambian la nivel înalt a fost evidențiată și de identitatea sau marea apropiere a punctelor de vedere ale celor două țări in problemele actuale ale vieții internaționale. Interesate vital în edificarea unei lumi a păcii și securității, a colaborării și progresului tuturor națiunilor, România și Zambia au reafirmat cu vigoare principiile ce trebuie să guverneze relațiile dintre toate statele — egalitatea deplină în drepturi, respectul independenței și suveranității naționale, neamestecul în treburile interne, nerecurgerea la forță și Ia amenințarea cu forța, dreptul fiecărui popor de a-și alege in mod liber calea propriei dezvoltări. Ele se pronunță pentru diminuarea tensiunii internaționale, pentru reluarea și continuarea, pe această bază, a politicii de destindere și colaborare. în același context, oprirea cursei înarmărilor și trecerea la măsuri e- fective de dezarmare, în primul

de vizite dintre organi- de tineret, femei, sindi- In același timp, exami- aprofundată a stadiului al raporturilor bilaterale
rînd de dezarmare nucleară, au fost evocate ca imperative cea mai mare stringență momentului internațional tual, subliniindu-se imensele beneficii pe care le-ar aduce omenirii utilizarea în scopuri pașnice a fondurilor înghițite în prezent de bugetele militare.Un loc deosebit de important în cadrul convorbirilor a revenit problemelor legate de lichidarea subdezvoltării și instaurarea noii ordini economice internaționale, chestiune crucială în lumea contemporană, de soluționarea căreia depinde în mare măsură pacea popoarelor ca și depășirea fenomenelor de criză pe care le traversează economia mondială, în acest sens a fost sprijinul celor două țări strategia internațională dezvoltare ' și celelalte ce vor fi sesiune Generale precierii statele dezvoltate trebuie să a- corde un sprijin mai substanțial eforturilor de dezvoltare ale țărilor rămase în urmă.în ce privește securitatea europeană. cei doi președinți au subliniat importanța deosebită a unei bune pregătiri a reuniunii de la Madrid, care ar urma să acorde o atenție sporită aspectelor dezangajării militare pe continent și să adopte o ho- tărîre clară privind convocarea unei conferințe de dezarmare în Europa, cu participarea tuturor statelor semnatare ale Actului final de la Helsinki. România și Zambia declară că vor acorda și in continuare întregul lor sprijin mișcărilor de eliberare națională a popoarelor africane aflate încă sub dominație străină, luptei lor împotriva politicii de discriminare rasială și apartheid, eforturilor vizind realizarea unității și solidarității statelor africane. în sfirșit, cele două state consideră necesare noi inițiative, negocieri și convorbiri pentru o soluționare pașnică, dreaptă și trainică, a conflictului din Orientul Mijlociu. In acest sens, ele se pronunță în favoarea convocării unei conferințe internaționale, sub egida și cu participarea activă a O.N.U., la care să participe to»te părțile interesate, inclusiv O.E.P., precum și copreședinții Conferinței de la Geneva și, dacă este necesar, și alte țări.Prin atmosfera de caldă prietenie și solidaritate în care s-a desfășurat, prin rezultatele sale fructuoase, noul dialog la nivel înalt româno-zambian reprezintă o contribuție importantă la întărirea continuă a raporturilor dintre cele două țări și popoare, în interesul lor, al cauzei păcii, progresului, destinderii și cooperării internaționale.

de ale ac-

afirmat față de pentru hotărîri JctualaAdunăriiadoptate de specială a a O.N.U. Potrivit a- României și Zambiei,

BAZIL ȘTEFAN

TINERETUL LUMII

Amplă acțiune

de la MadridMADRID 11 — Trimisul Agerpres, N. Chilie, transmite : Delegațiile celor 35 de state reprezentate la întîlnirea pregătitoare a reuniunii de la Madrid a statelor participante la Conferința pentru securitate și cooperare in Europa au adoptat, prin consens, ordinea de zi a actualei întîlniri pe baza unui document de lucru prezentat de delegația statului Liechtenstein, care a fost sprijinit în dezbateri de numeroase delegații, între care și cea a României.în baza agendei adoptate, întîlnirea pregătitoare va examina și va elabora în perioada următoare ordinea de zi a reuniunii propriu-zise de la Madrid, va stabili programul lucrărilor, precum și alte modalități de desfășurare a acesteia și va adop-

ta în acest scop documentul final al actualei întîlniri pregătitoare.în intervențiile lor, în plenara întîlnirii pregătitoare, majoritatea delegațiilor au evidențiat necesitatea creării unui climat de lucru constructiv care să permită pregătirea in cele mai bune condiții a reuniunii principale, ce va începe la 11 noiembrie a.c., și au exprimat voința lor de a colabora pentru îndeplinirea mandatului întîlnirii pregătitoare.în dezbateri s-a subliniat că asigurarea unui climat pozitiv întîlnirii pregătitoare ar constitui un preludiu favorabil pentru desfășurarea corespunzătoare și încheierea cu rezultate concrete substanțiale a reuniunii de la Madrid.
Convorbiri economice 
româno-danezeCOPENHAGA 11 (Agerpres) — O misiune economică română condusă de Ion Constantinescu, președintele Camerei de Comerț și Industrie, adjunct al ministrului industriei construcțiilor de mașini, a avut la Copenhaga întîlniri cu Aage Rask-Pe- dersen, președintele Camerei de Comerț din Danemarca, Niels Ersboll, subsecretar de stat la M.A.E. danez, șeful Departamentului relații economice externe, și Otto Muller, adjunct al

DOCUMENT DAT PUBLICITĂȚII DE SECRETARIATUL
COMITETULUI PENTRU REUNIFICAREA PAȘNICA A 

PATRIEI, DIN R.P.D. COREEANA

protestatară 
a elevilor de

Vizita președintelui 
Republicii Zambia 

în IrakBAGDAD 11 (Agerpres) Bagdad s-au încheiat convorbirile dintre președintele Irakului, Saddam Hussein, și președintele Republicii Zambia, Kenneth David Kaunda, care a efectuat o vizită oficială in capitala irakiană. Tn cursul convorbirilor — se arată în comunicatul comun difuzat de agenția irakiană de știri, I.N.A. — cei doi șefi de stat au examinat căile de dezvoltare și adincire a relațiilor de colaborare dintre Irak -și Zambia indiverse sfere de activitate șiprincipalele aspecte ale situației internaționale, acordînd o a- tenție deosebită evoluțiilor din Orientul Mijlociu și situației din Africa australă. Președinții Saddam Hussein și Kenneth David Kaunda au reafirmat hotărîrea țărilor lor de a acționa alături de alte state pentru instaurarea linei noi ordini economice internaționale.

ministrului industriei. Au fost a- bordate probleme privind dezvoltarea și diversificarea schimburilor economice bilaterale, precum și posibilitățile de lărgire a cooperării economice, tehnice și industriale în domeniile construcțiilor de mașini, industriei navale, chimiei, și îh alte domenii de interes reciproc.A fost prezent ambasadorul României în Danemarca, Stana Drăgoi.La Camera de Comerț a Danemarcei a avut loc un simpozion româno-danez privind dezvoltarea economiei românești și a relațiilor economice și de cooperare dintre întreprinderile românești și firmele daneze.

VIENA 11 (Agerpres) — Președintele federal al Republicii Austria, dr. Rudolf Kirchschlaeger, a vizitat joi pavilionul României la cea de-a 112-a ediție a Tîrgului internațional de la Viena. Consilierul economic Marin Ceaușescu, șeful Agenției comerciale a României la Viena și directorul pavilionului, Pavel Chirica. au prezentat șefului statului austriac noiie realizări din diverse ramuri ale economiei românești. Președintele federal a evidențiat modul de organizare a pavilionului românesc și a adus elogii la adresa calității și formei estetice a produselor expuse. El a urat poporului român noi succese în dezvoltarea multilaterală a economiei, exprimîndu-și, în același timp, convingerea că participarea României la actuala ediție a Tîrgului de la Viena va servi dezvoltării continue a relațiilor dintre cele două țări.Președintele Austriei a fost însoțit de reprezentanți ai vieții politice și economice austriece.ALGER 11 (Agerpres). — Cu ocazia „Zilei României" la cea de-a XVII-a ediție a Tîrgului internațional de la Alger, standul românesc a fost vizitat de ministrul comerțului al țării gazdă, Abdelaziz Khelef, și de secretarul de stat Aii Oubouzar, împreună cu cadre de conducere din ministerele și societățile naționale algeriene din domeniul comerțului exterior. Personalitățile algeriene au făcut aprecieri pozitive cu privire la exponatele prezentate și au subliniat posibilitățile de dezvoltare, in continuare, a schimburilor comerciale și a cooperării economice între cele două țări.

PARIS 11 (Agerpres) — La sediul U.N.E.S.C.O. din Paris au început joi lucrările Conferinței internaționale de solidaritate cu lupta poporului namibian, organizată de Consiliul Națiunilor Unite pentru Namibia.La lucrări participă din diverse țări, între România, reprezentanți cărilor antiapartheid, precum și ai O.N.U. și Organizației Unității Africane.într-o conferință de presă, Sam Nujoma, președintele Organizației Poporului din Africa de Sud-Vest (S.W.A.P.O.), a declarat că poporul namibian nu are altă cale decît intensificarea

delegați care și ai miș-

finală. aseme- la Pre- Namibia militari — mult a estimat O.N.U. întrețin o adevă- de teroare prin torturi șl
luptei pînă la victoria Sam Nujoma a arătat, de nea, că regimul rasist de toria menține încă în peste 70 000 de mai mulți decît — militari care rată atmosferă necontenite arestări, omucideri.Pe de altă parte, în conferința sa de presă, președintele S.W.A.P.O. a arătat că țările occidentale membre ale Consiliului de Securitate, deși condamnă oficial apartheidul, nu fac suficiente presiuni asupra regimului minoritar sud-african, deoarece mari companii din aceste țări exploatează resursele Namibiei.

Comunicat comun siriano-HhianDAMASC 11 (Agerpres) — Un comunicat comun siriano-libian a proclamat simultan, la Damasc si Tripoli, unitatea deplină a Republicii Arabe Siriene și Jama- hiriei Arabe Libiene Populare Socialiste. Comunicatul comun siriano-libian a fost dat publicității în urma convorbirilor purtate la Tripoli de președintele Siriei, Hafez Al-Assad, și conducătorul Marii Revoluții de la 1 septembrie 1969 din Jamahiria Arabă Libiană Populară Socialistă, Moammer El Geddafi.Potrivit comunicatului, informează agenția siriană de știri Sana, unitatea dintre cele două țări se va realiza pe plan politic, economic, militar, cultural' I

și în alte domenii. Statul unic, care cuprinde Siria și Jamahi- ria Libiană, se bucură de suveranitate totală și de personalitate internațională unică. Noul stat unificat, condus de un singur comandament unificat, va avea o tere executivă.Comandamentul din fiecare din cele două precizează totodată comunicatul, se va reuni în termen de o lună pentru a defini hotărîrile și măsurile necesare punerii în aplicare a modalităților de creare a statului unificat siriano-libian.Documentul menționează că orice stat arab va putea să adera la unitatea șiriano-libiană.

revoluționar singură pu-revoluționar țări,

Prognoza economică a U.N.C.T.A.D

1980-1981

PHENIAN 11 (Agerpres) — Secretariatul Comitetului pentru reunificare pașnică a patriei, din R.P.D. Coreeană, a dat publicității, la Phenian, un document în care denunță înscenările judiciare organizate de regimul actual de la Seul, condus de generalul Chun Du Hwan, cu scopul de a reprima și reduce la tăcere forțele democratice Și patriotice, de a lichida fizic pe conducătorii opoziției democratice din Coreea de Sud — transmite agenția A.C.T.C. Șefii regimului sud-coreean se folosesc de tribunalele militare și de acuzații false pentru a condamna la moarte sau la închisoare pe diferite termene un mare număr de persoane participante la amplele demonstrații antidictato- riale de Ia Kwangju și pe principalii lideri ai opoziției — se arată în document. Procesul care are loc la Seul împotriva lui Kim Dae Jung și a altor 23 de persoane din opoziție reprezintă încă o expresie a acestor acțiuni represive, prin care se re- apelează la metodele dictator riale și antipopulare ale regimului lui Pak Cijan Hi.în încheiere se cere să se pună capăt imediat acestui val de represalii, să fie puși în libertate toți cei arestați și condamnați pentru simpla vină de

a fi luptat pentru drepturi democratice și reunificarea pașnică a patriei.SEUL 11 (Agerpres). — Farsa judiciară înscenată de autoritățile militare de la Seul unor personalități ale opoziției sud- coreene a continuat joi, prin intervenția procurorului militar, care, in pofida lipsei totale de dovezi concrete împotriva in- culpaților, a cerut pedepse deosebit de aspre, reieșind clar încă o dată intenția grupului de militari care au pus mina pe putere de a se răfui cu luptătorii pentru drepturi democratice. Procurorul militar a cerut pentru Kim Dae Jung — cunoscută personalitate democratică, cel mai reprezentativ lider al opoziției — pedeapsa cu moartea, sub acuzația falsă de a fi incitat studenții la organizarea de demonstrații, la încălcarea legii marțiale și Ia încercarea de răsturnare a guvernului. Toate aceste acuzații au fost respinse în cursul procesului, strîndu-se netemeiniciaPentru ceilalți 23 de — profesori universitari, denți. membri ai parlamentului, preoți, muncitori — s-au cerut pedepse cu închisoarea pe termene variind între 20 de ani și trei ani.

culoare din U.S.A.

PRETORIA 11 (Agerpres). — După cum relatează agenția France Presse, în orașul-satelit al Capetown-ului, locuit de negri, miercuri incidente între tinerii demonstranți și poliție, care a încercat să împiedice desfășurarea unei manifestații de protest împotriva practicilor discriminatorii din școli. Aceasta se încadrează într-o amplă acțiune protestatară a elevilor de culoare care se desfășoară în întreaga provincie a Capului și care s-ar putea extinde la nivelul întregii țări, relevă agenția citată.Ca și în alte cazuri, poliția a deschis focul împotriva mani- festanților, o persoană fiind ucisă, iar alte patru rănite — menționează A.F.P.

Guguletu, au avut loc
• PREȘEDINTELE S.U.A., JIMMY CARTER, a adresat un mesaj Congresului in legătură cu „eroziunea competitivității americane pe piețele mondiale*1, care este — in opinia sa — un rezultat al investițiilor industriale insuficiente in Statele Unite, precum și al insuficienței cercetării și productivității. Președintele a reamintit măsurile propuse in recentul său program vizind soluționarea dificultăților economice cu care este confruntată economia americană. arătînd că Administrația studiază în prezent alte masuri în acest sens.

demon- lor.acuzați stu- • GUVERNUL MILITAR CHILIAN a prelungit cu încă șase luni starea de urgență, decretată la preluarea puterii, cu șapte ani în urmă, cînd, printr-o lovitură de stat militară a fost răsturnat guvernul civil al președintelui Salvador Allende.
ALEGERI GENERALE 

ANTICIPATE
ÎN AUSTRALIAAustra- Fraser, a anun- joi, in parlament, organizarea de alegeri generale anticipate — la 18 octombrie, cu două luni înainte de expirarea mandatului parlamentar de trei ani. El a precizat că parlamentul va fi dizolvat la 19 septembrie.Potrivit observatorilor menționați de agenția Associated Press, decizia premierului Fraser a avut în vedere ultimele sondaje de opinie, care indică un avans al coaliției guvernamentale față de Partidul Laburist, din opoziție.

Primul ministru al liei, Malcolm țat, joi,
nizației pentru Cooperare Economică și Dezvoltare (O.E.C.D.), creșterea prețurilor pe ansamblul țărilor membre a fost în luna iulie de 0,5 la sută. Aceasta corespunde unei rate anuale a inflației de 12,8 la sută.

porturile se vor reduce. pînă la sfîrșitul anului în curs, și a- firmă că producătorii niponi de automobile vor promova o politică comercială prudentă în exporturile pe care le vor face în 1981.

• GUVERNUL FRANCEZ a adoptat proiectul de buget pe anul 1981 ce va fi prezentat spre dezbatere și aprobare in Adunarea Națională. Potrivit a- genției France Presse, principalele obiective urmărite de guvern prin acest nou buget sînt susținerea activității productive în economie și asigurarea stabilității monetare.Cheltuielile publice vor atinge 611 miliarde franci, față de 527 miliarde în exercițiul financiar precedent, ceea ce reprezintă o creștere de 14,6 la sută. Deficitul bugetar planificat este de 30 miliarde franci.

• IN capitala senegaleză se desfășoară lucrările unui seminar consacrat problemelor dezvoltării învățămin- tului in țările continentului african. Participanții — profesori, oameni de știință și cultură — studiază aspectele principale ale dezvoltării sistemului de învățămînt și ale sporirii eficienței acestuia în vederea satisfacerii cerințelor mereu crescînde de cadre necesare pentru asigurarea progresului social- economic al țărilor de pe continentul african.

PLENARA C.C.
AL P.C. PORTUGHEZLa Lisabona a avut loc plenara C.C. al P.C. Portughez. In cadrul lucrărilor a fost analizată situația politică din Portugalia în legătură cu alegerile generale, care urmează să aibă loc la 5 octombrie.

• POTRIVIT datelor cuprin
de in raportul periodic al Orga-

• NEGOCIERILE dintre reprezentanții industriilor de automobile din Marea Britanie și Japonia, în problema exporturilor de automobile japoneze pe piața britanică, s-au încheiat, la Tokio, doar cu promisiunea părții nipone de a proceda la „exporturi prudente**, informează agenția Associated Press. Comunicatul dat publicității la încheierea negocierilor relevă că partea britanică și-a exprimat îngrijorarea în legătură cu sporirea livrărilor, în special în lunile iulie și august. Partea japoneză consideră însă că ex-

Tineri constructori 
șantierul hidrocentralei 

de la Nurek

marea britanie Opoziția laburistă

cere convocarea anticipată a ParlamentuluiLONDRA 11 (Agerpres) — într-o scrisoare adresată primului ministru britanic, doamna Margaret Thatcher, liderul opoziției laburiste, James Callaghan, a solicitat convocarea anticipată a Parlamentului, datorită situației economice actuale a țării. în document se men-• CONDUCEREA FONDULUI MONETAR INTERNAȚIONAL a hotărît primirea Republicii Zimbabwe ca membru al acestui organism internațional de finanțe, s-a anunțat Ia sediul din Washignton al F.M.I. Tinărul stat african — al 141-lea membru al fondului — va beneficia de o cotă de 100 milioane drepturi speciale de tragere (D.T.S.), echivalentul a 133 milioane dolari, se precizează într-un document al F.M.I.

ționează că este necesară o dezbatere amplă asupra economiei britanice, mai ales după anunțarea faptului că numărul șomerilor a crescut la peste două milioane și că, în ultimul timp, au avut loc noi concedieri.în scrisoarea de răspuns a primului ministru se arată, între altele, că guvernul conservator nu împărtășește temerile opoziției privind șomajul și că nu există elemente noi care să justifice o reuniune a deputaților înainte de încheierea vacanței parlamentare, la 27 octombrie, în document se reamintește că în Camera Comunelor a avut loc, în iulie, o dezbatere pe a- ceastă temă, la încheierea căreia a fost respinsă o moțiune de neîncredere în guvern, depusă de deputății laburiști.

GENEVA 11 (Agerpres). — Ritmul creșterii economice se va reduce, șomajul va spori în țările industrializate, iar progresul economic al țărilor în curs de dezvoltare va fi frînat în următorii doi ani, relevă un raport al Conferinței Națiunilor Unite pentru Comerț și Dezvoltare (U.N.C.T.A.D.), publicat la Geneva. Prognoza economică a U.N.C.T.A.D. pentru anii 1980—1981 menționează că prețurile la materiile prime și produsele de bază vor crește în medie cu 13 la sută, cu excepția petrolului, unde, ca și în cazul produselor alimentare, perspectivele sînt incerte.Subliniind că în 1979 s-a înregistrat o reducere substanțială a ritmurilor de creștere economică în lume, documentul a- vertizează că tendințele nefavorabile vor persista anul acesta și în prima parte a anului 1981. Țările membre ale O.P.E.C. vor înregistra în 1980 un ritm mediu anual de creștere economică de numai 0,7 la sută, și de 1,7 la sută, în 1981, față de 3,3 la sută în 1979. R.F.G. și Japonia vor avea deficite substanțiale în balanțele de plăți, iar rata șomajului se va menține la un nivel inalt în toate țările occidentaleși în 1981, deosebit fiind S.U.A., Marea Franța. Excedentul de plăți ale acestortotaliza în 1978 aproape 32 miliarde dolari, se va transforma în acest an miliarde

prinde, la finele acestui an, T la sută din forța de muncă a țării. Aceasta înseamnă că, practic, aproximativ 300 000 de persoane nu vor avea locuri de muncă, cifră care depășește previziunile anterioare guvernamentale. înrăutățirea situației în domeniul forței de muncă este atribuită recesiunii economice înregistrate și în celelalte țări occidentale și repercutează și asupra miei olandeze. care se econo-WASHINGTON preș). — Statele noscut o creștere (Ager- au cu- șomajulul

industrializate de afectate Britanie și balanțelor țări, care
intr-un deficit de 54 dolari.HAGA zentînd. datele conjuncturale într-un comitet parlamentar, Van Den Beld, directorul Biroului central de planificare, organism guvernamental olandez, a arătat că șomajul în Olanda va cu-
11 (Agerpres). — Pre-

Neînțelegeri în privința 
internațional între țările producătoare și cele 

consumatoare de cacao

încheierii unui nou acord

LONDRA 11 (Agerpres) — La Londra au luat sfîrșit lucrările sesiunii Consiliului Organizației Internaționale pentru Cacao (O.I.C.), consacrată Încheierii unui nou acord asupra comercializării acestui produs, cedentul acord a expirat luna martie a.c.).Agenția Associated Press i formează că participanții la siune, reprezentanți ai țărilor producătoare și ai celor consumatoare de cacao, nu au reușit rtici de data aceasta să ajungă la un acord. Ca urmare, s-a convenit ca problema încheierii

(Pre- înin-se-

unui nou acord internațional cu privire la acest produs să fie transferată Conferinței OIN.U. pentru Comerț și Dezvoltare (U.N.C.T.A.D.). Ca urmare, directorul executiv al O.I.C., Kwesi U. Hackman, urmează să prezinte secretarului general al U.N.C.T.A.D., Gamani Corea, cererea de a convoca la Geneva. în perioada 27 octombrie — 7 noiembrie, o reuniune a reprezentanților țărilor producătoare și ai celor consumatoare de cacao, în vederea renegocie- rii unui acord internațional.

11Unite a mai mare decît cea înregistrată în majoritatea țărilor occidentale industrializate, relevă datele statistice publicate la Washington de Departamentul american al Comerțului. Astfel, dacă în primul trimestru numărul șomerilor reprezenta 5,8 la sută din populația activă a țării, în cel de-al doilea trimestru acest procent a ajuns la la sută.Statisticile comparative ministerului american arată șomajul a sporit în Marea Britanie de la 5,8 la sută în 1979, la 7,3 la sută în acest an, și în Italia, de la 4,3 la sută la 6 Ia sută.

7,5ale că

Lucrările Conferinței9

mondiale pentru energieBONN 11 (Agerpres). — Lu- înd cuvîntul în cadrul dezbaterilor Conferinței mondiale pentru energie, care se desfășoară la Miinchen, Pierre Desprairies, președintele Institutului francez al petrolului, a apreciat că sursele de petrol neconvenționale (șisturile bituminoase și nisipurile asfaltice) vor furniza, la sfîrșitul deceniului *80, aproximativ 100 milioane tone echivalent de petrol pe an, din totalul producției mondiale, care urmează să atingă peste 10 ani trei miliarde tone pe an.Referindu-se la procesele moderne (lichefiere și gazeifi- care); de utilizare a cărbunelui, un alt expert arăta că a- cestea reprezintă, o sursă energetică importantă de viitor. Se menționa, în acest context, că rezervele mondiale de cărbune sînt estimate la 10 000 miliarde tone — cifră care nu reprezintă, de fapt, decît „partea vizibilă a icebergului", aflat în subsolul continentelor la o adîncime relativ mică. Cu toate acestea, aprecia același .expert, aportul adus de cărbune în satisfacerea necesităților energetice ale lumii nu va fi, în jurul anului 2000, decît de unu la sută din consumul mondial, întrucît procedeele de transformare a cărbunelui necesită investiții mari și perioade îndelungate de realizare a instalațiilor cu acest profil.• COMPANIA NAȚIONALA ISLANDEZA de transporturi aeriene „Icelandair** și-a suspendat cursele pe rutele Atlanticului de nord. Directorul companiei a precizat că decizia a fost determinată de acerba concurență declanșată pe aceste rute între principalele companii occidentale de transporturi aeriene, ceea ce a provocat înregistrarea de către compania islandeză totalizat în 1978 trecut.Agenția Reuter amintește că, în trecut, „Icelandair" transporta anual între Europa occidentală și S.U.A. aproximativ 300 000 de pasageri, asigurînd pînă la 25 de curse săptămîna- le între Luxemburg și New York și Chicago.
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dă. El dispune de două circuite integrate 
foarte mari.

fi reglat cu ajutorul unei simple 
zimțate. Aparatul este dotat cu un 
care asigură claritatea imaginii, 
de lumină este alimentată de două

a unor pierderi ce au10 milioane dolari — și 16 milioane — anul

• ÎN CAPITALA VENEZUE- LEI s-au deschis lucrările unei reuniuni pe tema elaborării unui program de cooperare regională in materie de exploatare și valorificare superioară a resurselor energetice. Participă miniștrii de resort din Brazilia, Columbia, Costa Rica, Mexic, Nicaragua, Republica Dominicană, Venezuela și un reprezentant al guvernului Ecuadorului. Participanții și-au propus să adopte măsuri pentru redueferea dependenței în materie de petrol a țărilor lor față de alte state, și în acest scop urmează să adopte nn program de intensificare și lărgire a cooperării regionale, în vederea sporirii producției naționale de țiței și cărbune și pentru valorificarea superioară a resurselor hidroenergetice și geo- termice naționale.

Microscop de buzunar
In Franța a fost pus în vinzare un 

microscop de buzunar, denumit „Lumi- 
noscop", de fabricație japoneză (denumi
rea originală: „Sunrise"). Dimensiunile 
sale sînt de 140 X 50 X 22 mm, iar greu
tatea de 68 grame.

Acest aparat, situat între lupă și mi
croscop, va fi util- botaniștilor amatori, 
filateliștilor, electroniștilor și pasionaților 
de realizarea unor modele reduse. El va 
fi apreciat, desigur, și de ceasornicari și 
giuvaergii. „Luminoscopul" mărește de 30 
de ori și iluminează obiectul observat. El 
poate 
rotițe 
filtru 
Sursa 
baterii de cite 1,5 V fiecare. Ele asigură 
o autonomie de o oră și jumătate de 
funcționare neîntreruptă.

care il consideră drept cel mai mare și 
mai rapid din lume, s-a anunțat la To
kio. Numit „Acos System — 1000", ordi
natorul are o memorie capabilă să înma
gazineze 64 milioane de unități informa
ționale B.I.T., respectiv de 2 pină la 4 
ori mai mult decît cele mai mari compu
tere existente. Noul sistem poate efec
tua 15 milioane de operațiuni pe secun-

rologie, acest atlas arată că energia so
lară ar putea aduce o contribuție impor
tantă la aprovizionarea cu energie a ță
rilor Pieței comune, chiar și in regiunile 
cele mai nordice ale Europei. In anul 
2000, energia solară ar urma să acopere 7 la sută din nevoile energetice ale țărilor 
C.E.E. și va permite economisirea a 1- 
milioane tone de petrol.

Computer
Firma japoneză „Nippon Electric Co." 

(N.E.C.), a prezentat, miercuri, un sistem 
computerizat, cu aplicații multiple,

Atlas al radiațiilor solare
Comisia Economică a Pieței comune a 

publicat primul volum al unui atlas al 
radiațiilor solare, care le oferă o nouă 
sursă de date oamenilor de știință care 
se ocupă de energia Solară, relatează a- 
genția France Presse.

Elaborat de o comisie a C.E.E., in co
laborare cu serviciile naționale de meteo-

Satelit meteorologicDe la baza Cape Kennedy a fost lan
sat un satelit meteorologic, care va furni
za informații detaliate privind formarea 
și deplasarea uraganelor, a anunțat agen
ția spațială americană, N.A.S.A. Satelitul 
se va plasa pe o orbită geostaționară, la 
o altitudine de 35 811 kilometri deasupra 
Ecuatorului. Datele furnizate de apara
tura de la bordul satelitului vor fi cen
tralizate și analizate de specialiștii de la 
Institutul național american de oceano
grafie și cercetări atmosferice (N.O.A.A.). 
Primele informații vor parveni la centrul 
de control în luna octombrie. Spec-- 
de la N.A.S.A. au ma.i lansat sateliți de 
acest tip, dintre care doi funcționea-
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